
 
 

PÜSPÖKLADÁNY VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
2015. november 26-i soron következő,  n y í l t  ülésének 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

 

118/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat Püspökladány Város Önkor-
mányzata Sportkoncepciójának felülvizsgálatáról. 

119/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat Egyeztető Fórum megalakulásá-
val kapcsolatos álláspontról.  

120/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat Püspökladány Város Helyi Építési 
Szabályzatának és Szabályozási Tervének részbeni módosításának a 
Tm-3T és Tm-4T (melléklet) településszerkezeti tervlapok szerinti jó-
váhagyásáról. 

121/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat a Segítő Kezek Szociális Szolgáltató 
Központ és Gyermekjóléti Szolgálat alapító okiratának módosításáról. 

122/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat a Püspökladányi Egyesített 
Óvodai Intézmény alapító okiratának módosításáról. 

123/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat az Úszó és Vízilabda Egyesület 
támogatásáról. 

124/2015.(XI. 26.) önkormányzati testületi határozat a Bentlakásos Otthon kivitelezé-
si munkálataira vonatkozó in-house szerződés módosításáról. 

125/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat a városban működő egyéb helyi 
alapítványok támogatásáról. 

126/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat Püspökladány Város Gazdasági 
Ellátó Szervezete intézményvezetői beosztásának ellátására irá-
nyuló pályázati kiírás módosításáról.  

127/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat általános iskolai beiskolázási 
körzetek véleményezéséről. 

128/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat a Segítő Kezek Szociális Szolgál-
tató Központ és Gyermekjóléti Szolgálat Intézményfenntartó Társulás 
Társulási Megállapodásának módosításáról. 

129/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat pályázat benyújtásáról az Arany 
János Tehetséggondozó Programban való részvételről. 

 
17/2015. (XI. 27.) önkormányzati rendelet Püspökladány Város Helyi Építési 

Szabályzatáról és Szabályozási Tervéről szóló 7/2005. (V. 27.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

18/2015. (XI. 27.) önkormányzati rendelet a szociális ellátásokról, valamint a 
személyes gondoskodást nyújtó alapszolgáltatásokról szóló 
5/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 



J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Vá-

rosháza tanácskozó termében megtartott 2015. november 26-i soron 
következő  n y í l t  üléséről. 

 
Jelen vannak:  
 Dombi Imréné polgármester, 
 Márkus Gábor, Rásó János alpolgármesterek, 
 Petőné Papp Margit tanácsnok, 
 Dr. Lente Péter, Fenyves Vidor, Balázs Sándor, Tóth László, Kiss 

Zsigmond, Duró Ferenc, Kincses László, Kovács Krisztina képviselők, 
 Keserű László jegyző. 
  
Tanácskozási joggal megjelentek: 

 Gruberné Slámer Erzsébet a Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft. 
pénzügyi vezetője, 

 Szabó Károly a Kft. üzletág vezetője, 
Papp Lászlóné az Egyesített Óvodai Intézmény vezetője, 
Zagyváné Varga Ilona az Egyesített Óvodai Intézmény helyettes vezetője, 
Gyarmati-Ruszka Andrea az Egyesített Óvodai Intézmény helyettes 
vezetője, 
Szabó Andrásné az Egyesített Óvodai Intézmény gazdasági koordinátora, 

 Ráczné Hegedűs Ilona a Segítő Kezek Intézmény vezetője, 
 Tányér József a Tájékoztató Központ tagintézmény-vezetője, 
 Pusztainé Nádházi Ibolya a Gazdasági Ellátó Szervezet vezetője, 
 Dr. Komóróczy Károly az Egészségügyi Nonprofit Kft ügyvezetője, 

Jeney Tibor a Városfejlesztési iroda vezetője, 
 Pandur Erika a Városgazdálkodási iroda vezetője, 

Fodorné Szabó Mária intézményfelelős,  
Aranyi István r. ezredes kapitányságvezető, 
Késmárky-Kodak András szakmai koordinátor, 
Kőszeghy Éva, Kőszeghy Attila a T4-Terv Bt. képviseletében. 

  
További megjelentek: 
 sajtó képviselői, érdeklődő városlakók. 
 
Jegyzőkönyvvezető: 
 Karacs Zoltán 
 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, a megjelenteket. 
 
Megállapítom, hogy az ülésen 12 fő képviselő van jelen, az ülés határozatképes.  
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A meghívóban szereplő napirendek közé javaslom továbbá felvenni zárt ülés elé a 
következő előterjesztéseket: 
 
 -  Előterjesztés a Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ és Gyermekjóléti 

Szolgálat Intézményfenntartó Társulás Társulási Megállapodásának módosítására. 
 
 - Előterjesztés Arany János Tehetséggondozó Programban való részvétel 

támogatására. 
 
Javaslom továbbá hogy a 4/k. napirendet tárgyaljuk elsőként. 
  
Aki a meghívó szerinti napirendeket a kiegészítéssel elfogadja, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 12 igen. 
 
N a p i r e n d : 
 
1. Jelentés a lejárt határidejű testületi határozatok végrehajtásáról, az 

önkormányzat két ülése közötti időszak fontosabb eseményeiről. 
 Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
2. Beszámoló a Püspökladányi Egyesített Óvodai Intézmény 2014/15. nevelési 

évben végzett munkájáról. 
 Előadó: Papp Lászlóné intézményvezető 
 
3. Előterjesztés Püspökladány Város Önkormányzata Sportkoncepciójának 

felülvizsgálatáról. 
 Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
4. K ü l ö n f é l é k 
 

a) Előterjesztés Egyeztető Fórum megalakulásával kapcsolatos 
álláspontról. 

  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

b) Előterjesztés a Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ és 
Gyermekjóléti Szolgálat alapító okiratának módosítására. 

  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

c) Előterjesztés a Püspökladányi Egyesített Óvodai Intézmény alapító 
okiratának módosítására. 

  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

d) Előterjesztés a szociális ellátásokról, valamint a személyes 
gondoskodást nyújtó alapszolgáltatásokról szóló önkormányzati 
rendelet módosításáról. 

  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

e) Előterjesztés a Püspökladányi Úszó- és Vízilabda Egyesület 
támogatásáról. 
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  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

f) Előterjesztés Püspökladány Város Helyi Építési Szabályzatáról és 
Szabályozási Tervéről szóló 7/2005. (V. 27.) önkormányzati rendelet 
részbeni módosításának jóváhagyásáról. 

  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

g) Előterjesztés Bentlakásos Otthon kivitelezési munkálataira vonatkozó 
in-house szerződés módosításáról. 

  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
h) Előterjesztés a városban működő egyéb helyi alapítványok 

támogatásáról. 
 Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
i) Előterjesztés Püspökladány Város Gazdasági Ellátó Szervezete 

intézményvezetői beosztásának ellátására irányuló pályázati kiírás 
módosítására. 

 Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

j) Előterjesztés általános iskolai beiskolázási körzetek véleményezéséről. 
 Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
k) Tájékoztató a Bentlakásos Otthon működtetésének lehetőségeiről. 

/szóbeli előterjesztés/ 
 Előadó: Dr. Késmárky-Kodak András szakmai koordinátor 
 
l) Előterjesztés a Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ és 

Gyermekjóléti Szolgálat Intézményfenntartó Társulás Társulási 
Megállapodásának módosítására. 

 Előadó: Dombi Imréné 
 
m) Előterjesztés Arany János Tehetséggondozó Programban való részvétel 

támogatására. 
 Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
n) Előterjesztés „Az év mecénása” díj adományozására. /zárt ülés/ 

  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
 

3/k. Napirend 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A Bentlakásos Intézmény, szerződés szerint november végére kell, hogy elkészüljön 
átadásra. Néhány napirendi pont múlva fogjuk tárgyalni, hogy hosszabbítást kér a 
kivitelező. Itt az önkormányzatnál az apparátus, illetve a koordinátor azon dolgozott, 
hogy felkészülvén november 30-ra, milyen lehetőségek, milyen lépések várhatóak a 
Bentlakásos Intézménnyel kapcsolatban. Természetesen ez a munka folyamatos volt, 



 4  

hiszen állandó jogszabályváltozások voltak, mint ahogy látják is képviselő társaim, 
hogy az elmúlt időszakban a Segítő Kezek Intézményünknél társulási, testületi 
döntéseket is kellett hozni. Ezeknek az önkormányzatunknak, illetve az 
intézményeiknek meg kell felelni. A változásokat folyamatosan figyelemmel kísérte 
a koordinátor, aki a Bentlakásos Intézményünkkel van a testület által megbízva. 
Mivel most lett volna az átadás, ezért egy prezentációval készültünk, a képviselő-
testület felé, hogy lássák azt, milyen lépéseket, illetve döntéseket kell majd meghozni 
az új intézményünknek a megalapításával, működésével kapcsolatban. 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor 
 
Elérkeztünk a finisbe, kötelességemnek éreztem, hogy egy kis beszámolót tartsunk 
arról, hogy milyen változtatások voltak, illetve milyen előkészületeket kellene tennie 
az önkormányzatnak, a képviselő-testületnek ahhoz, hogy egy olyan rentábilis 
rendszert állítson fel, ami ebben a térségben egy kimagasló, kiemelkedő intézmény 
lehet. Amit vizsgáltunk, amit figyelembe vettünk és amin változtatni is kellett, az 
maga a belső adottságok, maga a szervezet környezete. Mik voltak a célok, és mi 
valósult meg belőle, erről fogok egy kicsit bővebben beszélni. A célok hogyan 
fognak megvalósulni az első körben, amit terveztünk az a polgármester asszony 
intézkedésén, és a képviselő-testület szavazásán fog múlni. A lényeg az, hogy 
meghatározzuk a jövőképünket. Mi a jövőkép? Az, hogy egy olyan egészségügyi 
ellátó rendszert biztosítsunk elsősorban Püspökladány lakosainak számára, ahova 
hosszantartó kezelésre, illetve egy napos kórházi bent létre, kúraszerű kezelésre be 
tudjanak feküdni. Akár ezt hosszabb távon is el tudjuk képzelni, évekbe mérve, vagy 
egy-két hetes periódusban, ami felmerült a képviselő-testület részéről is. A nyári 
időszakban történő időskorúak gondozásának elhelyezéséről beszélünk egészségügyi 
intézményben. A másik része, ami időközben felmerült bennünk, hogy egy olyan 
rendszert is kialakítsunk ebben, ahol szakképzett ápolókkal egy hospice szolgáltatást 
is tudjunk nyújtani, azoknak az időskorú betegeknek, vagy akár fiatalkorú 
betegeknek, nem szívesen szeretném ezt túlragozni, akik daganatos, hosszantartó 
krónikus betegségekkel küzdenek és életük végéig gondozásra szorulnak. Ezt 
szeretnék még pluszba megoldani és egy olyan formában működtetni a rendszert, 
amiben akár a finanszírozási rész is lefedi az egészet. Amikor elkezdtük ez volt a cél. 
Ennek a megvalósítása, mind az építési oldalról, mind pedig a működtetési oldalról 
össze lett állítva. Időközben voltak bonyodalmak, amit nem is nagyon ismerek, a 
kivitelezővel kapcsolatban, ott történtek változtatások, történtek javaslatok. A 
tervezés során nem nagyon vettek figyelembe bizonyos dolgokat, amit tud majd 
korrigálni a képviselő-testület is, de ezt majd egy következő fejlesztésen belül lehet 
megvalósítani. Konkrétan miről is van szó? Egy olyan működési engedélyhez kötött, 
amiben az ÁNTSZ, illetve az OEP-en keresztül egy minimum kritériumnak 
megfelelő, mind épületgépészetileg, mind tervezésileg, diagnosztikai és kezelési 
háttérrel megfelelően vannak kialakítva. Az első probléma az volt, hogy az épület 
konstrukciója ennek a kiskórházi ellátásnak nem teljes mértékben felel meg. Ezt 
próbáljuk még korrigálni menet közben, illetve a helyszínen is elmondtam bizonyos 
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konstrukciókat, ami még megvalósítható. Azt látom, hogy hosszú távon kell 
gondolkodni, mert egyrészről a felmerült igényekben 30 ágy lesz első körben 
beindítva, a száma a jelentkezőknek jóval meghaladja ezt az ágyszámot. Még akár 
100 ággyal is lehet bővíteni, ha ezt a büdzsé a későbbiekben engedi. Első körben azt 
látom, hogy meghatározó a diverzifikációs stratégia, első körben el kell indítanunk 
magát az intézményt. Az intézmény elindításában egy emelt szintű idősek 
gondozásáról beszélünk, amit majd elmondok, hogy milyen szakmai háttérrel 
szeretnénk megvalósítani. Ahol szakképzett ápolók, illetve egészségügyi személyzet, 
vezetésképpen pedig mentőtiszti felügyelettel lehetne az időskorúakat gondozni. 
Ennek lesz egy normatív finanszírozása és lesznek egyéb finanszírozási lehetőségei 
is, amit nemsoká meg fogok említeni. A normatív finanszírozás addig, amíg nincs 
működési engedélye egészségügyi ellátásra az intézménynek, addig ez nem vehető 
igénybe, hiszen ez részben OEP finanszírozással, részben pedig térítéses, illetve nem 
térítéses formában, egyéb pénzügyi forrásokból lehetne megvalósítani. Ha nem 
tudjuk csinálni, mivel nincs működési engedély, ezért nem is javaslom, hogy ezt az 
első körben megvalósítsuk, addig nem tartom jó ötletnek elindítani. Mi lesz a hosszú 
távú megoldása ennek a dolognak? Ha eljutunk odáig, hogy ezeket a változásokat 
meg tudjuk valósítani strukturálisan, a diagnosztikai és kezelési háttérben, akkor egy 
kórház utáni funkciót betöltő intézményként működtethető, vagy működtetjük ezt a 
kiskórházat. Ez azt jelenti, hogy akik hosszantartó kezelésen, műtéti beavatkozáson 
estek át, egy utógondozásban tudnak részesülni és még egyszer hangsúlyozom, 
elsősorban püspökladányi lakosoknak szól ez az intézmény, illetve ők azok, akik ezt 
könnyebben el tudják érni, mennyivel könnyebbség az, hogy egy utókezelés a saját 
városukban, az otthonunkhoz közel tud megoldódni. Még azt is lehetőségként látom, 
hogy a kontroll vizsgálatokra nem a betegeket mozgatjuk, hanem a kontrollos 
orvosokat tudjuk, akár egy szakrendelés formájában elhívni azokhoz, akik fekvő 
betegként, ellátottként vannak ebben az intézményben. Amit említettem is, a 
terminális állapotú betegek, daganatos betegek, egyéb súlyos krónikus 
betegségekben szenvedőknél, az úgynevezett hospice ellátás a környéken nincs, nem 
létezik. Ezt próbálnánk meg olyan formában lefedni, ami már eleve egy kapacitásbeli 
hiányt mutat majd az első körben, hiszen 30 ágyon kell megoldani nagyon sok 
problémát, illetve hiánypótló ellátást. Egyrészt az idősek ellátására, egy-két hetes 
ellátásra, illetve felügyeletre, a hospice és krónikus betegségeknek a kezelésére 
specifikálódunk. Ezt most így 30 ágyon elég nehéz lesz megvalósítani. Már most az 
előzetes felmérések alapján ez a 30 ágy tele van. Ami Püspökladány erőssége és ezt a 
későbbiekben tovább kell erősítenünk, az a rehabilitációs, reumatológiai kezelések. 
Az idegforgalomban, az egészségturizmuson belül is megvalósítható piaci lehetőség 
lenne Püspökladány számára is. Úgy tudom, hogy polgármester asszony már ez 
ügyben tárgyal is. Debrecenben és más nagyobb városokban is felmerült, hogy 
külföldi betegek, leginkább reumatológiai kezelésekre jönnének Magyarországra. 
Kvázi azért, mert elérhető áron történik, ezt az árat meg kell szorozni 10-el, 20-al 
Németországban. Volt egy elképzelés Debrecen egyenjogú város önkormányzatán 
keresztül, ott a kerekestelepi fürdőhöz kapcsoltan alakítottak volna ki egy 
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egészségellátó központot, ott már a repülőtérrel is tárgyaltak, mert olyan járatokat 
kellett volna indítani előzetes felmérések alapján, ami csak erre szolgál. Látok 
fantáziát Püspökladányban is, amennyiben az infrastrukturális háttere még jobban 
kialakul, akár egy autópálya, vagy egy könnyebb megközelíthetősége lesz 
Debrecenből, illetve Budapestről, akkor ide is jönnének és igénybe vennék ezt a 
szolgáltatást. A másik része, amiről beszéltem is a kontroll vizsgálatok és egyéb 
szakrendelések, ami nem ütközik a városi szakrendelő működésével, illetve 
kifejezetten fekvő betegeknek, vagy kúraszerűen ellátott betegeknek szól, azt más 
intézmények együttműködésében kell megoldanunk. Ilyen intézmény és abszolút 
nyitottak az ilyen együttműködésre, ez a Debreceni Egyetem Klinikai Központja. Dr. 
Édes professzor úrral tárgyaltam ez ügyben, és akár még OEP finanszírozást is 
tudunk kapcsolni hozzá egy-egy ilyen szakrendeléshez, ami nem lenne rossz a 
finanszírozáshoz pluszban. Amikor elkezdtük felépíteni a rendszert, akkor a 
legfontosabb része nem a szakmai és nem a működtetési formája, hanem a pénzügyi 
háttere volt a fontos. Hogyan, milyen formában gondoltuk ezt megoldani? Az uniós 
pénzek elbírálásában, elosztásában, amit már bekértek alap szinten a megyéhez is, ezt 
a megyei önkormányzat fogja valamilyen szinten elbírálni. Lehetőségeket néztek. A 
kiskórház működtetése, bővítése egy nagyon potenciális célként van bejegyezve, 
nagyon bízom benne, hogy az európai pénzek bevonásával ez bővíthető lenne, mind 
működésileg, mind területileg és műszakilag is. Az állami normatíva mellett azt 
említettem, hogy mindenképpen gondolkodunk abban is, hogy egy luxus ellátásnak 
megfelelő önrészes megoldást is szolgáltatni tudjunk azoknak, akik szeretnék ezt 
igénybe venni. Egy olyan utógondozásban részesülhet valaki, csak példaként 
említem, amit a berettyóújfalui, vagy karcagi kórházban ugyan megkap OEP 
finanszírozás alapján, de az a fajta hotelszolgáltatás, ami mögé van rakva, azt már 
nem biztos, hogy tudja a kórház biztosítani, vagy amennyiben tudná biztosítani, az 
nem biztos, hogy árban megfelelő nekik. Ilyen már létezik, Debrecenben a Kenézy 
kórházban van egy külön belgyógyászati osztály, ami hotelszolgáltatással az 
utókezeléseket, illetve a hosszantartó kezeléseket önköltséges formában működteti, 
úgy tudom, hogy eredményes. Cél, ahogy már említettem, a kórház rendelőintézeti 
kialakítás, ami nem ütközik a városi rendelőintézetnek a szakrendeléseivel. Nem 
akarok részletesen kitérni a rehabilitációs kezelésekre, de együtt tudunk majd 
működni a beutalások során, hiszen egy infúziós kúra, amit a kórház ki ír a betegnek 
az nem biztos, hogy háznál megoldható, vagy lesznek olyan nővérek, akik ezt OEP 
finanszírozásban meg tudják oldani. Amikor elkezdtük felépíteni a vezetését 
magának a kórháznak, mindenképpen két olyan fő vezető kell, aki egyrészt a 
gazdasági oldalát folyamatosan figyeli, hiszen itt egy HBCS alapú finanszírozási 
rendszert találtunk ki a későbbiekben a kórházi ellátásra, a bent fekvő normatív 
ellátás mellett. Ennek a kódolása nagyon fontos lesz az OEP finanszírozás 
lehívásához. Itt külön cégek működnek, akik segítenek ezeknek a kórházaknak a 
kódolásában. Nem olyan egyszerű, hogy egy bizonyos betegségcsoportot beírva, mit 
lehet még hozzá kapcsolni, és mi az, amit az orvos figyelt, és mi az, amit a kezelés 
során igénybe vettek. Ezek bizony súlyos eFt-kat jelentenek egy-egy kezelésben. Itt 
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külön ember kell arra, aki a beszerzési, kiadási oldalakat folyamatosan figyeli. Kell 
egy szakmai vezető, aki a szakmai ellátást folyamatosan felügyelni tudja. Megfelelő 
kompetenciával bír, megfelelő beavatkozásokat tud végezni már önmagában is, 
amennyiben szükséges a szakorvosi tevékenység mellett. Az ápoló személyzet 
mindenképpen szakképzett, szakápolói szinten lévő embereknek a foglalkoztatásán 
alapulna, akik eleve olyan kompetenciával bírnak, amivel tudna segíteni a 
beavatkozásban a személyzetnek, konkrétan az orvosokra gondolok. Milyen feladatai 
vannak a vezetőnek? A kiadott anyagban mindenki meg tudja tekinteni, 
áttanulmányozásra itt hagyom az önkormányzatnál. Egy néhány példát tudok 
mondani, ezen felül még történnek egyeztetések és a képviselő-testület döntésére lesz 
bízva, hogy olyan alapdolgokat, mint például fűnyírás, amire senki nem gondolt, az 
ételhordás, a takarítás, a mosatás stb., ezeket milyen formában és hogyan tudja majd 
megoldani az önkormányzat. Lehet, hogy a saját emberein keresztül ez jóval 
olcsóbban kivitelezhető. Azt mondom, hogy a betegellátás során milyen költségek, 
milyen bevételek jutnak majd. Egyrészt van egy gyógyszerfelhasználás, teljesen 
mindegy, hogy milyen felhasználásról beszélünk, legyen az eseti, vagy állandó 
gyógyszerek, ami a bent fekvőkre vonatkozik. Arra kell gondolni, hogy a krónikus 
betegek, akik egy ilyen intézményben fekszenek hónapokon, heteken keresztül, ott 
bizony a szakorvos által rendelt készítményeket folyamatosan adni kell, annak van 
egy gyógyszerköltsége. Az intézményi gyógyszerfelhasználásra, konkrétan az eseti 
felhasználásra gondolok, az sem kis mennyiségű összegben, hiszen bizonyos 
gyógyszereknek az ampulla árai több ezer forintot is elérhetnek, főleg a sürgősségi 
gyógyszereké, illetve egyéb olyan készítményeké, amelyek megkönnyítik a betegek 
életminőségét, azok nagyon drágák, a kezelés során több ezer forintot is elérhetnek 
ampullánként. Itt ki kell számolni az összes költséget százalékban, ezt most nem 
tudjuk megjósolni, mivel folyamatosan változni fog, illetve egy napi ápolásra jutó 
gyógyszerfelhasználást forintban. Járványos időszakban, egyéb betegségekben, akár 
az antibiotikumnak az összes gyógyszerköltségét arányában fel kell tüntetnünk. Ez 
majd egy külön előadást is igénybe vesz a költségeknek a kiszámítása. Hogyan és 
milyen formában fognak a bevételek igazodni? Egyrészt az OEP-el kell szerződést 
kötnünk, működési engedély birtokában. Az önkormányzatnak együtt kell működni, 
amit említettem is, hogy olyan működtetéshez szükséges feladatoknak az ellátásában, 
ami segíti az intézménynek a fenntarthatóságát. A lakosságot is be kell vonnunk, 
mert bizonyos részében az OEP finanszírozás nem lesz elengedő ahhoz, hogy azt a 
szolgáltatást nyújtani tudjuk. Ezt nagyon pontosan, részletesen majd egy másik 
előadásban szeretném ismertetni, a kiadási és bevételi oldalait. Természetesen 
eltérések lesznek majd a működtetés során is, de nagy vonalakban látható, hogy 
milyen formában képzeltük a bevételeket, a kiadásokat, és milyen formában lehet, 
majd a későbbiekben ezt leszorítani. Milyen kórházi ellátási típusokra gondoltunk, 
amiben az OEP finanszírozást is igénybe tudjuk venni, illetve itt az egyéb 
finanszírozott jellegű ellátást is tervezzük. Az egyik az aktív kórházi ellátási része, 
ahol állandó orvosi felügyelet mellett, állandó ápolás és gondozás történik. Van egy 
krónikus fekvőbeteg ellátás, itt az elfekvőként működő Berettyóújfaluban működő 
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krónikus belgyógyászati osztályra gondoltunk, ahol akár a hospice ellátást is meg 
tudjuk oldani. Van az egy napos ellátás, amikor bejár akár egy kúraszerű, akár egy 
infúziós kezelésre, de haza tud menni. A nappali kórházban pedig olyan hat órán 
belül elvégezhető ellátásban részesül a beteg, amiben szintén haza tud menni. Ha 
megoldható, akkor lehet gondolkodnunk egy magasabb szintű ellátásban is, ami 
plusz finanszírozást jelenthet a későbbiekben az intézmény számára. Itt 
feltüntetettem, hogy milyen szakellátás finanszírozások vannak, de ezt egy külön 
előadás formájában szeretném majd bővebben kifejteni. Milyen feltételek vannak? 
Ahhoz, hogy lehívható legyen minden ilyen ellátás, ahhoz működési engedély kell. A 
működési engedélyhez szükséges a minimum feltételeknek a biztosítása. Ez 
ellátásonként változik. Amikor elkezdtem magát a rendszert összepakolni, akkor 
mindig a lehető legbonyolultabb ellátást vettem figyelembe, mert ahhoz a minimum 
kritérium rendszer biztosítja az összes többit. Hogyha kórházi ellátásról beszélünk, 
ahhoz szükséges diagnosztikai, illetve kezelési hátteret tudunk biztosítani. Az már az 
egy napost, a kúraszerűt, a bejárásost, illetve egyéb szolgáltatásokat is le tudja fedni. 
Ha meg van a működési engedélyünk, akkor tudunk az OEP-el szerződést kötni és 
utána tudjuk visszaigényelni. Arra számítanunk kell, hogy bizonyos időszak el fog 
telni, amikor az OEP a finanszírozást át fogja utalni az önkormányzat részére, illetve 
a kiskórház részére, lehet, hogy 2 hónap. Magunk előtt kell görgetni egy bizonyos 
összeget, ami az ellátásokkal kapcsolatos, mert utófinanszírozásba megy minden. 
Nekem az a tapasztalatom, legalábbis kórházi gyakorlatom során, hogy volt 2 hónap 
is, amikor a finanszírozási része megjött. Ami egy nagy terv, hogyha klinikához 
tudnánk kapcsolni. Még egyszer említem, beszéltem dr. Édes professzor úrral és 
nagyon nyitott volt, akkor emelt szintű intézményként is lehetne működtetni. Az 
emelt szintű intézményben ez alapján, a törvény alapján, egy magasabb finanszírozás 
kapcsolódik. Még ezt is megvalósíthatónak látom a későbbiekben, amennyiben majd 
a bővítésről beszélgetünk. A HBCS alapú finanszírozást már említettem, hogy 
bizonyos beavatkozások, illetve diagnosztikai lépéseket követően a HBCS kódok 
alapján fogják majd a finanszírozást adni. A személyi létszám igen sarkalatos kérdése 
az egész működtetésnek. Legtöbb embert Püspökladányban most ez a része érdekli. 
Ahogy említettem is, összesen 10 főben gondolkodunk. A műszaki felelősben nem 
nekem kell gondolkodni, ezt átruháznám a képviselő-testületnek. Akarunk-e saját 
betegszállítási rendszert, illetve beszerző felelős embert, illetve a gondnoki feladatok 
kivitelezése hol és milyen formában történjen. Ezen felül maga a kiskórház, illetve a 
bentlakásos intézmény működtetéséhez, összesen 10 fő, amit meghatároztunk. Ebből 
8 fő legalább középfokú ápolói szakirányú végzettség, de mindenképpen szakápolót 
szeretnék foglalkoztatni, legalábbis ezt javaslom. Akik ennek az irányítását végzi, az 
1 fő diplomás ápoló vagy mentőtiszt, aki részben kompetenciával bír, részben pedig a 
nővéri állomány szakmai vezetéséért felelős, illetve 1 fő gazdasági felelős, aki 
minden egyéb gazdasági, a kódolásoktól elkezdve, az étkeztetésig, a beszerzésig, 
gyógyszerköltségek, kiadás, bevételről felelne, csak ez lenne a feladata és a dolga. 
Ennyit szerettem volna elmondani első körben. Amennyiben kérdés merül fel, 
megpróbálok válaszolni. 
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Mint ahogy hallhatták, elég sokrétű lehetőség elé néz a képviselő-testület, és sokszor 
kell majd döntéseket hoznunk azzal kapcsolatban, hogy hogyan is induljunk el 
magában a működtetésben. Annak idején, amikor elindultunk ebben a Bentlakásos 
Intézményben, megfogalmazódott bennünk, hogy átmeneti intézmény lesz, 
átmenetileg lehetnek bent a püspökladányi lakosok. Természetesen arra van 
lehetőség, hogy a továbbiakban is bent tudjanak maradni az intézményben. De ez a 
átmeneti állapot, ahogy elmondta doktor úr is, ez lehet 1 hetes, 1 hónapos, bizonyos 
időszakokhoz kötött, akár nyári, akár téli időszak, vagy olyan orvosi 
beavatkozásoknak az elvégzése, amihez nem kellene beutazzon a Klinikára, vagy 
bármelyik más egészségügyi intézménybe. Rövid ideig itt ezt a szolgáltatást, amit a 
háziorvosok kiírnak, igénybe tudják venni. Ilyen ellátás volt a megszűnt kórházban 
is, amikor olyan orvosi segítséget vették igénybe, hogy nappal bent voltak néhány 
órára, de ahogy doktor úr is említette, éjszakára nem maradtak bent a kórházban. 
Nagyon sokrétű az a lehetőség, amit a működés során el tudunk indítani. Ez a 
képviselő-testületnek lesz a kompetenciája, hogy eldöntse, milyen formában 
végezzük ezeket a feladatokat. 
 
Kérdések 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Nem lett volna hátrány, hogyha láttuk volna az anyagot. Miért nem ismerhettük meg 
hamarabb? Nem kérek rá választ, mert közben megszületett. Többször említette 
doktor úr itt a beszámoló alatt, hogy több mint 30 jelentkező van, már 100 körül 
vannak. Személyesen is érintett vagyok, mégis úgy gondolom, hogy nem baj, hogyha 
a város is tudja, hova kell a jelentkezéseket leadni, kinek, mikor, hogyan? Ismereteim 
szerint jelentkezést csak működő intézménybe lehet elfogadni. 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Petőné Papp Margit tanácsnok kérdésére 
 
A jelentkezést kicsit tágabb értelembe vettük. Piackutatást végeztünk. Valóban igaza 
van tanácsnok asszonynak, addig mígnincs működési engedélye ennek az 
intézménynek, addig hiba lenne a jelentkezéseket felvenni. A válaszom az, hogy 
sehol nem lehet leadni még a jelentkezést, mivel nincs értelme. Viszont nekünk fel 
kellett mérni az igényt, hogy van-e szükség egy ilyen intézményre. Úgy gondolom, 
hogy sokkal logikusabb elindítani valamit, amire van szükség, mint olyan dologba 
beruházni, amire nincs szükség. Piackutatás volt, és jóval meghaladta a 30 főt is, amit 
most jelen pillanatban be tudna fogadni. 
 
DR. LENTE PÉTER képviselő 
 
Hogyha felmerült ez a piackutatási lehetőség, egyrészt mivel még nincs működési 
engedély, és nem is tudjuk még, hogy mivel fogjuk még üzemeltetni, mire irányult a 
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kérdés, hogy milyen jellegű ellátás, az, amit igénybe vennének, mire irányult az, 
hogy milyen működési engedélyre szeretnénk majd beadni? 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Dr. Lente Péter képviselő kérdésére 
 
Konkrétan a működési engedélyre nem kérdeztük, hanem ezt kitaláltuk, hogy mi 
legyen a működési engedélyben. Olyan hiánypótló szakmákat próbálunk behozni 
Püspökladányba, és erre kérdeztük, hogy ezt szeretné-e. A kúraszerű ellátást, amit 
felvetítettem, a krónikus beteg ellátást, a bentlakásos részére van-e igény, illetve az 1-
2 hetes ellátásra, vagy felügyeletre van-e igény. Ezt a három dolgot kérdeztük, de a 
működési alapokat mi határoztuk meg. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Csatlakozom tanácsnok asszonyhoz. Jó lett volna, ha átolvashatjuk, legalább 
értelmezni tudjuk ennek a programnak a részleteit. Mint lehetőséget, ezt nagyon 
jónak találom, álomnak is gyönyörű, ha ezt meg tudnánk valósítani, szerintem 
mindenki megfoghatja a másik kezét, mivel ez nagy eredmény lenne. Hol és ki 
végezte a közvélemény kutatást? Kórház, rendelőintézet, egészségügyi vagy szociális 
intézmény, magasabb ellátottság, ellátási színvonal, jó. Mennyi időben gondolkodik 
ennek a megvalósításában? Mennyi pénzbe kellene, hogy kerüljön nekünk, mint 
önkormányzatnak? 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Kovács Krisztina képviselő kérdésére 
 
Hogy mennyi időben gondolkodunk, akkor visszakérdezek Képviselő asszonytól, 
hogy mennyi pénz van rá? Az fogja ezt meghatározni. Egyrészt beszéltem arról, hogy 
milyen bevételi források vannak, ez az egyik része. A másik része, hogy 
mindenképpen úgy kell elindítanunk, és nem abban kell gondolkodnunk, hogy 
meddig fogjuk fenntartani, hanem eleve egy rentábilis intézményt kell működtetni, ez 
a cél, rögtön az elejétől kezdve. Ott addig fog működni, míg jól fogják vezetni, illetve 
működtetni. A második része az, hogy mi, mivel, és hogyan indítunk. Azt javasoltam 
kezdjük az alappal, ami biztos, hogy jól működik, biztos, hogy finanszírozható, 
biztos, hogy önmagát fenntartja és erre fogunk majd építkezni az összes többi 
lehetőséggel: a bevételekkel, az OEP finanszírozással, pályázati pénzekkel stb. Most 
abban kell gondolkodnunk, hogy 30 ágyon, mi az, az alapszintű ellátás, ami kis 
költséggel dolgozik, nagyobb hasznot tud hozni, azt át tudjuk forgatni és hozzátéve a 
pluszt, tudunk belőle egy nagyobbat csinálni. 30 ágy éppen szerintem 0-ra fog 
kijönni, jó esetben. 100 ágy, jó esetben egy rentábilis profitot termelő rendszerként 
fog működni. 100 ágyra már lehet tervezni a nagy ellátást, kórházi ellátást, 30 ágyra 
nincs értelme akkora összeget befektetni. 100 mFt nagyjából a költsége a 
diagnosztikai, kezelési hátterének és lehet, hogy alulbecsültem magam egy kicsit. 
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KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Kaptunk egy korrekt szakmai tájékoztatót, és kaptunk egy inkorrektebb előterjesztést. 
Javaslom, hogy a doktor úr által elmondott prezentáció részleteit kapják meg a 
képviselők és a következő testületi ülésen érdemben tárgyaljuk, most pedig vegyük le 
napirendről. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A meghívóban szóbeli előterjesztés szerepel. Elmondta a koordinátor, hogy milyen 
lehetőségei vannak az önkormányzatnak, miből kell majd, hogy válasszunk a 
működési engedélynek a megkérésénél. Arra van lehetőség, hogy amit most a szóbeli 
előterjesztésnél a kivetítőn mindenki látott, azt megkapják a képviselők. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Egy kicsit megdöbbenve láttam a kivetítőt és a hozzá fűzött mondanivalót. Az eddig 
itt töltött idők során általában idősek bentlakásos otthonáról kaptam tájékoztatást, 
illetve arról beszéltünk, hogy a kórház megnevezés csak belső szóhasználat, mivel ez 
terjedt el. Ha ebből indulok ki, egy kicsit megdöbbentem ezen. Ezek az elképzelések 
nagyon jók, gondolom meg is valósíthatók. Ez a 100 fős bentlakásos bővített 
intézmény, nyilván vonja magával a létszám bővítését is, hiszen ez a létszám jelen 
pillanatban 30 főre van kidolgozva, illetve ennek a költségvonzata is, ennek az 
irányába nő, ehhez a városnak be kell vinni bizonyos összeget, mint ahogy említette 
doktor úr, nyilván ez az összeg is ennek arányában nő? 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Természetesen, ha veszek egy autót, akkor annak egy költsége van, ha kettőt, akkor 
annak kettő, ez tény és való. Az én feladatom, a megbízatásom erre a 30 ágyra szól. 
Csak lehetőségként mondtam azt, hogy 100 ágyra bővítsünk, mert, ahogy 
számolgattam erre a 30 ágyra, van egy „x” költség és nem exponenciálisan fog nőni a 
130 ággyal a költség, nem is lineárisan, hanem egy elhúzódó költségarányban fog. 
Hiszen maga a rezsiköltség az nem sokkal változik, a létszámbővítése 
önkormányzattól, illetve képviselő-testülettől függ, annak van egy minimum száma, 
viszont a bevételi forrása az annyival több lesz, mint amennyit most ki is adunk. Nem 
mindegy, hogy 30 főre főznek, vagy 100 főre főznek, de költségét tekintve nem lesz 
jóval több. A gyógyszer és egyéb ellátási költség az fix, de akkor is hosszú távon azt 
látom, hogy amennyiben egy rentábilis, fenntartható intézményt akar az 
önkormányzat üzemeltetni, akkor nagyban kell gondolkodnia. Nem az én feladatom 
eldönteni, hogy arra a 30 ágyra kit teszek be, szakmailag javasolható, de az Önök 
döntése lesz. Nem tudom a 31. emberrel hogyan fogják azt közölni, hogy köszönjük 
szépen, de nincs több hely. 
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DURÓ FERENC képviselő 
 
Egy másik napirendről pont arról fogunk beszélni, hogy mikor lesz már vége ennek 
az építkezésnek, itt már a bővítésről is beszélünk. Örülök neki, hogy úgy néz ki, hogy 
teljes kapacitással fog működni. Szóba került-e a régi kórháznak a bekapcsolása a 
bővítés folyamán? 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Egyrészt a bővítésről nem tudok, csak javaslatot tettem a bővítésre. Lesz-e bővítés, 
vagy nem lesz bővítés, ebbe nem vagyok kompetens. Ezt az önkormányzat és a 
képviselő-testület fogja eldönteni. Mikor fejezik be az épületet, megint nem én 
vagyok kompetens kimondani, itt van az illetékes szakember, aki erre válaszolni fog. 
Úgy készültem, hogy 1 évvel ezelőtt elindítjuk magát a kórházat, az, hogy ilyen 
problémák adódtak a kivitelezés során, arról szintén nem az önkormányzat, sem 
pedig én nem tehetek. Azt nem tudom megmondani, mikor tudjuk elkezdeni, én 
tegnapelőtt már szívesen elkezdtem volna. 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
A személyi résznél a 2 fő diplomás ápoló munkakörének a meghatározásánál, 
feladatok meghatározásánál alkalmaztak-e valamilyen referenciát, vagy van-e valami 
referencia arra, hogy el tudja látni ezt a sok feladatot? 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Rásó János alpolgármester kérdésére 
 
Polgármester asszonnyal egyeztettünk, első körben, mindenkit szívesen látunk 
jelentkezőként. Lesz egy előszűrése, utána komoly szakmai, önéletrajzra alapozottan 
egy felvételi rendszer lesz. Ott nézzük az emberi, a pszichés és szakmai részét. Ebben 
javaslatot teszek, de szintén a képviselő-testület, polgármester asszony fogja 
kimondani az igent, vagy a nemet, hogy alkalmazható-e vagy sem. Első körben 
mindenki, aki egészségügyi végzettséggel bír, jelentkezhet, ennek alapján fogjuk 
szűkíteni a kört. Szakmai gyakorlat, tapasztalat és végzettsége alapján. Nem 
mindegy, hogy egy intenzíves nővérről vagy egy rehabilitációs nővérről beszélünk, 
illetve azt, hogy hány évet töltött, milyen gyakorlattal rendelkezik és a püspökladányi 
lakos előnyt élvez ebben a foglalkoztatásban. Csak javaslatot teszek, de nem én 
fogok dönteni. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Annak idején, mikor szót váltottunk, hogy hogyan lesz kiválasztva az állomány, akik 
ott dolgozni fognak, a tavalyi évben a Ladányi Hírekben feladtunk egy hirdetést, 
ahova vártuk a püspökladányi jelentkezőket. Aljegyző úr volt az, aki átvette az 
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önéletrajzokat. Ezeket hónapokig gyűjtöttük és itt vannak a Hivatalban. Szintén 
ennek a testületnek lesz a feladata, hogy a vezetőt kiválassza. Most jelen pillanatban 
egy koordinátor van, aki a megszületendő intézményt kell, hogy felépítse és elindítsa. 
Azt beszéltük meg annak idején, hogy ugyanúgy, mint az Egészségügyi Kft-nél, 
ugyan nem kötelező pályázatot kiírni, de a képviselő-testület élni fog ezzel a 
lehetőségével. A Bentlakásos Intézménynél is a javaslatom az lesz a képviselő-
testület felé, hogy pályáztassuk meg. Az, hogy kik dolgozzanak ott, milyen 
szakellátásban, az a szakmának a feladata. Kik azok, akik el tudják végezni az 
ápolási, illetve egyéb feladatokat. Arra is gondolni kell, amit láttunk a diavetítésen, 
lesznek még itt olyan kérdések, amit szintén ennek a testületnek kell majd eldöntenie, 
pl. ki fog főzni. Püspökladányban van két olyan intézményünk, aki az étkezéssel 
foglalkozik, a kapacitásokat kell majd felmérni. A takarítást, illetve az udvarnak a 
rendbetételét is fel kell mérni.. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Épül a kiskórháznak nevezett szociális intézmény, amely 30 ággyal fog kezdeni. Arra 
lennék kíváncsi, jó, ha tavaszra megépül, onnan kezdve a lehetősége, hogy hogyan 
kezdődik ennek a működtetése? Tökéletesen egyetértek, támogatni tudom az összes 
ráépülő fejlesztést és bővítést. A 30 ágy hogyan kezdi el, hány személyzettel 
pontosan, hogyan lesz a főzés? Erre szerettem volna a szakmai koordinátortól egy 
utat felvázolva látni. Lehetne erről valamit hallani? 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Kovács Krisztina képviselő kérdésére 
 
Az utolsó dián felvetítettem a személyi állomány tervezett létszámát és összetételét. 
Ez a mostani 30 ágyra vonatkozik. Sajnálom, hogy nem kerültek ki az anyagok, mert 
akkor sokkal nyilvánvalóbb lett volna minden, amiről beszélek. Remélem, hogy el 
tudjuk juttatni, rendelkezésre bocsátom az összes anyagot. Ez az első része, ez 30 
ágyra van. A mandátumom pontosan a működtetés kezdetével fog lejárni. Aki átveszi 
vezetőként és hogyan, milyen formában akarja üzemeltetni, ebben nem szeretnék 
nyilatkozni. Javaslatokat teszek, tettem, polgármester asszonnyal folyamatosan 
egyeztetve, azokat a lehetőségeket, amik az induláshoz szükségesek, leültünk és 
megbeszéltük, teljesen tiszta. Ezt le fogom írni javaslatképpen. Aki vezetője lesz az 
intézménynek, hogy követi-e a javaslatomat, változtat-e rajta, vagy pluszba betesz 
valamit, az már az ő felelőssége lesz. Véleményem szerint, ahogy számoltam, első 
körben az, az alaprésze, amit elindítunk, az legalább nullára fogja kihozni a 
költségeket. Abban nem szeretnék dönteni, hogy a megfelelő étkeztetés az, milyen 
formában fog zajlani, majd a képviselő-testület fogja eldönteni. Van egy orvos is a 
képviselő-testületben, aki szakmailag is meg tudja támogatni, hogy egy 
cukorbetegnek, egy köszvényesnek, stb. milyen étrendet kell összeállítani. Nem 
tudom eldönteni, hogy az önkormányzat alkalmazásában, vagy az önkormányzat 
cége lesz a műszaki felelőse ennek az intézménynek. A beszerzéséért ki lesz a felelős, 
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megint nem én fogom eldönteni. Javaslom, hogy felügyelje a kórházban működtetett 
1 fő gazdasági felelőse. Ezeket a lépéseket betartva a képviselő-testület fogja 
eldönteni. A gondnoki feladatok elvégzésére alkalmas személyt megint nem én 
fogom eldönteni. Csak javaslatot teszek, ezek kellenek, hogy egy ilyen intézmény 
működni tudjon. Maga az alaprésze, amit felvetítettem 30 ágyra, költségvetésileg így 
fog alakulni, úgy néz ki, hogy önköltséges megoldásban működni fog. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Egy megerősítést kérek abba az irányba, hogy jól értelmeztem-e a dolgot? Az jött le a 
kivetítőről és a hozzá fűzött magyarázatból, hogy várhatóan 2 hónap lesz az, az 
időtartam, amire a visszafinanszírozások meg fognak érkezni az intézményhez. 
Akkor 2 hónapig az itt lévő gyógyszerállományt, fizetéseket, béreket, világítást, az 
összes többi juttatásokat, az önkormányzatnak kell megfinanszírozni. Ha ez az 
intézményi forma nem úgy indul, mint egy kiskórház, hanem úgy, mint idősek 
bentlakásos otthona, itt az átjárhatóság működhetne-e? A költségvonzata valamivel 
kevesebb lenne, mint kiskórház címszó alatt. Lehet-e az idősek bentlakásos 
otthonából bizonyos idő elteltével, kiskórházat és megfelelő bővítéseket létrehozni? 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Indítunk egy alapszinttel és pénztől, pályázattól, bejövő költségtől függően fogják 
felépíteni, kiemelni. Első körben nekem az volt a feladatom, 30 ágyra tervezzek egy 
olyan ellátást, ami működőképes. Az, hogy milyen terveket vetítettem fel, ez azt 
jelentette, hogy ebből ezt lehet csinálni, amennyiben minden optimálisan adódik és 
minden bevételi forrásunk meg van. A lobbi tevékenysége polgármester asszonynak 
meg lesz a pályázatokhoz, bővítéshez, az összes többi része szakmai és államtitkári 
alapokon múlik, hogy az OEP finanszírozást megadja-e vagy sem. A 2 hónap az 
általános normatív finanszírozásnak az átfutása, azzal nem tudok mit csinálni, ez így 
működik Magyarországon. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A mondás szerint jobb ma egy veréb, mint holnap egy túzok. Úgy látszik itt már 
struccról beszélgetünk ahelyett, egyszerűen megpróbálnánk ezt a verebet 
megsimogatni, hogy meg legyen már. Kettő évvel ezelőtt hoztuk meg a döntésünket, 
amikor doktor urat koordinátori munkákkal megbíztuk. Az elhangzott mondatok 
abban csengnek össze, hogy nem Ő és nem az önkormányzat tehet arról, hogy ez a 
helyzet van. Ezt pontosítanám: lehet, hogy doktor úr erről nem tehet, de az 
önkormányzat tehet, akkor ki, ha senki más? Erről csak az önkormányzat tehet, hogy 
ez a helyzet így alakult ki. Nem csak az előterjesztésnek az inkorrekt verzióját 
kifogásolom, hanem magát azt a tényt is, hogy amikor hetedik hó hetedikén, 
szerződést kötöttünk a GESZ-el in-house befejezésre, november 30-i határidővel, a 
következő hónapban, augusztusban miért is nem hallgathattuk meg ezt a beszámolót? 
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Amikor november 30-án kész lesz műszakilag az épület, akkor milyen üzemeltetési 
megoldások lesznek? Ez a tartalom, amit doktor úr elmondott, pontosan 4 hónapot 
késett, úgy látszik nem volt fontos, amiről egyre következtetek, hogy akkor már 
Önök tudták, hogy ez az épület…(Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Mint, ahogy elmondta a szakmai koordinátor, folyamatos a jogszabályoknak való 
megfelelés, a finanszírozásoknak a figyelembevétele, ugyanúgy, mint ahogy a többi 
intézménynél is. Amennyiben képviselő úr jelentkezett volna, hogy egyeztessen ezzel 
kapcsolatban, akár doktor úrral, vagy önkormányzattal, vagy apparátussal, meg 
lehetett volna tenni. Amiket most doktor úr elmondott, azért nincsen benne konkrét 
finanszírozás sem magában az előadásban, de mi már beszéltünk a pénzügyi irodán 
arról, hogy körülbelül mi várható, milyen finanszírozási formák. A működéssel 
kapcsolatban nem tudunk pontos számokat, hiszen még nem indult el az intézmény, 
egy előrevetített felhasználásról tudunk beszélni, ezeknek a kalkulációjából jött ki az, 
amit elmondott a szakmai koordinátor, hogy nullára ki lehet hozni a finanszírozást. 
Ha visszaemlékszik képviselő úr, annak idején egy kisebb ágyszámmal indultunk, 
azért emeltük meg 30 férőhelyesre ezt a bentlakásos intézményt, hogy a finanszírozás 
legalább nullára kijöjjön az önkormányzat számára. 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor 
 
Egyeztettem Jeney úrral, illetve többször voltam a helyszínen, úgy tudom, hogy 
képviselő úr is többször kilátogatott a helyszínre, ha látta ezt a problémát, akkor egy 
előzetes képviselő-testületi ülésen miért nem vetette fel? 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Ki dönti el, hogy induláskor a 30 ágyon milyen jellegű betegek lesznek? Bentlakásos 
lesz, vagy utókezelős? 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Akit Önök meg fognak szavazni. 
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Csak én és senki más nem tett fel a bentlakásos otthonnal kapcsolatban semmilyen 
jelzést, kérdést, észrevételt. Mindenki hallgatott, mint az a bizonyos nyuszi a fűben. 
Vissza szeretnék emlékezni a két évvel ezelőtti, akkori zárt ülésre, aminek a 
jegyzőkönyvét egy fél évvel később kértem ki, és megdöbbenve olvastam azt, amire 
emlékeztem, de leírva is így kellett olvasnom. Kovács Krisztina képviselő asszony 
azt mondta, ott nekem, hogyha annyira zavar engem, hogy nem halad a kiskórház, 
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akkor menjek ki és noszogtassam a munkásokat. Ez volt 2013 novemberében. 2014 
novemberében már Kovács Krisztina képviselő asszony, volt annyira korrekt és 
felháborodott is, azt mondta, hogy az épület ott áll és penészednek a falak, csináljunk 
vele gyorsan valamit. Ekkor történt meg a tető és ereszcsatorna ráépítése. Most újabb 
egy év eltelt, és nem csak Kovács Krisztina képviselő asszony, hanem a többi 
képviselő ismét ül, mint nyuszi a fűben. Úgy tesz, mintha Püspökladány szégyene ez 
a beruházás, ezzel a beruházással minden rendben volna. Éppen most fogunk 
beszélni arról, hogy megváltoztatjuk az épület bizonyos műszaki tartalmait, egészen 
pontosan az acéltokos ajtókat, lecseréljük fatokos ajtókra, mert nem egészségügyi 
intézmény. Most mit hallok, hogy az a célunk, hogy ebből egészségügyi intézmény 
váljon. Ha valaki azt a döntést kezdeményezte, lecseréljék az ajtókat, 
tűzveszélyességi fokozat, meg egészen más szabványok biztosan vannak, akkor 
tisztában volt azzal, hogy Késmárky doktor úr mit fog majd előterjeszteni? Az 
összefüggések teljesen nyilvánvalóak. Lehet, hogy Ő minderről nem tudott, elindult 
abban a koncepcióban, ami a lehetőségeket felmutatja. Önök pedig vagy őt sem 
tájékoztatták, mert minket biztosan nem, előadtak egy teljesen más nem, hogy 
szállodaszintű, hanem helyette éppenséggel egy nagyon, nagyon puritán, szocreál, 70 
évekbeli verziójú kivitelezést folytatnak most jelen szinten. Néha elvitatkoznak rajta, 
hogy a burkolat milyen színű legyen, de a lényeg az, hogy mindenből a visszalépés 
következik. A csökkentett műszaki tartalom. Így akarunk nekifogni egy 
üzemeltetésnek, ahol idős szüleink, családtagjaink fognak majd ott lakni. Ez lenne az, 
az elvárt színvonal, amiről Püspökladány önkormányzata büszkén fog átadási 
ünnepségen beszélni. Hol van az még, pontosan ez az én egész problémám, hogy ezt 
az információ köteget, nekünk már több mint egy éve ismerni kellene. 
Jogszabályváltozások. Most sincs benne semmi konkrétum az anyagban. Lehet, hogy 
azt mondja doktor úr, hogy nem az Ő kompetenciája lesz, hanem majd a vezetőé. Mi 
itt egy 200 mFt-os beruházást kezdtük el, és gyalázatos módon… (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Visszautasítom képviselő úr szavait. Ismételten csúsztat Képviselő úr, mert belehozza 
a koordinátort is, hogy tud-e ezekről a dolgokról. Elhangzott, hogy folyamatosan 
tartja a kapcsolatot az építkezésen folyó munkálatokkal kapcsolatban. Ebben a 
megfogalmazásban már benne is van a válasz. Folyamatosak a látogatások az 
intézményben a képviselők részéről, mint, ahogy képviselő úr is elég rendszeresen 
kimegy. Megvan ennek a folyamata, amikor a hivatal dolgozóival le van egyeztetve, 
hogyne lehetne menni. Kell is menni. Mindenki tudja, az építkezéseknél felelősség 
van, zárt, építkezési terület, ott bármi probléma kerekedhet. Örülök annak, hogy 
képviselő úr és a többi képviselő is folyamatosan megy és figyelemmel kíséri az 
építkezést. Nem szabad így minősíteni a képviselőket, mint ahogy képviselő úr 
megteszi, aktívan részt vesznek a munkának a menetében és megnézik. 
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MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Nem akarok különösebben foglalkozni Kincses képviselő úr hozzászólásával, de 
nyilvánvaló többen vagyunk itt a testületben képviselők, akik nem úgy jelennek meg 
egy-egy probléma megoldásában, hogy az utókor számára legyen jegyzőkönyv róla, 
televízió nyilvánossága előtt, hanem intézik mindennap a dolgokat, ami ilyenkor 
szükséges. Megkeresi a műszaki vezetőt, vagy akit szükséges és erről nem biztos, 
hogy történnek feljegyzések. Engem nem izgat, írnak-e jegyzőkönyvet róla, hogy 
szóltam, vagy kérdést tettem fel, vagy bármi. Látjuk milyen „probléma” előtt állunk, 
egy egészségügyi, szociális intézménynek a beindításával mennyi probléma lehet. 
Egyrészt az építkezéssel, az egy külön történet, hogy miért épül ilyen lassan, vagy 
milyen problémák jöttek közbe. Akkor kellett volna ilyen vehemensen tiltakoznia 
Képviselő úrnak, amikor egy tollvonással bezárták az intézményt. 2 perc alatt el 
lehetne intézni egy egészségügyi, szociális intézményt, amiről szó van, nem működik 
tovább, és lám milyen nehéz bizonyos okok miatt egy új intézmény indítása. Akkor 
kellett volna jobban odafigyelni, azoknak, akik erről tehetnek, nem bezárni, hanem 
tovább fejleszteni kellett volna, az akkor működő kiskórházat. Szeretnék már végére 
jutni ennek a dolognak. A befejezési határidő módosul, de nincsen ezzel semmilyen 
különös probléma. Nem látok akadályát, hogy az elkövetkezendő időszakban, mikor 
képviselő-testületi ülésre, vagy bármilyen alkalomból összejövünk, beszéljünk arról, 
amit most doktor úr elmondott. Az intézmény hogyan indul, milyen formában, az 
építkezés befejezéséig bármikor szót lehet ejteni róla. 
 
Kincses László képviselő bekiabálásával zavarta Márkus Gábor alpolgármestert a 

véleménye kifejtésében. 
 
DR. LENTE PÉTER képviselő 
 
Részemről nagyon jó volt hallgatni a képviselők kérdéseit, véleményeit. Sajnos nem 
kaptam meg én sem az anyagot. Elsőre egy kicsit megijedtem, és elindult a 
fantáziám, hogy mennyi minden lehetőség van egy ilyen intézetben. Ha minden 
második mondat igaz lenne, már annak is nagyon örülnénk, de a kérdések 
felvetésénél tisztázódott, hogy miről is van szó. A működési lehetőségek 
felvázolásáról. Vélemény szerint nem az, hogy korábban meg kellett volna tudni, 
hanem, hogy rá is érünk arra, milyen lehetőségeink vannak. Jó, hogy ennyi minden 
elhangzott, viszont nem szeretném azt sem, ha képviselő társaim vagy akár a 
lakosság is, hamis ígéreteknek legyen áldozata és arra gondoljanak, egy aktív ellátás, 
vagy magas színvonalú nagy orvosi kapacitással rendelkező kiskórház fog itt 
működni. Nagyon jók voltak a kérdések, ebben egyetértünk, a legfontosabb az, hogy 
rentábilis legyen ez az intézmény. Kezdjük a legalapvetőbb dologgal, amiről már két 
éve beszélünk, hogy egy bentlakásos otthon 30 ággyal, amire valóban számítanak az 
emberek. Ezért is kérdeztem, hogy mi volt a piackutatásnak a kérdése. Mi az, amire 
igények vannak, a lakosság mit igényel a legjobban. Hogyha másra számítanak, nem 
biztos, hogy ugyanazt fogják kapni. Ha a működési engedély be lesz adva, arra a 
funkcióra, arra a dologra amire hivatott és meg is kapja, utána jön az OEP 
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finanszírozás, akkor már valóban lehet nagyokat gondolni. Köszönöm szépen, hogy 
összefoglalóként meg lett ez, és szerintem fogunk még erről beszélni. 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor 
 
Úgy terveztem, eddig is úgy csináltam minden egyes cégemben, hogyha kitaláltunk 
valamit, akkor első körben azt építettük. Annak, hogy egy része megvalósul, az nem 
azt jelenti, hogy a többi nem fog megvalósulni. Itt a DEKOM egy országos szervezetté 
nőtte ki magát, olyan ellátási formákkal, ami részben OEP finanszírozás, alapban pedig 
működési engedély van. A DEKOM nem úgy kezdődött, hogy volt működési 
engedélye betegszállításra, mentésre. Indult azzal, hogy volt egy járóbeteg szakellátás 
működési engedélye, nem volt meg a minimum kritérium. Ha már ebben 
gondolkodunk, akkor a tervezésnél, a bővítés tervezésénél, az eszközbeszerzésnél, nem 
egy hónap alatt, vagy kettő alatt kell kifizetni 100 mFt-ot. Úgy javasoltam, hogy 
minden évben rákölteni plusz összegeket, 10-20 mFt-ot, amiben 2-3 év alatt az a 10-20 
mFt egy kórházi ellátáshoz szükséges minimum feltételekkel fog bírni. Már eleve úgy 
épült meg a rendelője, eleve úgy épül meg az ajtó, amit nem értek, amit képviselő úr 
felhozott, mert nem tudom, hogy miért változtatták meg. Benne van a villamos 
hálózat, a gépészet, stb. Ahhoz, hogy ez kórházként működhessen, ahhoz szükséges az 
alaprészét is ugyanúgy építeni. Nem lebontani, és újra építeni, hanem olyan szellőző, 
olyan klímarendszert, olyan fűtésrendszert kell kialakítani, ami már a kórházi 
ellátásnak megfelel. Ebben gondolkodtam, az, hogy ezzel kezdjük, az nem azt jelenti, 
hogy nem lesz belőle. Az, hogy hamis reményeket ültetünk el, az nem teljesen helyén 
való. Polgármester asszonynak ez a célja, hogy 4-5 éven belül ez valósuljon meg. 
Hogy ezzel kezdünk, nem azt jelenti, hogy 5 év múlva nem fog megvalósulni. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Amit Ön elmondott, az annak a visszaigazolása, amit én állandóan feszegettem, 
szerettem volna, hogy pontos legyen, korrekt legyen, és lássuk előre. Egyelőre nem 
látjuk, egyet látunk, hogy a polgármester asszonynak a fíxa ideálja. Ezt az egyet látjuk. 
 
DR. KÉSMÁRKY-KODAK ANDRÁS szakmai koordinátor 
 
Az, hogy a munkások miért így csinálták, azt nem tudom Önnek megmondani. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Ez nem is az Ön hatásköre, ez a testület problémája, elnézést, hogyha most Önnek ezt 
kínos lehet elszenvedni, de kénytelen vagyok ezeket a mondatokat, a testületnek, és a 
város vezetőjének címezni. Pontosan arról beszélgetünk, hogyha itt az elmúlt 2 év 
során folyamatos volt a konzultáció a doktor úrral, akkor hogyan nem létezett őt 
tájékoztatni augusztusban, hogy itt nem lesznek olyan ajtók beépítve, hanem helyette 
egy sokkal olcsóbbat és tűzveszélyesebbet fogunk beépíteni. Ha erről a doktor úr nem 
tudott, most érzi emiatt magát kellemetlenül, ezt meg is értem. Mi sem tudtuk egészen 
odáig, míg ki nem mentünk a helyszínre és megdöbbenve láttuk a különbséget. Önök 
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ezt utólag akarják elfogadtatni a testülettel, hogy augusztusban és szeptemberben 
milyen változtatásokat eszközöltek az épületen. Ez az igazi probléma, ami miatt ez az 
eljárás teljes mértékben törvénysértő. Ennek egy olyan eleme a doktor úr 
prezentációja, amely egy jövő időről szól optimistán. Kellemetlen ez a napirend, hogy 
korábbra került, mint a határidő módosításról való tárgyalás, ezért vagyok kénytelen 
ezt a két történetet összehozni. Ha meg van az akadálya annak, hogy ez a projekt, mint 
beruházás határidőre befejeződjön, már pedig meg van, akkor meg kell vizsgálni, hogy 
miért történnek a műszaki tartalom változtatások és megfelelnek azok majd az 
egészségügyi funkciónak. Ezt a problémát úgy látszik nem vesszük észre, mert eddig 
is arról volt szó, ami a terv szerinti végrehajtás. Itt nem terv szerinti végrehajtás van, 
hanem sok módosítás, néha kényszerből, néha meg központi akaratból. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Az, hogy a kivitelező milyen kérdéseket vet fel, miket javasol, azt az 
önkormányzatnak be kell fogadnia, abból egy előterjesztést kell készítenie. Néhány 
napirend múlva erről fogunk tárgyalni. A képviselő-testület elfogadja-e részben, vagy 
egészben, az a képviselőkön múlik, illetve a bizottságokon, akik megtárgyalták az 
elmúlt időszakban.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
A koordinátorral való egyeztetés az építkezés folyamán egy alapvető gondolat lett 
volna, amit be kellett volna tartani, hiszen ezek a már kivitelezett dolgok, sok esetben 
kiderültek volna. Ezek a továbblépéseknek valamikor hátrányát fogják képezni. Erre 
vonatkozólag ezt a felelősséget nem kellene lekicsinyíteni, ezt valahol mindenkinek 
látni kell, hogy ezek a dolgok már elkészültek és amik elkészültek arról fogunk 
utólag hozni egy testületi döntést. Annak tudatában, hogy mindenki milyen 
lelkiismerettel fogja megnyomni ezt a gombot, ami előttünk van, az mindenkinek a 
magánügye. A tény az, hogy ezek a beruházások már megtörténtek és mi utólag 
fogjuk megszavazni. Ezt mindenki a saját lelkiismerete szerint fogja megtenni. 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Szóbeli előterjesztés volt, fontosnak tartom, hogy itt elhangozzon, egy nagyon jól 
felvázolt jövőképet mutatott doktor úr, ezért köszönettel tartozunk és bízom benne, 
hogy ez így is fog történni a következőkben. Tőlem már egyszer elhangzott, hogy 
merjünk nagyot álmodni, továbbra is ezt mondom. Akartam reagálni a „nyuszi” 
hasonlatra. Abban hiszek, hogy megvalósul, átadásra kerül, azokat az embereket 
fogja szolgálni, akiknek az igénye valóban meg van és egyre sürgetőbb. Nekünk 
ehhez kell a döntésünket igazítani. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Megköszönöm a szakmai koordinátornak, hogy figyelemmel kíséri a beruházást, 
elkészítette ezt a prezentációt. Ki fogom küldetni ezt a prezentációt minden 
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kollégának. Szóbeli előterjesztés volt, ezért történt ebben a formában, egy képviselő 
sem kapta meg. Arra kérem a szakmai koordinátort, hogy továbbra is folyamatos 
egyeztetés legyen a kivitelezővel, a koordinátori szerepeket úgy lássák el, ahogy 
eddig. Ha bármilyen változás van, akár a jogszabályokban, vagy bárhol, akkor arról 
folyamatosan egyeztessünk a hivatali kollégákkal is. 
 
Aki a tájékoztatót tudomásul veszi, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 4 tartózkodás 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület a Bentlakásos Otthon működtetésének 
lehetőségeiről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
 
 
1. Napirend 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester szóbeli kiegészítése 
 
Október 23-án 24. alkalommal rendezte meg a Petritelepi Általános Iskola a 
Köztársaság Napi Kerékpáros Emléktúrát. Megköszönöm az intézmény dolgozóinak, 
a rendőrségnek, a polgárőrségnek, képviselő társaimnak, hogy segítették ezt a 
rendezvényt. 
 
Október 24-én a II. Farkasszigeti Daruvonulás Terepfutó verseny megnyitóján 
köszöntöttem a verseny résztvevőit és az érdeklődő közönséget. Ebben az évben 
második alkalommal került megrendezésre ez a terepfutó verseny. Az ország több 
pontjáról érkeznek a településünkre versenyezni kívánó futók. Az egyesületnek az, az 
elképzelése, hogy minden évben rendszeressé fogják tenni ezt a fesztivált, ez 
mindenképpen támogatandó elképzelés. Megköszönöm azoknak, akik segítették 
ennek a fesztiválnak a létrejöttét, támogatták azt akár erkölcsi, akár anyagi 
hozzájárulással. A futókat bíztatom arra, hogy rendszeresen tartsák meg, az 
önkormányzat ugyanúgy, ahogy eddig, melléjük áll és segítünk nekik a rendezvény 
lebonyolításában. 
 
November 2-án a Püspökladányi Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft. szervezésében 
szakmai látogatások történtek a környező települések nemrégiben megújuló fürdőiben 
a képviselők és a Városfejlesztési iroda munkatársai részvételével. Igazgató urat arra 
kértem, hogy egy összefoglalót jutasson el hozzánk, azokról az észrevételekről, 
amelyeket a képviselők és azok tettek, akik részt vettek ezen a látogatáson. Miket 
tapasztaltak, illetve az ottani működtetők miket mondtak el, mennyire rentábilisan 
tudják működtetni a megújult fürdőjüket. Ezzel kapcsolatban igazgató úr elküldte a 
tapasztalatokat, egy feljegyzés formájában. Az elmúlt héten pénteken kiírásra került 
egy pályázat, amely a gyógyfürdők megújítását célozza meg. Elindultak az 
előkészületi munkák, jelen pillanatban is igazgató úr egy megbeszélésen van ezzel 
kapcsolatban. Készülünk a pályázatra a beadási határideje január eleje lesz. 
Természetesen testületi döntés kell majd hozzá, de a pontos információknak a 
megszerzése érdekében, jelen pillanatban is folyik az előkészítő munka. 
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November 5-én részt vettem a Szajol-Püspökladány között felújított vasútvonal 
ünnepélyes átadásán. Vezérigazgató asszonnyal volt szerencsém beszélni, 
elmondtam neki, hogy miket tapasztaltak a püspökladányi felújítások kapcsán  
képviselő társaim és a lakosság, mivel ők érezték meg legjobban az építkezés 
előnyeit, illetve hátrányait. Az egyeztetések során, amiket lefolytattunk a beruházás 
során a kivitelezővel, mindent figyelembe vettek. Felújításra kerültek utcák is, amik a 
beruházás során megrongálódtak. Sajnálattal tapasztaltuk, hogy a Kecskés Gyula 
utca, amin szintén a beruházás kapcsán elég nagy forgalmat bonyolított le a vasút, 
illetve a kivitelező, nem került rendezésre, az eredeti állapotokat nem állították 
vissza. A beruházás során a kollégáim fotódokumentációkat készítettek, hiszen 
mindig bizonyítani kell azt, hogy milyen is volt az eredeti állapot. Elmondtam, hogy 
az önkormányzatunknak mindenképpen az lenne a kérése, hogy vegyék figyelembe a 
fotódokumentációkat és feljegyzéseket, amelyeket elkészítettünk a nyár, illetve a 
beruházás folyamán. Igazgató asszony támogatott ebben az elgondolásban, azt 
mondta küldjük el az igazgatóságra, illetve a kivitelező felé a dokumentációkat és 
meg fogják vizsgálni, hogy mik történtek a Kecskés Gyula utcán. Amennyiben úgy 
látják ők is, akkor visszaállításra kerül az eredeti állapotnak megfelelően. Elküldtük 
ezt a megkeresést az igazgatóságra, elindult egy ügy. Kérem a képviselő társaimat, 
hogy a lakosságot tájékoztassák ezzel kapcsolatban. Kérjük a türelmüket, az 
önkormányzatunk mindent megtesz annak érdekében, hogy a Kecskés Gyula 
utcának a járhatóságát vissza tudjuk állítani. 
 
November 10-én az OTP Bank Nyrt. Debreceni Fiókjának munkatársait fogadtuk 
Pandur Erikával a Városgazdálkodási iroda vezetőjével. Az OTP-nél vezeti az 
önkormányzatunk a számláját és a folyószámlahitellel kapcsolatban folytattunk 
egyeztetéseket. Ami fontossá tesszük ezt a megbeszélést, nem tudom mennyire 
értesültek arról képviselő társaim, az, az, hogy változások fognak történni a 
számlavezetésben. Konkrétan, hogy ez mikor fog megvalósulni, 2016 év elején, év 
közben, vagy következő időkben, ezt nem lehet megmondani, de az önkormányzatnak 
és a számlavezetőnek mindenképpen készülnie kell a változásokra. Egy középtávú 
egyeztetést folytattunk le, aminek az egyik része egy rövidtávú, a folyószámlahitelezés 
is. Bízom benne, hogy az OTP rugalmasan fel fog tudni készülni az előttük álló 
változásokra. Abban egyeztünk meg, hogy amennyiben van konkrét információja az 
OTP-nek a számlavezetések változásáról, akkor keressük egymást és folytatni fogjuk a 
megbeszéléseket. Jelen pillanatban testületi döntést nem igényel. 
 
November 11-én Aranyi István rendőrkapitány úrral tárgyaltam. Néhány napirend 
múlva fogjuk tárgyalni az egyeztető fórum megalakítását, ezzel kapcsolatban folyt a 
megbeszélés. 
 
November 12-én Szervátiusz Jenő díjat kapott Győrfi Lajos szobrászművész a 
nemzeti kultúra gyökereit felmutató, magas színvonalú művészete elismeréseként. A 
díjátadó ünnepségre mi is meghívást kaptunk. Ezúton is gratulálok Győrfi Lajos 
püspökladányi művésznek.  
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Kérdések 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Október 26-án család- és gyermekjóléti szolgálat és központ kialakításáról 
egyeztettem Kiss Zsigmond képviselő úrral, Ráczné Hegedűs Ilona intézményvezető 
asszonnyal és Fodorné Szabó Mária intézményfelelős asszonnyal. Erről szeretnék 
egy kicsit bővebb tájékoztatást kapni. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Különösen nem kell kibontanom ennek az egyeztetésnek a fontosságát. Többször volt 
már bizottság és testület előtt ez a téma Január 1-től változni fog a rendszer, a törvényi 
jogszabályoknak meg kell, hogy feleljen az önkormányzatunk is. Ezzel kapcsolatban 
volt egyeztetés, hiszen a Szociális és Humán Bizottságra tartozik ez az előkészítés. 
Ezzel kapcsolatban folytattunk egyeztetéseket a kollégákkal. Azóta már megszületett a 
döntés az önkormányzatunknál, illetve a többi önkormányzatnál is. Néhány napirendi 
pont múlva, azért fogjuk folytatni a megkezdett döntéseket, amelyeknek a mai napon 
fogunk a végére érni, mert meg kellett várni az önkormányzatok döntését és ezután 
tudott a kistérségi tanács is döntést hozni, ezen is túl vagyunk, a mai napon pedig a 
lezáró döntéseket kell az önkormányzatunk részéről meghozni. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
November 5-ével kapcsolatosan a Püspökladányi Képzőművészeti Kör új közösségi 
helyisége hol található?  
 
November 6-ával kapcsolatosan nagy örömmel tölt el, hogy Nagy István nyugdíjas 
pásztor megkapta ezt a kitüntetést, végre ismét püspökladányi lakost díjaztak ezzel. 
Ki volt a felterjesztő, és ki adta át a díjat? 
 
November 10-én az OTP Bank Nyrt. Debreceni Fiókjának munkatársaival 
tárgyaltak. Melyik naptári napon lesz a nullára törlesztése a likvid hitelnek? Mekkora 
a likvid hitel éves kamata? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
A Rákóczi utcán található ez az épület, a vöröskereszt mögötti épületben. Oda tudtak 
bepakolni a képzőművészeti kör tagjai. Több helyen is voltak már, hiszen a festő 
állványoknak olyan zárható szekrény kell, ahova ezek beférnek. Most úgy tűnik, 
hogy jó lesz nekik ez a hely. 
 
Az örökös pásztoroknak meg van a létszáma, hogy hány főből áll. Ha valaki kilép 
vagy elhalálozik az örökös pásztor tagságból, akkor folyamatosan feltöltésre kerül. 
Hajdúnánáson volt az ünnepélyes átadás. 



 23  

Minden év végén az önkormányzatnak törlesztenie kell a likvid hitelét.  
 
PANDUR ERIKA irodavezető az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő harmadik kérdésére 
 
Megközelítőleg 12 mFt a kamata a hitelnek. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Október 27-én Szabó Csabával a Püspökladányi Nehézatlétika Sportegyesület 
elnökével történt egyeztetés birkózó rendezvény kapcsán. Mikor lesz az első birkózó 
rendezvény az edzőcsarnok bevonásával? Hogy áll az edzőcsarnok ügye? 
 
Ugyanezen a napon látogatást tettek a készülő bentlakásos otthon építkezésénél. A 
látogatáskor felmerült-e, hogy nem fog elkészülni határidőre az épület? 
 
Október 29-én Napelemes pályázatunk záró ellenőrzésére került sor. Az ellenőrzés 
során mindent rendben találtak. A pénzügyi elszámolás megtörtént-e? 
 
November 2-án a Püspökladányi Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft. 
szervezésében szakmai látogatások történtek a környező települések nemrégiben 
megújuló fürdőiben a képviselők és a Városfejlesztési Iroda munkatársai 
részvételével. Szeretném jelezni, hogy nem megújuló, hanem megújult, ha már 
odafigyelünk egy-egy betűre, akkor figyeljünk oda. A polgármester asszony által 
imént bejelentett pályázatnak a címe az, hogy: Gyógyhelyek komplex turisztikai 
fejlesztése. Értelmezték-e a gyógyhelyek kifejezést? Ebbe a gyógyhelyekbe 
Püspökladány mióta tartozik bele? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Már megtörtént az a rendezvény, amellyel kapcsolatban egyeztettem elnök úrral. 
Birkózó bálra került sor. Az, hogy mikor lesz az első verseny az edzőcsarnokban, 
jelen pillanatban megmondani nem tudom. Ez nem önkormányzati beruházás, semmi 
beleszólásunk nincs. Az önkormányzatunk mindenféle segítséget felajánlott az 
egyesületnek, ha bármilyen segítségre van szükségük, akkor keressenek bennünket. 
Eddig meg tudták oldani a feladatokat, amelyeket a beruházással, illetve az 
előkészítéssel kapcsolatban meg kell, hogy tegyenek. Annyi információt kaptam 
elnök úrtól, hogy elküldték a terveket a Járási Hivatalhoz Hajdúszoboszlóra, hiszen 
az lesz az eljáró hatóság. Hiánypótlásra szólították fel őket. Jelen pillanatban ennyi 
információm van a csarnokkal kapcsolatban. Most hétvégén lesz egy nagyszabású 
birkózó rendezvény, ahova megkapták Önök is a meghívót. Jómagam is részt fogok 
venni a megnyitón, hiszen több elnökségi tag is el fog látogatni Püspökladányba, 
hogy megismerkedjenek az itt folyó munkákkal. 
 
A bentlakásos otthonnál a határidővel kapcsolatban egyeztetésre nem került sor. 
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PANDUR ERIKA irodavezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő harmadik kérdésére 
 
A napelemes pályázattal kapcsolatban a záró rendezvény megtörtént, viszont a 
kifizetés még folyamatban van, amit a közreműködő szervezet fog kifizetni. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Ez a hét folyamatosan arról szólt a kollégák, illetve a Városüzemeltető Kft. részéről, hogy 
szinte szó szerint kellett végig menni a pályázat kiírásán. Erről is folytattunk 
megbeszéléseket, hogy Püspökladány jelen pillanatban nem minősül gyógyhelynek. 
Igazgató úr jelen pillanatban is egy egyeztetésen van, mert, ha csak ez a kizáró ok, hogy 
Püspökladány Város Önkormányzata tudjon indulni ezen a pályázaton, hogy gyógyhellyé 
minősítsenek bennünket, akkor el kell indulni ebben és ha kell, testületi határozatot 
hozunk ezzel kapcsolatban. Most számba veszik Igazgató úrék, hogy mi szükséges ahhoz, 
hogy egy település gyógyhelynek minősüljön. Jelenleg úgy néz ki, hogy egy testületi 
döntés mindenképpen kell hozzá. Hogy milyen szakmai támogatás kell még e mellé, azt a 
fürdőszövetség és az illetékesek fogják megmondani. Végig olvastuk, értelmeztük, és 
amennyiben szükséges, akkor rendkívüli testületi ülést fogunk összehívni. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Melyik naptári napon lesz nullára törlesztve a likvid hitel? Ha lehet, akkor nap 
megnevezésével, dátum szerint kérném, írásban is jó, ha még nincs meg. 
 
PANDUR ERIKA irodavezető az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Jogszabályilag december 31-ig kell feltölteni, viszont a folyószámlahitel szerződés 
értelmében december 20-a, mivel ez most vasárnapra esik, ezért december 21-e hétfő. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
November 5-én részt vett polgármester asszony a Szajol-Püspökladány között felújított 
vasútvonal ünnepélyes átadásán. Dávid Ilona vezérigazgató asszony a beszédében egy 
olyan kijelentést mondott, amelyik jó hír lenne, hogyha jól értelmezzük, de elsőre egy 
kicsit sokkoló volt. Azt mondta, hogy karácsonyig a 100-as vasútvonalon, felújított 
szerelvényeket fognak üzembe helyezni. Nem fogja-e veszélyeztetni az európai uniós 
projektet, amelyik 160 km/órás sebességű átépítést tartalmazott az, hogy a felújított 
kocsik csak 120 km/órás sebességgel tudnak közlekedni rajta. Elhangzott, hogy a 
biztonsági berendezések majd december 31-re készülnek el, de a Kiss Ferenc utcai 
átjáróban lévő fénysorompók nem üzemelnek, pedig már hónapok óta fel vannak 
állítva. A kerékpárúton a Kiss Ferenc utcán még mindig nem lehet közlekedni, ennek 
mi az oka? (Letelt az idő.) 
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A felújított szerelvényekkel kapcsolatban megkeresés nem érkezett az 
önkormányzatunkhoz. Erről nem tudok képviselő úrnak felvilágosítást adni. Ha 
bevezetik a szerelvényeknek a mozgását ezen a területen, a vasútnak azzal tisztában 
kell lennie, milyen gyorsasággal tud menni a vasúti szakaszon, illetve a 
következményeivel, hogy a projektet, mint európai uniós beruházást mennyire 
veszélyezteti. A vasútnak kellőképpen körültekintőnek kell lenni ezzel kapcsolatban. 
 
JENEY TIBOR irodavezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A biztosító berendezések átadási határideje december 31-e. Addig kell megtörténni 
az üzembe helyezésnek, illetve a kerékpárút onnantól kezdve használható, miután a 
biztosító berendezések használhatóak. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A múlthéten a fogadóórára érkezett be egy püspökladányi lakos, aki azzal a panasszal 
élt, hogy a vasútállomásnál az aluljárót nem tudják minden esetben lifttel megközelíteni, 
mert bizonyos technikai problémák vannak, nem működik. Az volt a javaslatom, hogy 
keressük meg a püspökladányi állomásnak a vezetőjét. Hívjuk fel a figyelmüket, az 
önkormányzat választ vár arra, miért nem működik ez a lift, hiszen ha nem működik, 
akkor meg kell oldani azt, hogy az első vágányról, ahol akadálymenetesítés van, fel 
tudjanak szállni. Valamilyen megoldást az önkormányzatunk mindenképpen kér, és 
szeretnénk, ha ez megoldásra kerülne. Ez a levél elment az igazgatóságra, és ebben 
maximálisan segítenünk kell a mozgáskorlátozott püspökladányiakat. 
 
FENYVES VIDOR képviselő 
 
Menetrend váltáskor hétvégeken, FLIRT motorvonatok fognak erre járni, ami 
alkalmas 160 km/órás sebességre, nem felújított kocsik, hanem az újonnan 
megvásároltak fognak közlekedni. Ezt a fiamtól tudom, mivel mozdonyvezető, és 
tanfolyamot kellett elvégezniük, hogy tudják ezt a szerelvényt továbbítani. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Megállapíthatjuk, hogy a vasút körültekintően jár el. 
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az október 27-i eseményre adott válasza a bentlakásos otthonnal kapcsolatban elég 
szomorú, mert ez azt jelenti, hogy a városvezetője érdemben nem érdeklődött a 
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helyszínen, hogy megvalósulhat-e a projekt november 30-ig. Ez annál is 
ellentmondásosabb, mert a városi televízióban, már augusztusban azt nyilatkozta a 
GESZ intézményvezetője, ő kérni fogja a városvezetőit arra, hogy határidő 
módosítás legyen. Akkor, amikor nincs szinkron a nyilatkozatok, illetve a mostani 
nyilatkozatok között, akkor nem tudom elgondolni azt, hogy polgármester asszony, 
mikor, mire figyel. Ha Ön augusztustól, október végéig nem észlelte, hogy a haladási 
sebesség nem elegendő a befejezéshez, akkor ez az Ön vétkes mulasztása.  
 
A fürdőfejlesztéssel kapcsolatos pályázat, akkor e tekintetben reméljük, hogy 
reménnyel kecsegtet. Sajnos van egy kizáró ok a feltételek közt, azt hittem rosszul 
látok, amikor elolvastam, fürdőbővítést nem lehet csinálni belőle. Most megint ott 
tartunk, mint az ökoturisztikai pályázatnál, hogy a perifériákat lehet fejleszteni 300 
mFt-os nagyságrendig, igaz, hogy nem nyertük meg, csak ez volt a projekt nagyság. 
Most megint itt van egy lehetőség, amelyben mindent lehet fejleszteni, csak magát a 
fürdőt nem. Ilyenkor a kiíró valószínűleg kedvezni kíván a nagy gyógyhelyeknek, 
ahol már úgy is milliárdos beruházások voltak évek alatt, most még építhessenek 
vendéglátóhelyeket, parkolókat, mind ahhoz az újhoz, ami már elkészült. Nagyon 
szorítok érte, hogy sikerüljön, csak ez nem az a pályázat, ami a mi elképzeléseinkhez 
szinkronban van. Ennek ellenére egy energetikai fejlesztési rész benne, az, azért 
nagyszerű volna, csak kérdés, hogy lehet-e gombhoz varrni a kabátot. 
 
A vasúttal kapcsolatban örülök a válasznak képviselő társam, csak ez azt jelenti, hogy 
hétvégenként. Nyilvánvaló, akkor tudnak ide vezérlőt küldeni, amikor a budapesti 
elővárosi forgalom kisebb, mint a munkába járós. Ez nem azt jelenti, hogy a mi 
vidékünk kap ilyen rendszeresen közlekedő járműveket, hanem alkalmanként 
megmutatják nekünk és egyébként 5 napon keresztül, mintha mi sem történt volna. A 
polgármester asszony által jelzett akadálymentesítési probléma, a lift nem minden 
esetben működik, ez egy rendszer szintű probléma, végig a vonalon nem minden 
esetben működik. Egyszerűen ezt úgy kell nevezni, hogy üzemeletetési okokból nem 
működik. Ezt nem akarja kimondani a MÁV, helyette megsérti a pályázatnak azt a 
feltételét, hogy minden állomás akadálymentesítve lett. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Nekünk a püspökladányi mozgáskorlátozottakkal kell elsősorban foglalkoznunk. Mi 
itt tudunk panaszt tenni a vasút felé, amit meg is tettünk, hiszen megkeresés érkezett 
hozzánk ezzel kapcsolatban. 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Az akadálymentesítéssel kapcsolatban. Az elmúlt napokban több alkalommal kellett 
Debrecenbe utaznom vonattal, most azt tapasztaltam minden esetben, hogy a liftek 
működnek, de tudom, hogy fent állt ez a probléma, hiszen találkoztam ezzel a 
panaszossal. A 160 km/órás sebességgel kapcsolatban. Érdekes dolog, képviselő úr 
csodálkozom, hogy pont ehhez nem ért. Az egy lehetőség a 160 km/órás sebesség a 
vasúton, ugyanúgy, mint az 1-es vonalon. Menetrend váltáskor lesznek olyan 



 27  

lehetőségek, amikor 160 km/óra sebességgel közlekednek a vonatok. Nem minden 
vonatnál tervezik úgy a sebességet és ez teljesen logikus, hogy 160 km/órával 
közlekedjen. Az egy adott lehetőség, hogyha egy megállással, Budapestről-
Debrecenig terjed az út, akkor lehet 160 km/órás sebességre tervezni a menetidőt. 
Menetrend összeállításnál bonyolult folyamat is ráadásul és különböző típusú 
vonatok vannak, ami mindenütt megáll, vagy nem, ezeket így tervezik. Az 1-es vonal 
már nagyon rég ilyen sebességre van tervezve. Ha bírják azt a sebességet és a 
menetrendbe úgy van betervezve, akkor úgy közlekednek. Ez nem veszélyezteti azt a 
dolgot, hogy az uniós pályázat emiatt visszavonásra kerül, ez nem fedi a valóságot. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Tényleg igaz, hogy a vasút szakma az egy kicsit távolabb áll tőlem, de ettől 
függetlenül van sejtésem a menetrendkészítésről. Márpedig olyan menetrend nem 
létezik, amelyben pénteken más a menetideje egy szerelvénynek, mint szombaton, 
meg vasárnap. Igaz, hogy lesz egy minőségi csere, hogyha vezérlő vagy FLIRT fog 
haladni, de az sem tud eltérő sebességgel haladni amiatt, mert tartani kell a 
menetrendet. Ha a menetrend el kezd változni, akkor ahhoz minden csatlakozó 
vonatnak harmonizálódni kell. Ezt úgy hívják ilyenkor, hogy a kapacitás kihasználása 
MÁV-on belül. Azt engedi meg, hogy a hétvégén ide állítsanak néhány szerelvényt, 
ez azoknak jó hír, akik a hétvégén utaznak, de semmit nem változtat azokon az 
iskolába és munkába járókon, akik hétfőtől-péntekig közlekednek a vonalon.  
 
Győrfi Lajos szobrászművésznek én is gratulálok, de mindenképpen meg kell jegyezni, 
hogy a Szervátiusz Jenő díj egy alternatív díj. Ez azt jelenti, hogy azok kapják, akik más 
kitüntetést nem kaptak. Ezt viszont sajnálom, mivel az ő munkássága ettől sokkal több. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen, 1 tartózkodás. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület a polgármesteri jelentést elfogadta. 
 
 
2. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság a beszámolót elfogadta és elfogadásra 
javasolja. Sok kérdéssel, alaposan átbeszéltük a beszámolót. Látjuk terjedelemben is, 
szakmai tartalomban is, egy nagyszerű beszámolót tarthattunk a kezünkben. 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ intézményvezető szóbeli kiegészítése 
 
Egy dolgot felejtettem el a végére írni, hogy fotókat nem raktam a beszámolóba, 
mivel a honlapunkon találhatnak, www.ovodapuspokladany.hu. 
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Kérdések 
 
FENYVES VIDOR képviselő 
 
Az 1. oldalon az 5. bekezdésben egy furcsa szót olvastam, hogy „járna”. Most jár 
vagy nem jár? 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ intézményvezető az alábbi választ adta 
 
Fenyves Vidor képviselő kérdésére 
 
Ez egy pénzügyi szakzsargon ez a „járna” szó. Ebben a bekezdésben azt szerettem 
volna kifejezni, hogy próbáljuk naprakészen tartani a költségvetésünk állapotát. Ha 
egészbe vesszük az éves költségvetést, akkor március 31-ig ennyi „járna”, ha ... 
Látjuk, hogy mennyi volt a finanszírozás, amit kaptunk és a következő hónap 
tervezésénél ezt mindenképpen figyelembe vesszük, meg a többi hónapnál is. Ez azt 
szolgálja, hogy tudjuk, hogy addig nyújtózkodj, ameddig a takarónk ér. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A szakmai beszámolót elfogadásra méltónak tartom, épp ezért a szakmai 
kérdésekben nem is nagyon mélyednék bele. Lenne egy kérdésem, de majd később 
felteszem, egyelőre figyelem Fideszes képviselő társaimat, nehogy a tartózkodom 
gombot nyomják meg, annak rossz vége szokott lenni. Kérdésem a 74. oldalon 
található táblázathoz kötődik. Átnéztem a grafikonokat és imponálóan magas 
arányok vannak. Ennek nyilván lehet örülni, de ott van mindig egy kis félsz, hogyan 
történt ennél a tehetséggondozói kérdőívnél, hogy otthon a gyerekek szoktak-e 
mesélni a tehetséggondozó élményeikről. Erre a Napfény óvodában csak 93 % 
mondott igent, a következő kérdésre 94 %, az utána levőre pedig 98 %, míg az összes 
többi óvodában mindenhol 100 % volt. Ezt a furcsaságot nem akartam érteni, hogy 
miért speciális a Napfény óvoda helyzete, vagy fordítva, miért van az, hogy az összes 
többi óvoda nem ismer mást csak igent. 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ intézményvezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A grafikonokkal és a mérésekkel kapcsolatban annyit tudok elmondani, hogy ezek 
mindig 100 %-os merítésűek. A szülők, a dolgozók, az óvodapedagógusok 100 %-át 
kérjük fel a kérdőívek kitöltésére. Nem is én, hanem van egy csoport az 
intézményben, akinek ez a feladata. A szülői vélemények 87-88 %-ban vissza is 
érkeznek, a dolgozóiak 100 %-ban meg vannak. Ez egy anonim kérdőív. Ezzel jobb 
esély van arra, hogy reális vélemények fogalmazódnak meg a kérdezettek részéről. 
Ezek annyira kicsi százalékok, hogy nem is annyira szoktuk ezeket mérlegelni. Az 
intézményükben úgy van szabályozva, hogy a 85 % feletti eredményt mi jónak 
tartjuk, mindegy, hogy milyen mérésről van szó. Az ez alatti eredményeknél mindig 
utána nézünk, hogy mi lehetett az oka. Elsőnek arra gondolunk, hogy valószínű 
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érzelmi alapon van, várunk még egy mérést és ha bonyolódik a helyzet, akkor 
fogunk intézkedési tervet készíteni. Annak örülök, hogy otthon is szóba kerül, hogy 
milyen élményeket szerzett a tehetséggondozó műhelyekbe a gyermek. 
 
Vélemények 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
A beszámoló részletes, szakmailag jól összeállított, tartalmas, jól bemutatja az 
óvodák dolgozóinak egész éves lelkiismeretes munkáját. Elfogadásra javaslom. Csak 
remélni tudom, hogy nem jár úgy, mint az októberi testületi ülésen tárgyalt 
Tájékoztató Központ beszámolója, mert tartalmilag és szakmailag az is egy 
elfogadható beszámoló volt. 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Nem fogom azt megismételni, amit képviselő társam mondott, mert teljesen 
egyetértek vele. Évek óta megszokhattuk már, hogy mindig igényes munkát ad ki a 
keze közül az óvoda a beszámolók során. Megtapasztalhattuk, hogy milyen 
fejlesztések, fejlődések vannak a munkában. Hogyan változott a nevelés, mivel 
óvodásról van szó. Hogyan próbálták a gyerekeket felkészíteni arra, hogy az iskolai 
életben helyt álljanak. Ehhez csak gratulálni szeretnék. Mindig a beszámoló alapján 
szoktam véleményt alkotni. A beszámolót elfogadom és elfogadásra javaslom. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az elején egy kicsit megijedtem, amikor a terjedelmét megláttam, de utána 
olvasmányosan lehet haladni vele. Mindenképpen látszik a beszámoló szakmai 
munkája, személyi, tárgyi feltételekben, hogy képességben, képesítésben és a 
környezet minőségében is megfelel a munkahely arra, hogy boldog, elégedett 
gyermekeket neveljenek az intézményekben. A szakmai munka, aki végigolvasta és 
a mellékleteket is alaposan áttanulmányozza, az látja, hogy egy hosszú ideje végzett 
munka eredményeképpen jöhetek ki. Ezek az elismerések, szakmai konferenciák, 
amelyeket itt tartanak. Olyan szakmai elismeréseket kaptak az itt dolgozó 
pedagógusok, amely azt bizonyítja, hogy mindenképpen érdemes hosszú időn át sok 
munkát beletenni a szakmai felkészülésbe. Itt még a dajka nénik, és a konyhán 
dolgozók is továbbképzésre mennek, azért, hogy a jó gyakorlatokat is átvegyék. A 
gazdálkodásuk kiegyensúlyozott volt, kevés olyan beszámolót olvashattam az elmúlt 
időszakban, ahol ezt leírja a vezető. Tettek is hozzá, mert pályázatokkal próbálták 
kiegészíteni, hogy megfelelő legyen ennek az intézménynek a gazdálkodása. A város 
életében folyamatosan jelen vannak, minden rendezvényen és alkalomkor 
megjelennek. A pici gyermekek olyan csodákra képesek, az ember szívét melengetik, 
hogyha halljuk és látjuk őket. Ehhez viszont kell a felkészítő pedagógusoknak a plusz 
munkája, amit mindenképpen köszönettel fogadunk a város nevében is. Örömmel 
mondom el, hogy 2015. november közepéig 136 gyermek született 
Püspökladányban. Remélem, hogy örül neki az óvoda és a város is. Csak van 
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eredménye annak, hogy a kormány is afelé próbál intézkedéseket tenni, hogy a 
családok bátrabban vállaljanak gyermekeket. Szeretném, ha átadná gratulációnkat az 
ott dolgozó összes embernek, azért, hogy ilyen színvonalon működhet ez az 
intézmény. Köszönjük intézményvezető asszonynak is, hogy bármikor fordulunk 
hozzájuk, más intézményekkel is nagyon jó viszonyban vannak, szívesen segítenek 
mindenben. Elfogadásra javaslom a beszámolót. (Letelt az idő.) 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
Amikor hozzáfogtam elolvasni a beszámolót, már az első oldalon olyan mondatot 
találtam, ami örömmel és megnyugvással töltött el: „Működésünk a 2014/2015 
nevelési évben zavartalan volt!” Igényes szakmai beszámolót kaptunk, ami hűen 
tükrözi az intézményben folyó magas szintű munkát. Az is látszik, hogy a 
munkatársak milyen elhivatottsággal állnak a feladatokhoz. A beszámolót elfogadom 
és elfogadásra javaslom. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Két képviselő társam is mondott egy-egy mondatot a működésről. Hozzá vagyok 
már szokva az elmúlt 5 évben folyamatosan vívnom kellene azt a harcot, miszerint a 
szakmai beszámolónak mindig kéne lenni egy pénzügyi mellékletének, ez sosem 
történik meg. A múlt hónapban mégis kaptunk egy olyan szakmai beszámolót a 
Tájékoztató Központtól, amelyiknek volt pénzügyi melléklete. Ennek a mellékletnek 
a következményeként beadtam egy interpellációt, mert ott egy olyan megállapítás 
szerepelt, ami szöges ellentétben áll az óvodai beszámolóval. Valahol itt az 
olvasható, hogy „gazdálkodási tevékenységeinket a GESZ dolgozóival együtt 
végeztük, kapcsolatunk harmonikus és együttműködő volt”. Hogyan létezik, hogy az 
egyik intézmény harmonikus kapcsolatban van, a másik intézmény pedig feszült 
viszonyban van ugyanazzal a GESZ-el. Éppen ezért, mivel abban a beszámolóban 
szerepelt az a mondat, hogy rendszerszintű problémák vannak, az interpellációban 
minden intézmény belső ellenőrzését kértem. Lehet, hogy könnyebb helyzetben 
lennék, hogyha ennek a beszámolónak lenne egy pénzügyi melléklete. Tavasszal a 
GESZ beszámolója sem tartalmazott pénzügyi mellékleteket, csak összefoglaló 
számokat, így nagyon nehéz értelmeznem a zavartalan működést. Lehet, az óvoda 
ezt így értelmezi, hogy a működés zavartalan volt, de átláthatatlan és nem csak az 
óvodáé, hanem az összes intézményé, a Hivatalé is. Az interpellációm arra 
vonatkozott, hogy az összes intézmény belső ellenőrzését előrehozott módon meg 
kell tenni, eltérve a belső ellenőrzési tervtől. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Egy szakmai beszámolót el kell olvasni, végig kell rajta menni, értelmezni kell, és 
ahogy a nevében is benne van, szakmai beszámolóról beszélünk. Felhozta képviselő 
úr azt, hogy az egyik intézmény harmonikusan működik együtt a másikkal, a 
következő pedig feszülten. Minden intézmény maga tudja, hogy kivel tud 
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harmonikusan együtt dolgozni. Úgy hiszen, hogy minden intézményben vannak 
problémák, amit meg kell oldani. 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Ugyanazt tudnám elmondani, amit Kovács Krisztina képviselő asszony mondott. A 
város, az óvoda rendezvényein látjuk, hogy milyen jól felkészültek a kisgyermekek 
és milyen jól tudták felkészíteni őket a nevelők. Ehhez csak gratulálni tudok és 
minden elismerésem az abban résztvevőknek. Kapcsolatban vagyok több szülővel és 
megelégedve mondják, hogy jó az étkeztetés. Egy-egy rendezvényen találkozunk az 
óvodának az ételkínálatával, abból is leszűrhetjük, hogy nagyon jól dolgoznak az ott 
dolgozó munkatársak. Gratulálok minden dolgozónak, kérem tolmácsolja ezt 
intézményvezető asszony és további sok sikert kívánok. 
 
KISS ZSIGMOND képviselő 
 
Nagyon sok óvodai rendezvényen részt veszek, de főleg a Mezei virág óvoda 
rendezvényein mindig ott vagyok. Azt tapasztalja az ember, hogy a gyermekek 
nagyon szépen fel vannak készítve. Büszkék lehetünk rájuk és az óvónénikre is, hogy 
ilyen módon képviselik városunkat. További jó munkát kívánok minden dolgozónak. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Szeretném, ha a nyilvánosság elé kerülne az a tehetséggondozó műhely, ami az 
intézményben folyik. Az összes tagóvodája különböző tehetséggondozó műhelyt 
próbál működtetni olyan magas szinten, hogy országosan elismert. Tanítják, oktatják, 
nem csak az országhatáron belül, hanem kívül is ennek a módszertanát. A mi 
gyermekeink olyan alappal indulnak el az iskola felé, amelyre építeni lehet. 
Mindenképpen biztatom az iskolákat arra, hogy próbálják folytatni ezt a 
tehetséggondozást, mert ha erre rá tudunk építeni, akkor mindenkinek, a városnak, a 
szülőnek is, a gyermeknek is hasznot fog előbb-utóbb hajtani. Gratulálok ehhez. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Mindig kimegyek az intézményekbe és teljesen mindegy melyikről beszélünk, ahova 
meghívást kapok, legyen az támogatás, kérelem, vagy bármilyen egyeztetés. Egy 
dolgot osztok meg mindenkivel, ami számomra nagyon nagy üzenet volt. Amikor 
kimentem a központi intézménybe, ajándékot vittem az önkormányzattól, elkészültek 
az ágyneműk. Intézményvezető asszonyék szétosztják a tagintézmények között. 
Néhány kisgyermek megköszönte az önkormányzatnak hozzájárulását az óvoda 
működéséhez. Beszélgettünk az óvodás gyermekekkel és a beszélgetés folyamán, az 
egyik óvodás kisleány, mert megkérdeztem tőlük, milyennek tartják Püspökladányt, 
szépnek tartjátok-e, a válasz egy roppant egyszerű mondat volt: igen, az én városom. 
Egy óvodás 3-4 éves korú gyermek már magáénak tekinti a várost. Ez az oktatás-
nevelésben, az óvodában nagyon látszik, hogy erre is irányulnak a feladatok, mert az 
óvónénik is magukénak tekintik. Meg tudunk beszélni minden olyan dolgot, ami az 
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óvoda fejlődését szolgálja. Számomra ez nagyon pozitív volt, amikor egy gyermek 
sajátjának tekinti a várost. Nagyon sok dolgot mondtak el a gyermekek, ami a felnőttek 
számára is nagyon elgondolkoztató. Intézményvezető asszonnyal arról is beszéltünk, 
hogy most már minden iskola készen áll arra, hogy a tehetséggondozást tudja folytatni. 
Legjobb tudomásom szerint az együttműködések meg is vannak, a középiskolával már 
évek óta meg van ez az együttműködés. A következő nagy feladata a KLIK-nek, az 
óvodának, hogy ez a tehetséggondozás menjen tovább. Megköszönöm 
intézményvezető asszonynak, a kollégáknak a tevékenységet, amit nap, mint nap 
folytatnak az óvodában. Szemmel látható, érzékelhető az önkormányzati 
rendezvényeken is, amikor eljönnek a gyermekek, hogy nagyon felkészültek. Nem 
tudunk olyan segítséget kérni, amire ne kapnánk meg azt a segítő kezet, amivel a város 
színesebbé tehető. Támogatásra javaslom a beszámolót, további sok sikert kívánok. 
 
Aki a beszámolót elfogadja, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen, 1 tartózkodás. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület a Püspökladányi Egyesített Óvodai 
Intézmény 2014/15. nevelési évben végzett munkájáról szóló beszámolót elfogadta.   
 
 
3. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság az előterjesztést megtárgyalta, a határozati 
javaslatban foglaltakat elfogadásra javasolja azzal, hogy minél hamarabb kezdjünk 
hozzá a koncepció kidolgozásához. 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az előterjesztés első bekezdésének utolsó mondata azt mondja, hogy „az elfogadása 
óta nem került sor felülvizsgálatára, módosítására”. Ez önmagában elég aggasztó, 
Önök kormányoznak itt 8-9 éve. Nem tartották fontosnak, hogy erről a kérdésről, 
bármikor beszéljünk? Volt egy rövidebb távú, ami 2009-ig tartott, nem tudom ezt az 
ellentmondást kinek kellene feloldani? Megdöbbentő, hogy ilyen adat szerepel 
ebben. Olyan mondatok vannak az anyagban, ami erre a nagyon régi 2004-2005-
2006-os időszakra vonatkoznak. Amit meg lehet állapítani kritikusan is, meg lehet 
állapítani leíróan is, csak azt nem tudjuk, hogy azóta mi történt, illetve mi nem történt 
Püspökladányban a sporttal kapcsolatban? Ez az én igazi aggályom ennek az 
anyagnak az értelmezésénél. A mérhető sportágakat nem siker övezi, ez az igazi baj, 
ami miatt ezt a koncepcióit aggályosnak érzem. A miértekre valamilyen felelős 
választ szeretnék kapni. 
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KESERŰ LÁSZLÓ jegyző az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Kérem majd kolléganőt, hogyha kell, akkor egészítsen ki. Koncepció, mint tudjuk egy 
hosszabb távú elképzelés, egy terv, ami általános jelleggel próbálja megfogalmazni 
azokat az elvárásokat, ami jelen esetben a sporttal kapcsolatos. Az önkormányzat sporttal 
kapcsolatos feladatait és hatásköreit jelöli meg. Ez nem azt jelenti, hogy időközben az 
önkormányzat nem foglalkozik a sporttal, hiszen minden évben visszatérő dolog a sport. 
Sportalapítvány támogatása, sporttal kapcsolatos fejlesztések, beruházások, az ezzel 
kapcsolatos döntések meghozatala. Az önkormányzat ezen időszak alatt is folyamatosan 
irányította, igazgatta az ezzel kapcsolatos feladatait, funkcióit. Maga a jogszabály is azt 
írja elő, hogy meg kell alkotni ezt a koncepciót, nem írja elő, hogy minden évben, 
minden hónapban ezt felül kell vizsgálni. A képviselő-testület maradéktalanul ellátta a 
feladatait, amelyeket a vonatkozó jogszabályok sporttal kapcsolatosan számára előírnak. 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős 
 
Nem írja elő a jogszabály a felülvizsgálatát, viszont a képviselő-testület maga döntheti el, 
hogy mikor kívánja felülvizsgálni vagy végig vissza azt az időszakot, amelyet megjelölt 
a koncepció. Most jelen esetben 10 évet, és ennek az időnek a leteltével végzi el a 
vizsgálatát. Nem csak Püspökladány sportjáról van szó ebben az esetben, hanem 
azoknak a dolgoknak a felülvizsgálatáról, ami a 2004-ben megszületett koncepcióban 
benne van. Itt a létesítményfejlesztés volt kiemelve, sajnálom, hogy nem hoztam be a 
2004-es koncepciót, illetve a diáksporttal kapcsolatos tevékenységek fejlesztése. Úgy 
gondolom, hogy az ezzel kapcsolatos 10 évi tevékenység benne van. A létesítményeknél 
igen nagy öröm az, hogy a sportcsarnokot sikerült átépíteni és megfelelő méretűvé tenni. 
Pontosan a kézilabdának volt annak idején a problémája, hogy nem megfelelő méretű a 
pálya és nem tudnak ide hozni különböző versenyeket. Gazdagodott is a környéke, 
hiszen műfüves pályája van, salakpálya van mellette, amit a teniszezők igénybe 
vehetnek. Nyáron lehet látni, hogy nem csak a püspökladányi lakosok, hanem a 
kempingbe üdülök is igénybe veszik. Diáksporttal kapcsolatban végig lett véve az a 
fejlődés, amin átmentek. Változtak a jogszabályok, megjelent a köznevelési törvény, 
annak a végrehajtási utasítása, ez nagyon sok változást hozott ezen a területen, hiszen a 
heti 5 testnevelés óra bevezetésre került, a mindennapos testnevelés minden iskolában 
jelen van, ami úgy gondolom, hogy az alapja. Nem azért, mert elkészítője voltam ennek 
a koncepció felülvizsgálatának, de ha végig vesszük, azt az igen szerény és szűkszavú 
koncepciót, ami 2004-ben készült, annak a pontjai egyrészt még ma is érvényesek, az 
alapelve ma is él, azt tovább is kell vinni a következő koncepció elkészítésében, az 
abban kitűzött néhány fejlesztési feladat, gondolat szerintem megvalósult. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A határozati javaslat alján szereplő dátum, 2015. május 19. Hogy van az, hogy mi 
november 26-án egy május 19-i előterjesztést tárgyalunk? Vagy, akkor miért nem 
tárgyaltuk, vagy mi az, az ok, ami miatt így maradt? 



 34  

KESERŰ LÁSZLÓ jegyző az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Elnézést kérünk, elírás történt. 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős 
 
Az én figyelmetlenségem volt, most készült november 19-én az előterjesztés. Nem 
tudom megmondani, hogy miért májust írtam. 
 
Vélemények 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Az előterjesztés 6. oldalán van egy mondat. „sajnos az úszómedence téli 
üzemeltetését évek óta nem sikerült megoldani”. A sportkoncepcióban fő helyen kell, 
hogy szerepeljen az uszoda megvalósítása, sajnos már 7 éve nem üzemel. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Teljesen egyetértek az elképzelésével. Támogatni fogom a koncepció elkészítésénél 
az uszoda minél hamarabbi előrehelyezését. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Jónak találom ezt az előterjesztést. 5. oldalon lévő sort ajánlom mindenkinek a 
figyelmébe: „a TAO támogatást kihasználni nem tudó, jellemzően kisebb 
egyesületek viszont egyéb támogató híján, egyre nehezebb anyagi helyzetben 
kerültek/kerülnek, a fenntartható működés határán egyensúlyoznak”. Az 
önkormányzat felelőssége, hogy a támogatások felosztásánál melyik egyesületet, 
milyen mértékben támogatjuk. A támogatások megigénylésénél mindenkinek a 
figyelmébe ajánlanám, hogy ezek a kisebb egyesületek is kapják meg a maximális 
támogatást, ne kelljen nekik egyensúlyozniuk a működés határán. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Az önkormányzat az alapítványon keresztül finanszírozza az egyesületeket. Ez is egy 
lehetőség, hogy ide pályázzanak be önkormányzati forrás megítélésére. Ezzel élnek 
is a kisebb egyesületek is. A kormányzatnak elkötelezett szándéka az, hogy az 
egyesületeket minél szélesebb körben tudja támogatni. Néhány napja jelent meg az 
egyesületeknek a működés célú pályázati lehetősége. Kérem a képviselő-testület 
tagjait, segítsünk az egyesületek vezetőinek abban, hogy a pályázatokon tudjanak 
indulni, hiszen hozzá lehet jutni forrásokhoz, működési támogatásokra. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Teljesen jogos volt a felvetés, amit képviselő társaim tettek. Volt szó folyamatosan 
minden évben a sporttal kapcsolatosan is. Az alapkövetelmények, fogalmazások, ami 
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az előző koncepcióban benne voltak az érvényes továbbra is, mert olyan alapvetéseket 
fogalmazott meg, amit nem lehet abbahagyni, hanem csak folytatólagosan lehet. Volt 
fórum többször is, ahol elmondták a szakemberek, hogy mi hiányzik, mit szeretnének 
a városban. Amennyiben lehetett erre pályázni, próbáltunk segíteni. 
Létesítményfejlesztés is volt, a csarnokot kibővítették, pályák felújítása történt, 
műfüves pálya épült. A sportpálya egy része felújításra került. Megszületett a 
sporttörvény. Nem csak a diáksport és a létesítmények voltak az előző koncepcióban a 
cél, hanem a tömegsport szélesítése is. Örömmel konstatáljuk, hogy egyre többen 
próbálnak tömegsport szintjén sportolni Püspökladányban. Erre nagyon jó példa a 
daruvonulás, ahol nagyon sok püspökladányi amatőr futó vett részt a rendezvényen. Ez 
is felveti, hogy meg kell csinálni az új koncepciónkat, ahol van feladatunk bőven. Sok-
sok feladatot kell még ellátnunk, de ha ezt betervezzük, figyelünk rá, akkor van 
esélyünk a hátrányokat csökkenteni. Igen is növelni kell az alapítványokon keresztül a 
támogatásunkat, az önkormányzati támogatásokat, pályázatokat jobban ki kell 
használni, a felújítási munkálatokat tovább kell csinálni. Az uszoda kiemelt feladat kell, 
hogy legyen. A csarnokpálya rendbetétele, szinten tartása legyen feladatunk, a 
sportágak eredményességét elő kell segítenünk, mert egy ilyen nagyságú városnak 
illene olyan minőségű sportjának lenni, ami most még kevés. Nagyon sok jó 
eredményt érnek el birkózóink, de a labdás sportágakba is előre kell lépni. Van feladat, 
amit meg lehet határozni, főleg az egészséges emberek felnövekvése nagyon fontos. A 
sporttörvény lehetővé teszi, az oktatási, köznevelési intézkedések, természetesen a 
mindennapos testnevelések szélesítik a tömegbázist… (Letelt az idő.) 
 
DR. LENTE PÉTER képviselő 
 
Az alapelvek nem változtak, természetesen állami és önkormányzati szinten is 
támogatni kell a sportolási lehetőségeket. Inkább össze szeretném foglalni, hogy mi 
az a társadalmi haszon, ami a sportolással kapcsolatban jár nekünk, vagy legalábbis 
nyerhetünk vele. Részben utalt már képviselő társam is erre, hiszen egy 
egészségesebb felnövekvő generáció egyrészt egy minőségi életet, illetve kevesebb 
költséget jelent, akár gyógyszerekre, akár egészségügyi ellátásra gondolok. A 
munkaerő piacon is sokkal jobban megállják a helyüket az ilyen emberek. Nem csak 
arra kell gondolnunk olyankor, amikor a sportkoncepciót összeállítjuk, hogy a 
szabadidőt milyen fontos helyen, hol töltsék el az emberek, hanem arra is, hogy a 
jövőt is építjük és önmagunknak építjük. Az előterjesztésben foglaltakkal egyet tudok 
érteni és elfogadásra javaslom. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az egészséges emberek felnövekedése, meg egyáltalán milyen emberi értékeket ad a 
sport, azon kívül, hogy segít a kudarcok elviselésében. Segít abban, hogyan tudjuk 
önmagunkat leküzdeni és a teljesítményünket növelni. Azt szeretném, hogy sok 
ember sportoljon Püspökladányban, egyre jobb kedéllyel, egyre jobb egészségi 
állapotban, nekünk meg az a feladatunk, hogy ez alá oda tegyük a lehetőségeket, 
feltételeket, amellyel ezt meg tudják tenni. Az előterjesztést elfogadásra javaslom, 
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mert az új koncepcióval, ami egy ciklusra hagyatkozna, pont azért, hogy amit 
megígér egy testület, azt számon lehessen rajta kérni, ezt eldöntöttem, mennyit 
valósított meg és mi az, amivel még adós maradt. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Ezek nagyon fontos mondatok képviselő asszony, mert ez a képviselő-testület két 
cikluson keresztül majdnem semmit nem valósított meg. 2011 óta van TAO és ez a 
lehetőség, hogy plusz forrásokhoz jussanak az egyesületek, csak néhány kivételezett 
sportágnak adatik meg. Az a mondat szerepel benne, hogy ennek a plusz forrásnak a 
segítségével eredményesen tudták finanszírozni szervezetük működését. 
Megkérdeztük tőlük bármikor, elszámoltattuk őket bármikor arról, hogy a megkapott 
alapítványi pénzekkel, hogyan gazdálkodtak. Sose, ugyanis a TAO részről soha nem 
számoltattuk őket, mert úgy tesznek, mintha ahhoz nekünk semmi közünk nem lenne. 
Pedig ez nincs így, hiszen mi adjuk ennek a pályázati alapját ennek az összegnek, mert 
különben nem tudják megnyerni a nagy pályázati részt. Amiben önkormányzati 
forintok vannak, azt el kell tudni számoltatni. Itt ugyanis az szerepel, hogy a 
finanszírozásuk az eredményes volt, de a teljesítményük az egyáltalán nem volt 
eredményes. Ez az igazi probléma, ami ennek a lapnak az alján szerepel, hogy 
eredményességét, törekvéseit támogatja az önkormányzat az egyesületnek. Milyen 
eredményességről beszélhetünk a felnőtt futball csapatnál? Azoknak, akiknek 10 mFt-
okat bocsátottunk rendelkezésre 2011 óta, azzal, hogy mi pályázatban megtámogattuk, 
hogy ők a TAO-ból megkapják az iszonyatos pénzeket. Az van még ideírva, hogy 
elsősorban az utánpótlás bázist kell fejleszteni. Mi az, hogy elsősorban, a TAO-ból 
csak az utánpótlást lehet fejleszteni, nem elsősorban. Ez arra utal nekem, hogy egy 
újabb belső ellenőrzési átvilágítást kell tenni a sportegyesületeknél, különösen azoknál, 
akik a TAO pénzből részesülve, többszörös költségekkel rendelkeztek. Így van meg 
Balázs Sándor képviselő úr mondatának az igazi értelme, hogy a többi, aki viszont 
ebből nem kap, annak most is a csak a reszlet jut, mert nekünk most is 6 mFt ez az 
alapítványi utalt pénzünk, de ebből változatlanul a kiemelt csapatsportágak részesülnek 
a legtöbben. Nekem ezt nagyon fáj kimondani, mert nekem is van kézilabdás múltam. 
Nem a kézilabda az elsődleges probléma, labdarúgásnak hívják ezt a problémát, erről 
senki nem akar beszélni, helyette mindenki lehajtja a fejét, van, aki mosolyog, van, aki 
meg rosszat gondol rólam. Arról gondolok rosszat, ahogy itt történik ez a menedzselés. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A TAO finanszírozás az utánpótlás nevelésére kell, hogy fordítódjon. A TAO forrást a 
különböző sportegyesületek tudják igénybe venni, nem az önkormányzat. Az 
önkormányzat, amilyen formában tud segíteni az alapítványain keresztül, illetve 
amennyiben olyan TAO-os forrást szeretne felhasználni, amelynek szükségszerű az 
önereje, mint ahogy az elmúlt években volt is ilyen, az önkormányzat testületi 
határozattal biztosította az önerőnek a fedezetét. Az, amit elmondott képviselő úr, 
hogy az egyesületek nincsenek elszámoltatva az önkormányzati forrásokkal, nem 
igaz. Minden egyes finanszírozással, ami innen megy az önkormányzattól, az 
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elszámolásra kell, hogy kerüljön. Néhány hónnappal ezelőtt volt olyan egyesület, 
ahol feltüntette az alapítvány, hogy az eddigi szükséges elszámolásoknak nem tett 
eleget, ezért nincs támogatva. Addig szóba sem jöhet a kérelme az alapítvány 
részéről, amíg el nem számol az előző felhasználásával. Ebben a testületi formában is 
előfordult. A TAO-s forrásokkal nem az önkormányzat az, aki elszámoltathatja az 
egyesületeket. Meg van a módja, lehetősége annak, hogy ki az elszámolásra 
kötelezettje, aki ezt az egyesületektől számon kéri, illetve bekérheti tőlük a papírokat. 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Az előterjesztést elfogadom és elfogadásra javaslom. Jól megszerkesztett anyag, 
minden információt tartalmaz, amire szüksége lehet a képviselő-testület bármelyik 
tagjának, hogy konkrétan tájékozódni tudjon. Felhívnám a figyelmet a 4. oldalon a 4. 
bekezdésre, amely a diáksport és az iskolai testnevelés egymásra épülését taglalja. 
Amikor egy város sportéletéről, sportkoncepciójáról beszélünk, akkor nagyon fontos 
tudni, a felnőttek mellett elsősorban a diákokat kell, hogy figyelembe vegyük. Nem 
biztos, hogy minden esetben mindenkihez eljutnak az információk, nagyon-nagyon jó 
eredmények vannak. Többet is fel tudnék sorolni, de nem kértem rá felhatalmazást, 
sem a névre, sem a sportágra. Van még mit javítani, akár a futball, akár a kézilabda 
területén. Az a cél, hogy minél inkább jobb helyre kerüljenek, minél inkább 
fejlődjenek. Azt mindenki tudja képviselő úr, hogy ehhez három dolog kell, a feladat, 
ahogy a költségvetés engedi, azt megadjuk. Megmondom mi az a három dolog: pénz, 
pénz, pénz. A pénz mellett természetesen elszántság, akarat, segítőkészség. 
 
KISS ZSIGMOND képviselő 
 
Szurkolók és támogatók is kellenek, hogy ott legyenek a pályán, amikor a 
gyermekeink részt vesznek egy versenyen. Meg tudom erősíteni, hogy a TAO-s 
pénzt nem a felnőtteknek adják, hanem a diákoknak, a gyermekeknek. Sajnálom, 
hogy képviselő úr nem néz utána, hogy milyen eredményeket érnek el a diákjaink, 
milyen versenyeken vesznek részt és hányadik helyen állnak. Évek óta a legjobbak 
vagyunk a megyében, sőt nem csak a megyében, hanem országos szinten is jó 
eredményeket tudnak felmutatni a futballisták. Azért mondom a futballistákat, mert a 
kézilabdánál nem nagyon vannak ilyen fiatalok, akiket kineveltünk. Ennek a 
folyamata most indult el, az utánpótlás kezd kialakulni, mint ahogy láttuk a serdülő 
bajnokságot, meg egyebeket. Hangsúlyozom, hogy ezt a támogatást az utánpótlás 
nevelésére adják és higgye el képviselő úr, ez mind oda van költve. A pénzeket nem 
az önkormányzatnak kell vizsgálnia, mivel adóról van szó, az iparűzési adó egy 
részét adják oda a fiataloknak, ezt a NAV ellenőrzi minden évben keményen. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Egy rövid mondat a nézőszámra. A legutóbbi hazai mérkőzésen 20 néző vett részt. Itt 
nagyon nagy tévesztés van, én a felnőtt és versenysportról beszéltem, nem a 
diáksportról. Aki meg magára veszi, biztos többet tud erről, mint, amit én tudhatok. 
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Egy dolog igaz, e tekintetben is betekintést kell, hogy kérjek, mert közben hallottam az 
információt, hogy az alapítványhoz benyújtották ezt az elszámolást. Az alapítvány nem 
közli a testületi tagokkal, hogy milyen információnak van birtokában. Az úszókról 
szeretnék még egy pár mondatot mondani. Van egy mondat az előterjesztésben, ami 
bájosnak tűnik: „megtörtént a Strandfürdő felújítása”. Tegyük már hozzá, hogy 2006-
ban volt mindez. Azóta 9 év telt el, készültek tanulmánytervek, ki is fizették, valaki 
részesedett is belőle, ehhez képest nekünk nincsen uszodánk, sem semmi másunk. Ez 
itt az igazi alapvető probléma, hogy 8-9 éve valami vészesen elromlott ebben a 
városban. Attól a pillanattól kezdve csak az egyéni haszonszerzés a cél, utána 
sajnálkozunk minden napirendnél, ami kötődhet esetleg valamilyen teljesítmény 
elmaradásához. Minden évben elővesszük, akár évente többször az uszodasátor 
hiányát, akkor nem a lényegről beszélünk, hanem mellé. A fürdősátorral évente 5 mFt-
tal többe kerülne az üzemeltetés. Ez nyilvánvaló a Városüzemeltetőnek nem jó hír, 
akkor inkább nincs fürdősátor. Pedig láthattuk a saját szemünkkel, hogy ott van az a 
sátor most is, csak éppen ez már nem a XXI. századi. Ha azt a példát vennénk alapul, 
ami Karcagon történik, az meg még rosszabb, nem is tanácsolom képviselő 
társaimnak, ahol 100 mFt-os veszteséggel működtetik. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Igen, ezek nagyon fontos dolgok. Már említettem a polgármesteri beszámolónál, 
hogy igazgató úrtól azt kértem, hogy egy feljegyzés keretében írja már le, hogy hol, 
hogyan működnek ezek a létesítmények. Valóban így van, ahogy képviselő úr 
mondja, van olyan település, ahol 100 mFt-os mínusszal működtetnek egy-egy 
fürdőt. Egy-egy ilyen fejlesztésnél arról is kell gondolkodni az önkormányzatnak, 
hogy a továbbiakban, hogyan tudja fenntartani. A most kijött pályázatot azért kell 
körültekintően átnézni, minden egyes pontot, mert a fejlesztések után üzemeltetni is 
kell. Örülök annak, hogy ebben a pályázatban is vannak olyan előre mutató, 
működést könnyítő lehetőségek, mint például a napenergiának a felhasználása. 
Nagyon sok, uniós pályázatnál kritérium az, hogy az energiafelhasználást csökkenti 
kell. E felé kell menni, hogy a működést minél jobban tudja könnyíteni. 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 12 igen. 
 
118/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a sportról szóló 2004. 
évi I. törvényben foglaltak alapján Püspökladány Város Önkormányzata 
Sportkoncepciójának felülvizsgálatát jóváhagyja. 
Felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a 2016-2019-ig szóló 
sportkoncepció kidolgozásáról. 
 
Határidő: 2016. január 31.  
Felelős: Dombi Imréné polgármester  
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4/a. Napirend 
 
KISS ZSIGMOND képviselő 
 
A Szociális és Humán Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, örömét fejezte ki, 
hogy egy ilyen kezdeményezést kaptunk. A bizottság támogatja az előterjesztés 
elfogadását. Javaslatot tettük arra, hogy egészítse ki a koordinációban részt vevő 
személyekkel, vagy társaságokkal. Kértük, hogy a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat is kerüljön be, valamint az Iskolai Diákönkormányzat is kapjon 
szerepet ebben, amit itt a kiegészítésben látok is. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság az előterjesztést megtárgyalta. Ugyanígy 
javaslatot tett arra, hogy egészítsük ki az oda meghívottak névsorát a Roma 
Nemzetiségi Önkormányzattal, továbbá a Diákönkormányzatok pedagógusaival, 
vezetőivel, valamint a képviselők is szerepeljenek ebben a felsorolásban. Azt is 
javasoltuk, hogy az előterjesztés mellékleteként csatolt levélben felsorolt 
intézmények neve kerüljön pontosításra a képviselő-testületi ülésre. Ezt meg is 
kaptuk, a bizottság elfogadásra javasolja az előterjesztést. 
 
Kérdések 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Nagyjából mindenki tudja, hogy ki forgalmaz Püspökladányban kábítószert, persze 
nehéz utolérni őket. Személyiségi jogokra hivatkozva, nincsenek tiltólistán ezek a 
szerek. Be lehet-e vonni a NAV munkatársait ebbe, hogy vagyonosodási eljárást 
indítsanak a célszemélyekkel kapcsolatban? 
 
ARANYI ISTVÁN rendőrkapitány az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Van egy büntetőjogi része ennek a kábítószer problémának, meg van egy társadalmi, 
szociális része. Ez a bizottság, ez a szervezet az utóbbira alakult. A rendőrségnek 
kötelezettsége minden olyan bűncselekménynél a NAV értesítése, ahol felmerülhet ez 
a probléma, és ez meg is történik minden esetben. Ha ennek a fórumnak a 
működtetése kapcsán jut ilyen információ a tudomásomra, azt nekem, illetve a 
munkatársaimnak is, törvénybe foglalt kötelezettsége jelezni a NAV irányába. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Miért az a napirendnek a címe, hogy egyeztető fórum megalakítására, amikor a 
rendőrségen kapott anyagon az szerepel, hogy Sárréti Kábítószerügyi Egyeztető Fórum. 
Miért vagyunk ilyen szemérmesek, miért nem vagyunk hajlandóak deklarálni az 
önkormányzat honlapján, hogy a lakosság lássa, hogy mi foglalkozunk ezzel a súlyos 
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problémával? Miért van az, amikor el akarjuk leplezni, hogy ez a probléma itt él 
köztünk? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Ha odalapoz képviselő úr az V. ponthoz, a Sárréti Kistérségi Egyeztető Fórumra, ott 
egyértelműen leírták, hogy három munkacsoportot kívánnak létrehozni. 
püspökladányi, kabai, és biharnagybajomi munkacsoportot. Mi most a 
püspökladányiról beszélünk, meg fogja tárgyalni a többi képviselő testület is, abból 
lesz összeállítva a járási munkacsoport. 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Semmit nem akartunk eltitkolni, elleplezni. Ha valaki ezt az előterjesztést, akár a 
könyvtárban, akár a honlapon megnézi, igaz, hogy a cím, egyeztető fórum 
megalakítására szól, de maga a határozati javaslat és a döntés, amit a képviselő-testület 
meg fog hozni, az úgy szól, hogy „Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-
testülete támogatja a Sárréti Kábítószerügyi Egyeztető Fórum megalakítására és 
működésére vonatkozó elgondolást, egyben kinyilvánítja csatlakozási szándékát”. A 
lényeg benne van a határozati javaslatban és benne lesz a döntésben is. 
 
Vélemények 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Nagyon örültem, hogy elénk került egy ilyen előterjesztést. Miért kellett, hogy egy 
ilyen egyeztető fórum alakuljon, és miért jöjjön létre egy ilyen szervezet? A válasz 
benne van a fejünkben. Örülök, hogy megvalósult, annak is örülök, hogy egy jól 
felépített szervezete lesz ennek az egységnek. Kisebb munkacsoportok alakulnak, 
majd a járási szintű csoport létrejön. Évente mindig felülvizsgálja majd a munkáját, a 
meghatározott feladatokat. Vissza tudja ellenőrizni, segíteni tud abban, hogy minél 
kevesebb áldozat legyen ezen a téren. Amikor beszámol a rendőrség, mindig 
feltesszük a kérdéseinket, hogy van-e Püspökladányban kábítószeres bűnözés, tudjuk 
a választ, meg is kapjuk a választ korrekten és ez ellen tenni illik. Ez a fórum látszik, 
hogy kikre irányul, megpróbálja bevonni az összes intézményt, kezdődik az 
óvodától, egészen a civil egyesületekig. Minél hamarabb, minél gyorsabban 
próbáljunk széles tömegeknek felvilágosítást adni, hogy ne teljesüljön ki, amit látunk 
Európában is, milyen változatos drogokkal találkozunk és milyen romboló hatása 
van a gyermekekre, felnőttekre egyaránt. Mindenképpen örülök, hogy ez az ötlet 
megszületett és kivitelezése folyamatban van. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Nagyon jónak, időszerűnek tartom a fórum létrehozását. Örülök, hogy létrejött és a 
közös munkáról fog szólni. Egy nagyobb szélesebb, társadalmi réteget fog felölelni. 
Működéséhez sok sikert kívánok és elfogadásra javaslom. 
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PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Elfogadom és elfogadásra javaslom az előterjesztést. Benne van az előterjesztésben, 
hogy jó a kapcsolat a Püspökladányi Rendőrkapitányság, a város, illetve a térséghez, 
járáshoz tartozó többi település között. Ennek jó példája volt már az előző évben 
indult kezdeményezés is, melynek során a tájékoztatást igyekeztek megadni. Az 
egyeztető fórumnak a létrejöttével, a kiterjesztésével továbbra is jól tudják szolgálni, 
és segíteni tudnak ezen a területen, amelyen a segítségnyújtás nagyon fontos. 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Ez a fórum szükségszerű, de azért tekintsünk ki a világba, ez egy óriási probléma, 
amivel kíván foglalkozni. Támogatom a határozati javaslatot, az egyeztető fórumnak 
a létrejöttét, látom azt, hogy milyen széleskörű bevonás van, szinte minden 
társadalmi réteg, minden intézmény részt vesz benne. Akkor látom hatékonyan a 
működését, ha ez a fórum az információ begyűjtésére szolgál, és talán lesz egy olyan 
kisebb testület, ahol ezt az információt feldolgozzák, hiszen tudjuk, hogy egy nagyon 
nagy létszámú fórum, tanácskozás, nem mindig alkalmas hatékony munkára, de nem 
rossz kifejezésre gondolok. Az információ begyűjtése nagyon fontos, akkor lesz 
ennek haszna, ha annak a feldolgozása egy szűkebb körben, megfelelő szakemberek 
segítségével történik. Bízok benne, hogy így lesz. Mindenképpen támogatom. 
 
KISS ZSIGMOND képviselő 
 
Nagyon jónak tartom ezt az elképzelést, amit kapitány úrral meg is beszéltünk. Nem 
lehet elég sokszor előhozni ezt a témát, mert még mindig kevés ahhoz, hogy igazából 
teljesen le tudjunk fedni minden területet és időben oda tudjunk érni, lehetőség szerint 
az itt élő gyermekeinket ki tudjuk vonni ebből a probléma körből. Nem is tudjuk, hisz 
a világ oda jutott, hogy mindig újabb és újabb verzióval áll elő, akinek ez érdeke. Ez a 
fórum, amit most kezdeményeztek kapitány úrék, ez egy olyan lehetőséget ad a 
kistérségnek, amivel oly módon kell élni, ami itt ténylegesen le van írva, ez így is 
valósuljon meg. Időszakonként, negyedévente vagy évente, ahogy az előterjesztésben 
is szerepel, újra át kell gondolni. A változásokat, vagy lehetőségek, amik jönnek, át kell 
vezetnünk ezen a fórumon is. A határozati javaslatban foglaltakat támogatom. 
 
ARANYI ISTVÁN rendőrkapitány 
 
A rendőrségnek törvényben foglalt feladata a bűnüldözés és a bűnmegelőzés is. 
Sokszor Önök előtt is elhangzott, főkapitány úr is elmondta, mindenki tudja, hogy 
vannak olyan bűncselekmény típusok, amit a rendőrség önállóan és hatékonyan is tud 
üldözni és vannak olyanok, amelyek széleskörű társadalmi problémát jelentenek. A 
kábítószer-bűnözés az ilyen. A rendőrség a bűnmegelőzési, illetve a felderítési 
eszközökkel, büntetőeljárás során kezeli ezt a problémát. Ezt a problémát a kínálat 
csökkentés oldaláról nem lehet megoldani. Látjuk az interneten, benne van az 
anyagban, minden területen hozzá lehet férni ezekhez az anyagokhoz, melyek az adott 
esetben bármilyen károsak az egészségre nem is minősülnek kábítószernek, a 
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rendőrség nem is tud hatékonyan eljárni ezekben az ügyekben. Nagyon fontos, hogy a 
kereslet csökkenés az, amit el tudjunk érni. Ne legyen kereslet ezekre a kábítószerekre, 
aki keresi az meg fogja találni. Ez egy hosszú távú nevelő folyamat, ennek az egésznek 
az a célja, hogy a kereslet csökkentés kapcsán megakadályozzuk azt, hogy akik érintve 
vannak ebben a problémában, azok eljussanak odáig, hogy büntetőjogilag kelljen 
kezelni. Az a cél, és azért van ilyen széleskörű összefogásra szükség, hogyha ezt az 
elején egészségügyi eszközökkel, szociális eszközökkel, nevelési eszközökkel lehet 
kezelni, mert, ha meg lehet állítani ezt a folyamatot, akkor itt ezen a pontos állítsuk 
meg. Ne kelljen majd büntetőjogi eszközökkel fellépni. Ennek a fórumnak meg van a 
bűnüldözési jellege is, mert a rendőrség minden olyan információt be kíván nyújtani 
ezeken a fórumokon, ami miatt hatékonyan fel tudunk lépni, a terjesztők, előállítók és 
hasonlók ellen. Sokszor ér bennünket az a vád, amikor a bűnügyi adatokat mondjuk, 
hogy a terjesztővel szemben egy-két eljárást indítunk és a fogyasztók ellen indítunk 
nagyon sok eljárást. Egyrészt a rendőrség köteles ezekben az ügyekben eljárni, hogyha 
ilyen bűncselekmény jut a tudomására, másrészt a kábítószer-bűnözés elleni nyílt 
fellépés egy módon lesz eredményes, ha a fogyasztókon keresztül próbálunk meg 
eljutni a terjesztőkhöz. Kénytelenek vagyunk az ügyekben eljárást indítani, az 
anyagban benne van, hogy természetesen meg van ennek a megfelelő ellentételezése a 
jogszabályban, aki vállalja az elterelést az nem lesz büntethető. Meg van a fogyasztók 
vonatkozásában a büntetlenséget biztosító kiút, ugyanakkor kellene, hogy ezen a 
vonalon is eljussunk a terjesztőkhöz. Igazán hatékonyan a terjesztők, illetve a 
hálózatok felderítése az operatív eszközökkel érhető el. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Örülök a megalakulásnak, bízom benne, hogy a sárréti települések önkormányzatai is 
fogják támogatni, így összességében fel fog tudni állni ez a munkacsoport, ahogy a 
rendőrségnek a javaslatában, illetve elgondolásában is szerepel. Remélem, mindenki 
támogatni fogja. Kérem képviselő társaimat, hogy Püspökladányban önkormányzati 
szinten támogassuk ezt a fórumot, ami közös érdekünk, hiszen az egész 
püspökladányi környezetünket fel fogja ölelni. 
 
Aki a két bizottság általi kiegészítés figyelembevételével a határozati javaslatban 
foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 12 igen. 
 
119/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete támogatja a Sárréti 
Kábítószerügyi Egyeztető Fórum megalakítására és működésére vonatkozó 
elgondolást, egyben kinyilvánítja csatlakozási szándékát az alábbi kiegészítéssel, 
hogy a delegáltak között legyen ott: 

- a Püspökladányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat képviselője,  
- a Diák Önkormányzatok képviselői, összekötő pedagógusai, 
- Püspökladány Város Önkormányzata képviselője. 
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Határidő:  2015. december 10. 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
Szünet után Márkus Gábor alpolgármester nem tért vissza az ülésterembe. Jelenlévő 

képviselők létszáma: 11 fő. 
 
 
4/f. Napirend 
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
A Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság az előterjesztést 
megtárgyalta. Kérdések, vélemények nem merültek fel, hiszen tudjuk, hogy ez a 
folyamat már többször volt előttünk. Onnan indult, hogy polgármester asszony 
felhívást tett közzé, aki akar még módosítást benyújtani, az tegye meg, volt is több a 
gazdák részéről. Ennek a szakasznak a lezárásáról van szó. A bizottság támogatja a 
határozati javaslatban foglaltakat. 
 
KŐSZEGHY ÉVA főépítész kiegészítése 
 
Ismert a testület előtt, hogy 5 ponton módosította a határozat alapján, illetve a testület 
döntése alapján a Tiszántúli Területtervező Iroda a város településrendezési tervét, 
pontosabban a helyi építési szabályzatát. Ezen az 5 ponton minden vonatkozásban 
végigmentek, alaposan megvizsgálták, az egyeztetések megtörténtek. Mindenki előtt 
ismert, de mégis megismétlem, hogy utoljára lehetett ezt a rendezési tervet 
módosítani és még ebben az évben végigfuttatni, hiszen jövőre el kell indítani egy új 
településrendezési terv készítését, ami már egy hosszadalmasabb folyamat. 
Polgármester asszony felhívta az érintettek, a vállalkozók figyelmét, hogy 
észrevételeiket és igényeiket jelentsék be. Ez megtörtént, időben megérkeztek az 
igények a vállalkozók részéről, ebből az 5 pontból 1 pont a város megrendelésére 
történt, a többi 4 változtatás a vállalkozók kérésére történt. Szeretném javasolni az 5 
pontnak a jóváhagyását és várom a testület döntését. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal és a rendelet módosítással egyetért, kérem 
szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen. 
 
120/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a településfejlesztési 
koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról, a településrendezési 
eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 
314/2012. (XI. 8.) Kormányrendelet 40. § (6) bekezdés alapján jóváhagyja 
Püspökladány Város Szerkezeti Tervének részbeni módosítását a Tm-3T és 
Tm-4T (1. sz. melléklet) településszerkezeti tervlapok szerint.  
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A jóváhagyott módosításokat a Püspökladány Város Településszerkezeti Terve 
T 1-1 Külterület és T 1-2 Belterület című tervlapjaival egybe kell szerkeszteni és 
a későbbiekben együtt kezelendőek.  
 
A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy az elfogadott és egybeszerkesztett 
településrendezési eszközöket a polgármester megküldje az egyeztetésében részt 
vett államigazgatási, érdek-képviseleti szerveknek és társadalmi szervezeteknek. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
 

PÜSPÖKLADÁNY VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

17/2015. (XI. 27.) önkormányzati rendelete 
Püspökladány Város Helyi Építési Szabályzatáról 

és Szabályozási Tervéről szóló  
7/2005. (V. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete az épített környezet 
alakításáról és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény 62. § (6) bekezdés 6. 
pontjában kapott felhatalmazás alapján, Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 1. pontjában, valamint az épített 
környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény 6. § (1) 
bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva, a településfejlesztési 
koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról és a településrendezési 
eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 
314/2012. (XI. 8.) Korm. rendelet 28. §-ában biztosított véleményezési jogkörében 
eljáró lakosság, érdekképviseleti, civil és gazdálkodó szervezetek, vallási 
közösségek, települési önkormányzatok, államigazgatási szervek, valamint 
Püspökladány Város Önkormányzatának Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló 6/2013. (IV. 4.) önkormányzati rendelet 52. § (2) bekezdés c) pont cb) 
alpontjában biztosított véleményezési jogkörében eljáró Városfejlesztési, 
Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság véleményének kikérésével a 
következőket rendeli el:  
 

1. §  
 
(1) A Püspökladány Város Helyi Építési Szabályzatáról és Szabályozási Tervéről 

szóló 7/2005. (V. 27.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: HÉSZ) 16. § (2) 
bekezdés b) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

 
„b)  Az építési övezetben kivételesen elhelyezhető nem zavaró hatású 
 egyéb gazdasági építmény akkor, ha az építmény a területre vonatkozó 
 övezeti előírásoknak, továbbá a rendeltetése szerinti külön hatósági 
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 előírásoknak megfelel, valamint a más rendeltetési használatból eredő 
 sajátos hatások nem korlátozzák a szomszédos telkeknek az övezeti 
 előírásoknak megfelelő beépítését, használatát.” 
 

(2) A HÉSZ 16. § (6) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„(6) Az övezet építési telkeinek legnagyobb beépítettségét, az építhető 
 építménymagasság mértékét, valamint a telkek kialakítása, rendezése 
 során alkalmazandó legkisebb telekméreteket, a következő táblázat 
 szerint kell meghatározni. 
 

A z  a l a k í t h a t ó        t e l e k 

 

Beépítési módja 

 

 

Övezeti jele 

Legkisebb 

Területe 

(m2) 

Legkisebb 

Szélessége 

(m) 

Legkisebb 

Mélysége 

(m) 

Legnagyobb 

Beépítettség 

% 

Legkisebb- 

legnagyobb 

építmény 

magasság 

(m) 

Zárt- Hézagosan 

zártsorú 
Vt-1XX 300 - - 60** 7,5 - 10,5* 

Zárt- Hézagosan 

zártsorú 
Vt-1X 300 - - 60** 6,0 - 7,5* 

Kialakult Vt-1 300 - - 60** 4,5 – 7,5* 

 
* Az övezetben, az utcai homlokzatmagasság nem haladhatja meg az övezetben előírt legnagyobb   

építménymagasság értékét. 

** Saroktelken, teljes közművesítettség esetén 75 % legnagyobb beépítettség is megengedhető.” 
 

(3)  A HÉSZ 16. §-a a következő (9)-(11) bekezdéssel egészül ki: 
 
 „  (9)  A Vt-1 övezetben a kialakult beépítési mód alapján engedélyezhető az  

 épületek elhelyezése. 
 
  (10)  A Vt-1 övezetben a hátsókert mérete 0,0 méter. 
 
  (11)  A Vt-1 övezetben épületet elhelyezni a hátsó telekhatárra is lehet. 

 Zártsorú összeépítés a hátsó telekhatáron is engedélyezhető.” 
 

2. § 
 
A HÉSZ 19. § (2) bekezdés e) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
(A telkek beépítésének általános szabályai:) 
 
„e) Az előkert mélysége 20 m, kivéve ahol a szabályozási terv más mélységet nem 

jelöl, melyben parkosított területet, fásított parkolóhelyeket, kerékpártárolót, 
közmű csatlakozási műtárgyat, a kerítéssel egybeépített portásfülkét lehet csak 
elhelyezni.” 

 
 



 46  

3. § 
 

A HÉSZ 33. §-a a következő (6) bekezdéssel egészül ki: 
 

„ (6)  A Köu-3x övezetben a kiszolgáló út mentén közhasználatú parkolók  
 kialakítására is lehetőség van.” 

 
4. § 

 
A HÉSZ  
 

a) 2. § (1) bekezdésében és a 15. § (1) bekezdésében a „Vt-1 Zárt-  hézagosan 
zárt, földszintes, vagy fsz+1 emeletes beépítéssel”  szövegrész helyébe a 
„Vt-1 Kialakult, földszintes, vagy fsz+1  emeletes  beépítéssel”, 

b) 2. § (1) bekezdésében és a 33. § (1) bekezdésében a „Köu-1 Közúti 
közlekedési terület - szerkezeti utak (országos jelentőségű utak) Köu-2  Közúti 
közlekedési terület - gyűjtőutak Köu-3  Közúti közlekedési terület - kiszolgáló 
utak” szövegrész helyébe a „Köu-1 Közúti közlekedési terület - szerkezeti 
utak (országos jelentőségű utak) Köu-2  Közúti közlekedési terület – 
gyűjtőutak Köu-3  Közúti közlekedési terület - kiszolgáló utak Köu 3x Közúti 
közlekedési terület - kiszolgálóutak és parkolók”, 

c) 25. § (1) bekezdés c) pontjában a „8 000 m2” szövegrész helyébe a „6 000 
m2”, 

 
szöveg lép. 

 
5. § 

 
Hatályát veszti a HÉSZ  
 

a) 4. § (6) bekezdés b) pontjában a „Vt-1,” szövegrész, 
b) 3. § (7)-(8) bekezdése. 

 
6. § 

 
A HÉSZ 1. mellékletében szereplő T-2-1 Külterületi szabályozási terv az 1. 
mellékletben szereplő rajzi melléklet szerint módosul. 

 
7. § 

 
A HÉSZ 2. mellékletében szereplő T-2-2 Belterületi szabályozási terv a 2. 
mellékletben szereplő rajzi mellékletek szerint módosul. 
 

8. § 
 

(1) Ez a rendelet a kihirdetését követő 30. napon lép hatályba, és a 
 hatálybalépését követő napon hatályát veszti. 
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(2) E rendelet rendelkezéseit a hatálybalépése előtt indított, folyamatban lévő 
 ügyekre is alkalmazni lehet, amennyiben az, az építtető számára 
 kedvezőbb. 
 
 
  D o m b i  Imréné                K e s e r ű  László 
          polgármester        jegyző  
 
 
4/b. Napirend 
 
KISS ZSIGMOND képviselő 
 
A Szociális és Humán Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és elfogadásra 
javasolja. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen. 
 
121/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a a Magyarország 
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. § 7. pontja 
értelmében, át nem ruházható hatáskörben eljárva a Segítő Kezek Szociális 
Szolgáltató Központ és Gyermekjóléti Szolgálat alapító okiratát az 1. számú 
melléklet szerint módosítja és a 2. számú mellékletben foglaltak szerint 
egységes szerkezetben elfogadja. 
A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a szükséges intézkedéseket 
szíveskedjen megtenni. 
 
Határidő: 2015. november 30. 
Felelős: Dombi Imréné polgármester 
 
 
4/c. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság az előterjesztést megtárgyalta. Törvényi 
előírás és át kell vezetni az alapító okiratban. Kötelező végrehajtani, a bizottság 
támogatja a határozati javaslatban foglaltakat. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen. 
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122/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. § 7. pontja 
értelmében, át nem ruházható hatáskörében eljárva a Püspökladányi Egyesített 
Óvodai Intézmény alapító okiratát az 1. számú melléklet szerint módosítja és a 
2. számú mellékletben foglaltak szerint egységes szerkezetben elfogadja. 
A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a szükséges intézkedéseket 
szíveskedjen megtenni. 
 
Határidő: 2015. december 4. 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
 
4/d. Napirend 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Alaposan leírták a kollégák, hogy miről van szó. Volt egy önkormányzati 
rendeletünk, a következő időszakban pedig a felülvizsgálat következett, mely a 
rendelet-tervezetben foglaltak szerint átvezetésre kell, hogy kerüljön. 
 
Aki a rendelet módosítással egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen. 

 
PÜSPÖKLADÁNY VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  
18/2015. (XI. 27.) önkormányzati rendelete 

a szociális ellátásokról, valamint a személyes  
gondoskodást nyújtó alapszolgáltatásokról szóló  

4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
 
 

Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és a 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 62. § (2) bekezdésében és 92. § (1) 
bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól 
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 8. pontjában meghatározott 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
A szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 
alapszolgáltatásokról szóló 4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: 
Rendelet) 13. §-a helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„13. § 
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Az önkormányzat a szociálisan és a gyermekvédelemre rászorultak részére 
személyes gondoskodást nyújtó alapszolgáltatást és ellátást biztosít. 
 
(1) A Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 

intézményének működtetésével 
a) étkeztetés, 
b) házi segítségnyújtás, 
c) jelzőrendszeres házi segítségnyújtás, 
d) nappali ellátás (időskorúak nappali ellátása, demens személyek nappali el-

látása), 
e) pszichiátriai betegek nappali ellátása, 
f) fogyatékos személyek nappali ellátása. 

 
(2)   Gyermekjóléti alapellátások:  

a) család- és gyermekjóléti szolgálat a Segítő Kezek Szociális Szolgáltató 
Központ és Gyermekjóléti Szolgálat intézményének működtetésével,  

b) gyermekek napközbeni ellátása (bölcsődében, óvodában, iskolai napközis 
foglalkozás keretében).” 

 
2. § 

 
A Rendelet 14. §-a helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„14. § 
 

(1) A rendelet 13. §-ában meghatározott ellátások, szolgáltatások igénybevételéről, a 
szolgáltatások biztosításáról, illetve az ellátások megszüntetéséről  

a) a bölcsődei, óvodai és iskolai étkeztetés esetében az étkeztetési 
szolgáltatást végző intézmény vezetője, 

b) a 13. § (1) bekezdésben felsorolt ellátások esetében a Segítő Kezek 
Szociális Szolgáltató Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője (a 
továbbiakban: intézményvezető) dönt. 

 
(2) A kérelmet szóban vagy írásban a jogosult vagy törvényes képviselője  nyújthatja 

be. 
 
(3) Az intézményvezető és a jogosult, illetve törvényes képviselője által megkötött 

megállapodás tartalmazza különösen: 
 a) az igénybevett szolgáltatások idejét, formáját, módját és körét, 
 b) a szolgáltatásért fizetendő személyi térítési díj mértékét és a díjfizetési      
  kötelezettség szabályait, 
 c) az igénybevevő bejelentési kötelezettségét. 
 
(4) Az intézményvezető külön eljárás nélkül, haladéktalanul köteles étkezést és házi 

segítségnyújtást biztosítani annak a rászorulónak, akinek életét, testi épségét, 
egészségi állapotát az ellátás elmaradása veszélyezteti. 
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(5) Ha az intézményvezető a jogszabályokban meghatározott feltételek hiánya miatt 
az ellátás igénybevételéről nem intézkedhet, a kérelem elbírálására - külön eljárás 
keretében, az önkormányzat által átruházott hatáskörben - a szociális ügyekkel 
foglalkozó szakbizottság (a továbbiakban: Bizottság) jogosult.” 

  
3. § 

 
A Rendelet 15. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

 
„(1)A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokért fizetendő intézményi térítési díjat, 
 valamint a fizetésre kötelezettek körét a rendelet 6. melléklete tartalmazza. Az 
 intézményvezető méltányosságból csökkentheti, illetve elengedheti határozott 
 időre az intézményi térítési díj összegét, ha az ellátásban részesülő rendkívüli 
 élethelyzetbe kerül, létfenntartása átmenetileg vagy tartósan veszélyeztetve van, 
 mindaddig, amíg jövedelmében pozitív változás nem áll be. 
 

4. § 
 

A Rendelet 16. §-a helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„16. § 
 
(1) A jogosult vagy törvényes képviselője a rendelet 13. § (1) bekezdés a), b), d) és f) 
 pontjában foglalt szociális alapszolgáltatások személyi térítési díj összegét ha 
 vitatja, vagy annak csökkentését, illetve elengedését kéri, a személyi térítési díj 
 összegéről szóló értesítés kézhezvételétől számított 8 napon belül a Bizottsághoz 
 fordulhat és a  Bizottság dönt a személyi térítési díj összegéről. A kérelmet az 
 Irodához kell benyújtani.  
 
(2) Az intézményvezető méltányosságból határozott időre elengedheti és 

csökkentheti a személyi térítési díj összegét, ha az ellátásban részesülő rendkívüli 
élethelyzetbe kerül, létfenntartása átmenetileg vagy tartósan veszélyeztetve van.”  

 
5. § 

 
A Rendelet a következő 16/A. §-sal egészül ki: 
 

 „16/A. § 
 

(1) A személyes gondoskodást nyújtó ellátást meg kell szüntetni a szociális 
igazgatásról és ellátásokról szóló törvényben meghatározottakon túl: 

 a) a jogosult, vagy a törvényes képviselő írásos kérelme alapján, 
 b) a rászorultság megszűnése esetén, 
 c) abban az esetben, ha a jogosult az ellátást 30 napig bejelentés nélkül nem 

 veszi igénybe, 
 d) a jogosult elköltözik az ellátási területről. 
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(2) Az ellátás megszüntetésének időpontjául az utolsó ellátásban töltött napot kell 
meghatározni.” 

 
6. § 

 
A Rendelet 6. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 
 

7. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba és a hatályba lépését követő 
napon hatályát veszti. 
 
 
      D o m b i  Imréné               K e s e r ű  László 
          polgármester                 jegyző  

 
 
4/e. Napirend 
 
DR. LENTE PÉTER képviselő 
 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság az előterjesztést megtárgyalta. Az előterjesztésben 
foglaltakkal egyetért, elfogadásra javasolja. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság az előterjesztést megtárgyalta. Volt egy 
olyan véleményünk, hogy minden évben, amíg nem lesz sátrunk, lehetne az úszókat 
más formában is támogatni. Pótolni azt a kiesést, ami itt jelentkezik, de ahhoz nekünk 
több támogatást kell biztosítani az alapítványnak. Elfogadásra javasolta a bizottság. 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Bizottsági ülésen beszéltünk erről elég részletesen. Némi információ hiányunk van a 
tekintetben, hogy mennyi is a valós létszám, amelyik igényben veszi, szeretné igénybe 
venni az úszás-oktatást, vagy úszásedzés gyakorlását. A Püspökladányi Városüzemeltető 
és Gyógyfürdő Kft. miért éppen a gyermekbelépőhöz viszonyítja, ezt az úgynevezett 
300 Ft-os kedvezményt? Lenni kellene gyermekcsoport kedvezménynek is, ami nagy 
valószínűséggel nem egyezik meg az egyszemélyes gyermekbelépő árával. Ha rosszul 
van írva, akkor elnézést, csak nincs kellően kibontva, hogy ez a csoportos gyermekhez 
viszonyított összeg, vagy az egyéni gyermekhez viszonyított összeg? 
 
PANDUR ERIKA irodavezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Az előterjesztés készítésekor érdeklődtünk a belépőjegyek áráról, és ezt az 
információt kaptuk, hogy a gyermekbelépőjegy 450 Ft/fő. Azt nem tudom, hogy a 
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csoportos belépőjegy mennyiben kerülhet. Ehhez a 450F t-hoz volt viszonyítva a 150 
Ft-os tényleges úszok által megvásárolt jegyhez, és így jött ki a 300 Ft-os 
megközelítő összeg. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az ülés elején még itt voltak a Városüzemeltető Kft. részéről, most pedig azt 
tapasztalom, hogy kiürült a terem. Azt a kérdést legrövidebben így tudnánk tisztázni, 
hogyha a Városüzemeltető képviselője itt maradt volna. Nem tudom, mi történik 
mostanában, az Egészségügyi Kft. vezetője is itt volt az első napirendeknél, és aztán 
ő is eltűnt. Most nincs érintett napirendje, de kérdést tehettünk volna fel neki. Itt 
vagyunk abban a szituációban, hogy miszerint az egyes gyermekjegy 450 Ft, ezt 
tudjuk is. Az, hogy a csoportos gyermekjegy mennyi, azt nem tudjuk, ebből 
következik, hogy nem valós, hogy 300 Ft lenne a különbség. Ezzel együtt magát az 
előterjesztést támogatom, sőt még keveslem is. Csak az a probléma, hogy nem 
ismerünk konkrét számokat, és ennek hiányában sem a létszámadat, sem a 
belépőjegy csoportos kedvezmény valós ára közti különbség miatt ez egy hiányos 
előterjesztés. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Irodavezető asszonyt kérdezem, hogy ezidáig van-e valami változás az előzőekhez 
képest? 
 
PANDUR ERIKA irodavezető az alábbi választ adta 
 
Dombi Imréné polgármester kérdésére 
 
Nem, ez már 3. éve kerül a testület elé, és mind a 3-szor ugyanaz a számítási metódus 
volt. Megkaptuk a Városüzemeltetőtől az Úszó Egyesület által igénybe vett belépők 
számát és a nyári hónapoknak az átlagával számoltunk. Ami látható is, hogy nyáron 
magasabb a létszám, mint egyéb alkalmakkor. Egy magasabb létszámra számoljuk 
ezt a 300 Ft-os kedvezményt és ezt bontottuk le 3 hónapra. 
 
Vélemények 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Valószínű, akkor lesz majd ennek a helyzetnek a megoldása rendezve, hogyha újra 
lesz uszodánk. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Az Úszó és Vízilabda Egyesület továbbra is azzal a nehéz helyzettel küzd, hogy 
sajnos nincs fedett uszodánk. Ezúton a támogatásukra továbbra is szükség van. Az 
idén megigényelt összeg kevesebb, mint a tavaly ugyanebben az időben, ugyanerre a 
célra megigényelt összeg. Ez jó előjel lehet arra, hogy talán egyesületi szinten is 
jobban gazdálkodtak. Szerencsésebb lenne, hogyha ezt az éves működési díjba 
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építenék be, és nem kellene minden egyes téli időszak kezdetén, ezzel külön 
foglalkozni. Nekem ez lenne a javaslatom, hívjuk fel a figyelmet, próbálják ezt úgy 
kezelni, hogy abba férjen bele. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Nem tudom pontosan, de legalább az 5. tél már, hogy az uszodasátor nem teremti 
meg a lehetőséget az üzemszerű használatra. Ebben az 5. évben érdekes módon az 
úszok, mindig beadják kérelmüket, de a Városüzemeltető sosem, ő miért nem tudja 
megcsinálni a sátrat, hogy üzemelni tudjon. Helyette van az a mondat, hogy 
használhatatlan, illetve új kellene. Sajnálom megint, hogy nincsenek itt, de mindenki 
keresse vissza a 2009-es beszámolót, abból lehet tudni, 5mFt-ba került a sátor 
üzemeltetése a tél során. Gyorsan ki lehet számolni, hogy mennyi belépőjegy kell 
ehhez, hogy ezt kihozza nullára. Így hát maga a tevékenység, sajnos a szomorú 
karcagi példa okán, mindig is veszteséges marad. Az úszás nem profit tevékenység. 
Az úszás szinte karitatív dolog. Olyan fürdőcsarnokot kell csinálni, amelybe szívesen 
mennek be az emberek. Főleg nem egy célra mennek be az emberek, hanem ettől 
sokkal lazább családiasabb formában, akkor nyilvánvaló, hogy az uszodaüzemeltetés 
feloldja a családi közös foglalkozásból fakadó többletbevételt. Jelen esetben úgy 
látom, hogy az önkormányzati képviselők felvettek valamilyen szemellenzőt, és 
mindig az úszás-oktatásról, vagy az úszásedzésekről beszélnek. Komplex hiánya van 
a püspökladányi fürdőnek, ezt a komplex hiányt kell megszüntetni és abban egy 
lényeges elem a tanuszoda. Abban az esetben, ha ezt valaki megpróbálja úgy 
visszafordítani, mennyivel kerül az többe, hogy ilyen vagy olyan fürdőcsarnok 
épüljön, akkor azoknak ajánlom figyelmébe a túrkevei példát, ahol ezt a kérdést 
megoldották 220 mFt-ból, ez is van, meg az is van. Ha valakinek milliárdos álmai 
vannak, akkor a karcagi megoldáshoz fogunk jutni és azt nem tudnám támogatni. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Tetszett az összefoglalója megmondom őszintén. Átfogóan kell kezelni a fürdő 
problémát. Örülök annak, hogy ismételten sor került egy fürdőbejárásra, itt a 
környező településeken. Említette képviselő úr Túrkevét, hogy ott hogyan oldották 
meg. Külön szeretném, megköszöni képviselő társaimnak azt, hogy elmentek és 
javaslattal éltek a püspökladányi fürdő fejlesztésével kapcsolatban. Ez alapozza meg 
azt, hogy a következő pályázaton, hogyan és merre fele induljon el a fürdőfejlesztés 
Püspökladányban. 
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
Elhangzott Balázs Sándor képviselő úrtól, hogy oda kellene adni már év elején. A 
táblázat mutatja a nyári hónapokra számított átlag létszám lett alapul véve, ez 22 fő. 
Ezért kevesebb a mostani kifizetés, mint a tavalyi, mert akkor 30 fő körül volt az 
átlagszám. Hogyha jövőre ezt így akarjuk, akkor borítékba van, hogy ennyit kell 
fizetni. Ha odatesszük a költségvetés készítésekor, akkor ennyi ez az összeg, mert ezt 
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tudjuk alapul venni a jövő évi támogatáshoz. Ha a jövő nyarat megvárjuk és nem 22 
fő lesz, hanem 29 fő, akkor 300 eFt körül lesz az összeg. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Abban is van egy előremutató dolog, amit Balázs Sándor képviselő úr elmondott, de itt 
van a másik oldal, amit Tóth László képviselő úr elmondott. Nem lehet azt tudni év 
elején a költségvetés készítésekor, hogy hány gyermek lesz az, aki a nyár folyamán 
részt vesz az edzéseken. Nagy valószínűséggel, ha tervezünk év elején, ha kevesebbet 
tervezzünk, akkor ki kell, hogy egészítsük. Mind a két félnek igaza van, de ez majd a 
testületen fog múlni, hogyan akarja a bevezetését ennek a támogatási formának. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Teljesen egyetértek Kincses László képviselő társammal, de abban nem, hogy 
mutogathatunk a Városüzemeltetőre, miért nincs uszodája és miért nem működik, de 
mi adjuk hozzá a pénzt. Halkan megjegyzem, hogy az uszoda üzemeltetése soha nem 
volt nyereséges. Ha visszagondolok 15-20 évre ezelőttre is, mindig hozzátette az 
önkormányzat a fűtési pénzt, amivel a sátor üzemelhetett, és ez a mi felelősségünk. 
Amikor jön a költségvetés, akkor szeretném, ha a képviselő társak ezt észbe tartva, 
javasolnák, hogy hogyan legyen a gazdálkodása a következő évnek és ez legyen 
prioritás, akkor nem kerül ez az előterjesztés elénk minden évben. Az egyesület is 
beadhatja az éves tervezésénél úgyis a kérvényét, hogy uszodával és uszoda nélkül, 
akkor már tudják átlagba mennyi a létszámuk, amellyel át kell járni, ha nincs uszoda. 
Nekünk az a feladatunk, hogy próbáljuk odatenni a Városüzemeltetőhöz a pénzt, 
amivel lehet fedett uszodát üzemeltetni. Vagy pedig valamilyen módon azt 
elősegíteni, hogy legyen állandó úszási lehetőségünk. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az igaz, hogy amióta vízforgató van az úszómedencében, azóta nem lehet gyógyvízzel 
télen temperálni. Ha pedig így van, akkor hihetetlenül brutális költségekkel lehet a 
vizet is melegen tartani, nem, hogy az egész sátrat. Ez technológiai probléma, aminek a 
megoldása, reméljük, hogy pályázat útján, de a geotermikus használat, tehát egy új fúrt 
kút termál hőjével meg lehet oldani az egész komplexum energetikai ellátását. Ez az 
alfája a dolgoknak, nem az, hogy veszünk egy új sátrat. Azzal évtizedekre 
hosszabbítjuk el ezt az aggasztó állapotot, mert bemenni nem szeret senki, mert 
ridegek a körülmények. A megfázás veszélyei, az összekötő nyaktag, tudjuk, hogy néz 
ki az a vizesblokk. Ez télen alkalmatlan, ez egy 80-as évekbeli megoldás. Ezért nem az 
a helyes megoldás, hogy az ügyvezető igazgató mindig elmondja, hogy kéne egy új 
sátor, ez bennünket csak visszafele visz, majd egyre kevesebb gyermek fog járni úszni. 
Számomra mos is megdöbbentő, hogyha tavaly 30 fő volt az átlag, akkor most miért 
22 fő. Csak azt jelenti, hogy a mostoha körülmények miatt, vagy a szülői háttér miatt, 
aki nem tudja a téli úszást finanszírozni, egyre kevesebb gyermeknek nyílik meg a 
lehetősége. Miért van az, hogy csak az úszók és a vízilabdázók mostohák 
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Püspökladányban? Ahhoz képest a többi sportágat megpróbáljuk maximálisan 
támogatni. Ez, akkor merülhet fel ezzel a felütéssel, hogyha csak egy uszodáról 
beszélünk, de ne beszéljünk uszodáról, mert maga a veszteségtermelő forrás. Annak 
semmi értelme nincs, hogyha az energetikáját ennek az egész komplexumnak nem 
alakítjuk korszerűvé, XXI. századivá. Így kell elkezdeni, attól a pillanattól kezdve a 
rezsik töredékére csökkenek és más a fenntartási díj. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen. 
 
123/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete 238 eFt támogatást 
biztosít a Püspökladányi Úszó és Vízilabda Egyesületnek. A támogatás a 
következő költségvetési rendeletmódosítás során kerül beépítésre, forrása a 
működési tartalékalap.  
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
 
4/g. Napirend 
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
A Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság az előterjesztést 
megtárgyalta. Sok kérdés merült fel, itt volt a felelős műszaki vezető Lévai György, 
és a Gazdasági Ellátó Szervezetnek a vezetője is, aki a kérdésekre válaszolt. A 
bizottságnak az a véleménye, a pontokban le van írva, hogy milyen módosításokat 
gondolnak, a társalgónak a greslappal való lefedése helyett maradjon a laminált 
padló, mivel az komfortosabb melegebb érzetet fog majd biztosítani. A határozati 
javaslatot támogatja a bizottság, nevezetesen azt, hogy 2016. május 31-ig 
meghosszabbítjuk az időpontot. 
 
Kérdések 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Most hány milliónál tart a beruházás és várhatóan mennyiből fejeződik be? 
 
PANDUR ERIKA irodavezető az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Meg lett kötve a szerződés a GESZ-el. Számlázás még nem történt konkrétan, az, hogy 
jelenleg mennyi alapanyagot vásárolt a GESZ, arról nem tudok információt adni. 
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Hogy mennyi lesz a vége, döntés még nem született. Az eredeti költségvetés szerint 
megyünk. 
 
PANDUR ERIKA irodavezető 
 
Az eredeti tervben szereplő költségek mellett haladunk, ami a rendeletünkben is szerepel. 
 
PUSZTAINÉ NÁDHÁZI IBOLYA igazgató az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Jelenleg a tényleges kifizetése az összes bekerülési költségnek, illetve 
anyagköltségnek 11 900 eFt, ez már egy rendezett, kifizetett tétel. A kötelezettség 
vállalásában még nincsen benne sok olyan dolog, ami még nem került beépítésre, 
illetve azok a felszerelések, amelyeket majd biztosítani kell az épületben. A 
változtatások, amelyeket a műszaki leírás tartalmaz, jelentős költségmegtakarítással 
jórészt azért nem rendelkeznek, mert az egyik viszi a másikat. Ahol 
költségmegtakarítás van ott a szükséges pótlólagos munkák, és olyan munkák, amik 
felmerültek annak ellenére, hogy nincs benne a költségvetésbe, hiszen az épület 
állapota egy felmérés után került átvételre, ez fedezni fogja a költségeket. Nem lesz 
várhatóan az anyagköltségre több előirányzat kérve. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Nem ilyen válaszokat kellene kapnunk, hanem helyette egy írásos kiegészítést. Ha 
valakinek határidő módosítás és műszaki változtatás kérése van, akkor azt meg kell, 
hogy indokolja nem szóban, hanem a számok nyelvén. Került volna ennyibe, kerülni 
fog ennyibe, megtakarítás ennyi, többlet annyi, ez az anyag hiányzik mellőle. Még 
egy anyag hiányzik ezt a bizottsági ülésen jeleztem, a műszaki ellenőr, ő az, aki 
tegnap is hiányzott, meg ma is. Olyan kérdést lehetne feltenni a beruházás állapotára 
vonatkozólag, amelyik autentikus. Igazgató asszony e tekintetben ugyanis elfogult, ő 
most a kivitelező képviselője. E tekintetben ennél objektívebb válaszadót is el lehetne 
gondolni erre, sőt nem, hogy hiányolom, hanem kifogásként emelem jelen 
pillanatban. Ami pedig a tartalom egészét illeti egy újabb megdöbbentő információ, 
már majdnem, hogy romba döntötte bennem a pislákoló reményt, miszerint a 
pénzügyi irodához még elszámolás nem érkezett. Hogyan történhetett meg, hogy a 
szeptemberi költségvetés módosításba a teljes beruházási összeget a GESZ 
rendelkezésére bocsátottuk, azóta nem történt semmilyen részszámlázás, vagy bármi, 
amiről az iroda tudhat. Abban az esetben, ha csak az előirányzat módosult, azt nem 
zárom ki, akkor is azt mutatja, hogy itt nem a hagyományos kivitelezési módszer 
van, hanem az in-house szabadon értelmezése folyik, miszerint nem 
részszámlánként, havi teljesítések után fizetgetünk, hanem majd egyszer elszámol, ha 
akar. Mi ez? Házilagos kivitelezés, egyik zsebünkből rakjuk a másikba,, és a kettő 
közt majd lesz valami egyenleg? 
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PUSZTAINÉ NÁDHÁZI IBOLYA igazgató az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Semmiféle pénzt nem kaptunk akkor az önkormányzattól, a működési bevételi 
előirányzat növekedett. Jelenleg a Gazdasági Ellátó Szervezetet előfinanszírozza az 
önkormányzat. Jelentem, hogy az előfinanszírozási összeggel együtt nem lépjük túl 
azt az előirányzatot, amit gyakorlatilag év végéig felhasználhatunk. Decemberben 
mindenképpen ki fogjuk állítani a számlát az önkormányzatnak, hiszen másképp sem 
az előirányzatainkat, sem a kötelezettségeinket és a teljesítéseinket nem tudjuk 
egységes szerkezetbe hozni év végéig. Ez az elszámolás a következő hónapban meg 
fog történni, akkor majd láthatja képviselő úr az, amit most mondok, így igaz. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
A 4. pontnál azt írják, hogy a falfűtés rendszer miatt szükséges és elengedhetetlen a 
vakolatréteg növelése. Az eredeti tervben is ez a fűtési mód volt megállapítva, akkor a 
tervező nem volt tisztában, hogy ezek a csövek nem fognak ott elférni? A 16. pontban 
az áll, hogy az eredeti szigetelésű és átmérőjű vezeték a válaszfalban nem fér el. Ezt a 
tervező nem tudta, nem volt vele tisztában, vagy mi okozza ezt a problémát? 
Nézhetjük a 17. pontot is, ahol azt írják, hogy a nappali-étkező téli felfűtésére a 
betervezett split hő visszanyerős berendezéssel nem biztosított. Nem hiszenm el, hogy 
a tervező nem tudott számításokat végezni, hogy a téli időszakban ez a fűtési mód 
kevés lesz. A burkolat változtatásoknál is sötét színű burkolatok lettek felhasználva, a 
nagy szűk helyiségekben is, ami első betekintésre az ember szemét bántja. Nem 
beszélve arról, hogy szűkíti a teret és a fokozott megvilágításra nagyobb hangsúlyt kell 
fektetni. Ki döntötte el, hogy sötét színű csempék kerüljenek a helyiségekbe? 
 
JENEY TIBOR irodavezető az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
A leírásban is szerepel, az építészeti tervben szerepelt az 1 cm vakolat, már a 
költségvetés kiírásában, mivel ez módosult, ez a falfűtés rendszer az eredeti tervhez 
képest, az árajánlatokban már a 3,5 cm vakolatréteg szerepelt. Itt csak összhangba 
hozódott az építészeti terv a költségvetésben szereplő 3,5 cm-es vakolattal. A 
csővezetékek tekintetében, hogy a 42 mm-es, illetve a 35 mm-es acélvezeték a 
válaszfalakban nem fér el, szerintem a 42 mm-es is elfér. Ezzel biztos, hogy sokkal 
kényelmesebben lehet dolgozni egy kisebb keresztmetszetű vezetékkel. A fan-coil 
rendszer biztosítja a fűtést, de a radiátoros fűtés sokkal biztonságosabb, illetve egy 
állandóbb hőfokot biztosít egy nappali étkező résznek. Hogy nem biztosított azt nem 
igazán tudom elfogadni, de sokkal jobb, hogyha radiátor is kerül oda elhelyezésre. Az 
eredeti tervben ezek a színű csempék szerepeltek. Ezek kis vizes helyiségek, nagy 
része nyílás nélküli helyiségek, a lámpa égetése szinte mindig folyamatos. 
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PUSZTAINÉ NÁDHÁZI IBOLYA igazgató 
 
Kétféle technológia állt rendelkezésre a tervezés során, a kettő ötvözete az, amit most 
itt a testület elé került. A radiátoros fűtési rendszer egy biztonságérzetet is ad. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Vissza kell kanyarodjak erre a szeptemberi eseményre, amelyik arról szólt, hogy az 
előirányzat szintjén megemelkedett a GESZ bevételi oldala. Ez az után történt 
igazgató asszony, hogy Ön augusztusban a Ladány Televízióban kinyilatkozta, meg 
kívánja győzni a város vezetőit arról, hogy határidőt módosítsanak az építkezés 
kapcsán, mert nem fog sikerülni november 30-ra. Ha Ön ezt augusztusban tudta, 
akkor szeptemberben hogyan kérelmezte, hogy mégis emeljék már meg a teljes 
összeggel a bevételi oldalát, a beruházás teljes összegével. Azzal együtt, hogy a 
megkötött in-house szerződés is olyanokat tartalmaz, amelyet menet közben 
elkezdtek módosítani. Megnéztem az eredeti műszaki leírást, abban az szerepel, hogy 
minden módosítást a tervezővel egyeztetni kell. Nem az építésvezetőnek kell 
megbeszélnie a polgármesterrel, vagy, aki még közbe jön, hanem a tervezővel. Itt 
pedig sorozatos változtatások vannak, anélkül, hogy látnék egy tervezői álláspontot 
írásban, hogy „hozzájárulok”. Van ilyen? (Letelt az idő.) 
 
PUSZTAINÉ NÁDHÁZI IBOLYA igazgató az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Minden egyes változtatást nem én találtam ki képviselő úr, az én kompetenciám 
ehhez nem ér fel. Ehhez építészek, gépészek, egyéb szakemberek kellenek, akik 
műszaki vezetőként az építkezésen, illetve a kivitelezési munkálatok során 
rendelkezésre állnak. A Városfejlesztési iroda munkatársai sorozatosan egyeztettek és 
egyeztetnek az építésszel, hogyha valami módosítási javaslatunk, illetve változtatási 
kényszerünk van. Vannak az előterjesztésben olyan dolgok is, amelyek 
kényszerhelyzetből adódó módosítások. Az előirányzat változtatásra vonatkozóan, ha 
július 7-én úgy döntött az önkormányzat képviselő-testülete, hogy az in-house 
szerződést megköti a Gazdasági Ellátó Szervezettel, annak a költségtartománya is 
benne van. Teljesen természetes, hogy mint önkormányzati költségvetési szervnek 
ezzel a bevétellel nekem meg kell növelnem az előirányzataimat. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Aradvári László felelős műszaki vezető miért nem írta alá ezt a lapot? 
 
PUSZTAINÉ NÁDHÁZI IBOLYA igazgató az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Amikor az előterjesztést átküldtük az önkormányzatnak, akkor Aradvári László nem 
ért vissza Debrecenből, de a következő napon bejött és aláírta, mind nálunk a 
Gazdasági Ellátó Szervezetnél, mind pedig az önkormányzatnál. 



 59  

DURÓ FERENC képviselő 
 
Dr. Késmárky-Kodak Andrással, mint koordinátorral egyeztettek-e ezekről a 
módosításokról? A beruházás most házon belül van a GESZ részvételével. Május 31-ig 
kéri, hogy módosítsuk az átadást, hogyha ez nem sikerül, akkor mi a következménye, 
van-e ilyenkor kötbérezés, vagy bármi házon belül? 
 
PUSZTAINÉ NÁDHÁZI IBOLYA igazgató az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Kötbérezésről nem tudok, nem vagyok jogász. Jegyző úr majd utána néz, hogy 
ilyenre van-e lehetőség. A május 31-i határidő, az a legtávolabbi. Nagyon remélem, 
hogy a 20 fokos hőmérséklet, amivel a külső festést is meg tudjuk már csinálni, az 
hamarabb bekövetkezik, előteljesítéssel számolunk. Ha az időjárás engedi, akkor 
tudjuk a kültéri munkákat végezni. Amint kész lesz a fűtésrendszer, rá lesz kötve a 
gáz, akkor a belső fűtést is meg tudjuk úgy oldani, hogy szellőztetéssel tudunk 
munkát végezni. Késmárky-Kodak doktor úr ki szokott jönni az építkezésre, végig 
nézi a munkálatokat. Azokat a javaslatokat, amit tesz, azokat teljesen elfogadjuk. A 
megjegyzés az ajtótokra vonatkozólag, mivel azt az ÁNTSZ-el is és az építésszel is 
egyeztette a Városfejlesztési iroda, igazából ő ezzel nem igazán foglalkozott. 
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
Szakhatóságokkal is történt egyeztetés, a tervezőnek egyértelmű véleménye az, hogy 
a fémajtótoknak az egyedüli, hogy be lett tervezve, a strapabírás az oka. Viszont 
ebben az esetben, hogyha idősek otthonának használjuk ezt az épületet, akkor ez nem 
feltétlen szükséges. Amennyiben ezt kórház céljára kívánjuk használni, akkor az 
ajtótokoknak a megerősítése történhet fémlemezzel, vagy bármilyen más módon, 
ami elsősorban a betegszállító székek és ágyak által okozott sérülések elkerülését 
szolgálná. Ennél az ajtóknál volt már olyan problémánk, az orvosi rendelőknél 
ugyanilyen típusú ajtók kerültek betervezésre, több hónapba került az ajtók 
legyártása. Most is ez állt volna fenn, mivel ennek az ilyen jellegű indokoltsága, se 
tűzvédelmi, se népegészségügyi szempontból nem volt indokolt a fémajtótok, illetve, 
hogy a munka folyamatát ez ne akadályozza, ezért a fémtokról, fatokra történő 
módosítást a szakemberek, illetve mi is elfogadhatónak tartottuk. Ez nem azt jelenti, 
hogy a későbbiekben, hogyha kórházi funkciót kap az épület, akkor az ajtótokokat 
nem lehet megerősíteni a strapabírás érdekében. 
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Jó, hogy eltelt egy kis idő, mert közben a döbbenetből visszajövök és közlöm 
mindenkivel, hogy 2015. november 26-a van, nem 2014. november 26-a. Akkor az 
Önök általi a GESZ-el való állagmegóvási projektben, mi akkor úgy döntöttünk, 
hogy a GESZ-t „bízzuk” meg. Már akkor lehetett tudni, ha a vakolásra kerül sor, 
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akkor előtte a nyílászárókat be kell szerelni. 2015 januárja lett, majd májusa, majd 
júniusa és még mindig nem rendelt meg senki, semmilyen ajtót, érdekes módon, 
most novemberben kell megtudnunk, hogy azért kellett fatokos ajtót rendelni, mert 
nem lett volna a fémtokos ajtó határidőre kész. Ezt a mesét nem bírom elfogadni, sőt 
kifejezetten úgy értékelem, ez az önkormányzat részéről a hanyagság 
megnyilvánulása az, amikor a saját tulajdonával nem akar foglalkozni, nem figyel 
oda rá, hogy mi történik. Az, ami a fűtéssel kapcsolatban a 13. pontban le van írva, 
hogy emeljük meg a fűtési előremenő hőmérsékletet 50 fokról, 60 fokra, hogy ez 
által kisebb radiátort vegyünk, amik olcsóbbak és akkor több hely lesz a konyhában. 
Nehéz berendezni a konyhát, hogyha nagyok a radiátorok. Ez egy résztervezői 
felelőtlenség, más részt a kivitelezőnek arra való irányulása, hogy magasabb 
rezsiköltséggel működjön az intézmény, hiszen a 60 fokos víz előállítása 20 %-kal 
többe kerülhet, mint az 50 fokos vízé. Mondom a legrosszabbat. 2013 nyarán 
elkezdődött az építkezés, és a legelső dolog volt azonnal módosítani a műszaki 
tartalmat, és 4 mFt-ot szavaztuk meg ahhoz, hogy geotermikus fűtéshez való 
csatlakozást alakítsák ki még, az alapozás idején, hogy később bármikor, amikor erre 
sor kerül, ne legyen ez akadály. Szeretném jelezni, hogy a geotermikus fűtés nem 60 
fokon működik, hanem 30-40 fokon. Tehát soha nem lesz az épületben geotermikus 
fűtés, mert most éppen ellenkező irányban rontjuk a műszaki feltételeket. Nem lenne 
baj, ha valaki értene ehhez az egészhez és akkor nem lenne ez az elképesztő, abszurd, 
nem bohózat, tragédia, ami ezzel az üggyel kapcsolatban folyik. Ismereteim szerint 
az önkormányzat honlapján a GESZ alapító okiratában nem szerepel építési 
tevékenység. Márpedig ha nem jogosult valaki egy feladat elvégzésére, akkor azzal 
nem lehet szerződést kötni sem. (Letelt az idő.) 
 
PUSZTAINÉ NÁDHÁZI IBOLYA igazgató 
 
Ezt a javaslatot egy gépész, vezető ellenőr fogalmazta meg. Azzal magyarázta ezt el 
nekem, mint nem szakembernek, hogy a geotermikus energia felhasználása csak azt 
a hőmennyiséget fogja megtakarításként eredményezni bármelyik fűtési módnál, ami 
gyakorlatilag a talajból feljövő hőmennyiséggel megtakarítható. Az, hogy az 
előremenő hőfokot 60 fokban vagy 40 fokban határozzuk meg, igazából nem oszt és 
nem szoroz olyan szempontból, hogy a gázkészülék így is, úgy is folyamatosan 
működik. Az előremenő víz hőfokát azért kell megemelni, mert ebben az esetben 
nem lesz hűvösebb, hanem melegebben tartható lesz az épület. Az a technológia, 
amivel a biztonsági szelepek mozgatva lesznek, gyakorlatilag ezt a hőfokot 
prezentálja a legjobban. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Ebben a műszaki tartalom módosításban azt érzem mégiscsak, hogy költséget 
akarunk valamilyen szinten megtakarítani, ami nem is lenne baj, ha nem az 
üzemeltetés rovására menne. Ebben Késmárky-Kodak doktor úrnak az, az üzenete, 
hogy milyen célokat érhettünk volna el, ha ez nem történik így, ahogy történt, az 
elgondolkodtató. Mégis a baj részemről csak az, hogy ezek a változások már 
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megtörténtek és erről nem született testületi döntés. Ezt az eljárást tartom én 
kifogásolhatónak és elfogadhatatlannak. Azt kérem, többször ilyen ne forduljon elő, 
hogy utólagosan hozunk testületi döntéseket, amellyel esetleg a felelősséget 
valamilyen szinten a képviselőkre hárítjuk abban, ami már régen elkészült. Nyilván 
ha most ellene döntünk, az bontással jár, és ezzel hátráltatjuk a folyamatot, ha viszont 
megszavazzuk, akkor pedig nem a lelkiismeretünknek megfelelően szavazunk. 
Kérem, hogy a jövőben minden egyes változást először döntsünk el és csak utána 
valósuljon meg.  
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
Ez nem életszerű. Hetente vannak bejárások, és minden egyes bejáráson felmerülnek 
műszaki megoldással járó kérdések, amit azonnal meg kell oldani. Minden héten 
testületi ülést tarthatunk, ha a műszaki változtatásokat a testületnek kell eldöntenie. 
Bevált szokás, hogy a műszaki változtatásokat összegyűjtjük és azt követően visszük 
be. A munkafolyamatokat még jobban gátolnánk, lelassítanánk, ha a szakmailag 
alátámasztott problémák miatt leállítanánk a munkát mindaddig, amíg a képviselő-
testület nem hozza meg a döntést.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Ezt el is fogadnám abban az esetben, ha nem az idén beszéltünk volna arról a 
vakolatvastagság-változásról, ami mondhatom, hogy több hónappal ezelőtt átölelte 
ezt a tevékenységet. Több testületi ülést tartottunk azóta és egyiknek sem volt témája, 
most került elő. Az a fűtésrendszer, ami ott elkészült ezekkel a megnövekedett 
átmérőjű vascsövekkel, merem állítani, hogy nem egy hónapon belül történt. Tehát az 
elmúlt testületi ülésnek is nyugodtan témája lehetett volna ez a változtatás. Ha tőlünk 
egy döntést várnak el, akkor ez a döntés akkor reális, ha a döntés hamarabb születik 
meg, mint a változtatás. Amennyiben a sorrendet felcseréljük, az semmiképpen nem 
arról szól, hogy itt a felelősséget nem kívánjuk valamilyen szinten másra hárítani.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Most itt olyan dolgok jöttek elő, amelyeket hónapokkal ezelőtt megbeszélhettünk 
volna, alkalomadtán bizottsági üléseken, illetve testületi üléseken is. Itt ugyanis a 
július 7-i in-house szerződés megkötése után három hétig a GESZ felmérte a 
tennivalókat és a munkákat csak augusztus elején kezdte el. Tehát három teljes hete 
volt, hogy minden műszaki szakértővel konzultáljon, mit mikor kell csinálni. Ezek a 
dolgok nem menet közben jöttek elő, annál is inkább mondom ezt, mert 2014. 
augusztusában, amikor a D&D Builder-rel a szerződésbontás megtörtént, a cégtől 
átvettük a 18 raklap Baumit vakolatot. Egy évvel korábban lehetett tudni, hogy 
Baumit hőszigetelő vakolatot fognak a falra felvakolni, és egy éven keresztül 
senkinek nem volt ezzel kapcsolatban észrevétele, pl. hogy nem lehet szabadtéren 
tárolni, csak zsugorfóliázott állapotban. Erről a kérdésről szeptemberben többször 
beszéltem, interpelláltam, itt van rá a válasz, kiváló alapja lesz majd a vádiratnak. Az 
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pedig teljesen biztos, hogy ha ilyeneket írnak le a határidő módosítási kérelemben, 
hogy a foglalkoztatottak létszáma által számított normaidő nem teszi lehetővé a 
kivitelezési munka négy hónap alatt való elvégzését november 30-ra, akkor ezt az 
iratot hiányolom a 2015. július 7-i előterjesztésből. Ott, akkor kellett volna normaidőt 
számolni, akkor kellett volna kitalálni, hogy mennyi ideig tart, de akkor csak egy 
dolog volt a fontos, a politika, egészen pontosan a polgármester kimondta a dátumot, 
november 30-a, kész legyen. Teljesen mindegy, hogy hogyan, de kész legyen. Aztán 
nézték négyen, hogy ketten dolgoznak. Nem volt eszében a polgármesternek ott kint 
a helyszínen, hogy azt mondja, ez nem fog megvalósulni, akkor miért kell nekünk 
ilyen határidőket szabni. Ezek azok a dolgok, amelyek az embert mélyen 
felháborítják és azt mondják, hogy itt a hanyag és hűtlen kezelés egyszerre valósult 
meg a hivatali visszaéléssel, amit a polgármester végez. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Az, hogy én mondtam, mikorra legyen kész a kiskórház, képviselő úr is tudja, hogy 
nem igaz, hiszen a képviselő-testület dönt minden egyes határidőről. Az igaz, hogy a 
polgármester az előterjesztője minden egyes előterjesztésnek, függetlenül attól, hogy 
az abban foglaltakkal egyetértek vagy sem. Szóbeli előterjesztést pedig tehet a két 
alpolgármester is. Az SZMSZ ezt így szabályozza. 
 
Dombi Imréné polgármester hozzászólásánál Kincses László képviselő folyamatosan 

mondta a magáét. 
 
PUSZTAINÉ NÁDHÁZI IBOLYA igazgató 
 
Július 7-én, amikor az előterjesztés elkészült, a Városfejlesztési iroda egy olyan 
időintervallumot dolgozott ki a műszaki tartalmat illetően, ami gyakorlatilag egy 
átlagos vállalkozásnak, amely jó létszámmal van, a kivitelezésre elegendő időt 
tartalmazott volna. Az elmúlt időszakban viszont, mivel nyilvánvalóvá vált, hogy 
ennyi létszámunknál nem lesz több mint, ami jelenleg rendelkezésre áll, kénytelen 
volt átdolgozni és így gyakorlatilag egy hosszabb időintervallum jött ki. Még így sem 
május 31., mert ez gyakorlatilag még egy ennél is hosszabb időtartam.  
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
Kincses úr véleményére szeretnék reagálni. Nem tisztességes személyeskedni a 
képviselő-testületi ülésen, főleg ilyen szavakat használni. Teljesen mindegy, hogy mi 
a véleménye az alpolgármesterekről, rólam is, úgy gondolom, hogy nem itt kellene 
megfogalmaznia ezt. A testületi ülésnek vannak írott és íratlan szabályai, amit illik 
betartani. Ez az általános műveltséghez hozzátartozik. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 7 igen, 4 nem. 
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124/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a közbeszerzésekről 
szóló 2011. évi CVIII. törvény 9. § (1) bekezdés ka) pontja értelmében: 
 

- felhatalmazza a polgármestert hogy, a Bentlakásos Otthon kiviteli 
munkálatainak megvalósítása érdekében a Püspökladány Város 
Gazdasági Ellátó Szervezetével megkötött in-house szerződés 2015. 
november 30. teljesítési határidejét 2016. május 31-re módosítsa, 

- továbbá, a 78/2015. (VII. 7.) önkormányzati testületi határozatban 
elfogadott műszaki tartalom, a csatolt melléklet szerinti Bentlakásos 
Otthon kivitelezési munkálatainak módosító javaslataival egyetért. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné  polgármester 
 
 
4/h. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság az előterjesztést megtárgyalta. Két részből 
áll az előterjesztés, mivel ez az utolsó negyedév a Közművelődési Közalapítványnak 
támogatására kiírt pályázatok, beérkezett támogatásokról szól. Egyik részen 
átruházott hatáskörben a bizottságok feladata, az alapítványoké viszont testületi 
döntést igényel. Szeretném tájékoztatni a Képviselő-testületet, hogy melyik 
szervezetnek mennyi pénzt adtunk. Igen is hozzányúlt a bizottság és nem fogadta el, 
úgy, ahogy a kurátorok javasolták. Szeretném a civil szervezetnek a támogatását 
felsorolni. Pályázott a Jázminbokor Magyar Nótaegyesület, amelynek 30 eFt 
támogatást ítélt a bizottság. A Csenki Imre Vegyeskar Közhasznú Egyesület 50 eFt-ot 
kapott. A Püspökladányi Képzőművészeti Kör 35 eFt-ot, a Kossuth Olvasókör 100 
eFt-ot, a Kenderkóc Hagyományőrző Egyesület 100 eFt-ot, az ÁFÉSZ Énekkari 
Egyesület 70 eFt-ot, a Sárréti Népi Együttes 75 eFt-ot, a Kistérségi Egyesület nem 
kapott támogatást, mert nem a pályázati kiírás szerinti időszakra kérte a támogatást. A 
Karacs Ferenc Múzeum Baráti Köre 44 eFt-ot, az Irodalombarátok Köre 20 eFt-ot, a 
Püspökladány Jövőéért Egyesület szintén nem kapott, mert a pályázata nem felel 
meg a kiírási céloknak. Az alapítványoknál 4 alapítvány nyújtott be pályázatot, 
amelyből a Muszka János Alapítvány egyik rendezvényére 100 eFt-ot, egy másik 
rendezvényére 15 eFt-ot, a Sárréti Középiskolás Diákokért Közhasznú Alapítvány 50 
eFt-ot, és a Zenei Nevelésért Alapítvány 120 eFt-ot javasol a bizottság a testületnek. 
 
Kérdések 
 
KISS ZSIGMOND képviselő 
 
Az alapítványoknál a Muszka János Alapítvány az első sorban 280 eFt támogatást 
kér, új koreográfia készítésére, 2016 januárjától egy szép, új lánytánc megtanulására. 
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Ennek mi a költségvonzata, új ruhát vásárolnak, fűtésre, helybérlésre, vagy miről szól 
ez a dolog? 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő az alábbi választ adta 
 
Kiss Zsigmond képviselő kérdésére 
 
Egy ilyen koreográfia elkészítése szakembert igényel. A vezető nincsen minden 
tájegységnek a táncmotívumaival olyan szinten tisztába, ezért koreográfusokat 
kérnek fel, egy-egy ilyen produkció előállításához. Ennek a költségeit takarja az, 
mivel ez egy hosszú folyamat, hogy felkészüljenek, ezért egy párszor ki kell jönni a 
koreográfusnak. Meg kell csinálni a szakmai anyagot, és ennek a költségeit 
tartalmazza. 
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A szünetben Tóth képviselő úr invitált, hogy menjek be a kisterembe, és én is 
fogyasszak a szendvicsből. Közöltem vele, hogy veletek sosem. Na, itt tartunk. Ezt 
arra mondom, hogyan történik Püspökladányban az alapítványok, egyesületek 
támogatása.  
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Ha válaszolnék, szívem szerint, akkor én is megválogatnám, hogy kivel ülök le 
tárgyalni. Itt azért ülünk, hogy ugyanaz a cél és együtt kell működni, ha tetszik, ha 
nem. Biztos fáj képviselő úrnak, hogy a Püspökladány Jövőjéért Egyesület nem 
kapott támogatást. Kaphatott volna, ha megfelel a pályázati kiírás céljainak. 
Szeretem, ha a tisztaságot próbáljuk, mert ha a demokratikus élet javítása 2015. 
január 3-a, úgy is lehet javítani a demokráciát, ha betartjuk a szabályokat, amiket 
előír az etikett. Ha megkérdezi képviselő úr szívesen válaszok, be kell adni, ha olyan, 
hogy támogatható, maximálisan fel fogom nyújtani a kezem. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A bírálók egyértelműen azt fogalmazták meg, hogy nem megfelelően lett benyújtva a 
pályázat. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Nem arra adta be, amire lehetet. Nem tudtunk olyat találni benne, amire tudtunk 
volna támogatást adni. Igyekszünk minden egyesületet, civil szervezetet támogatni, 
hogy tudjon előre haladni, de ebben nem tudtunk most segíteni. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Biztos észrevette képviselő asszony, hogy mostanában nem mentem a bizottsági ülés 
felé. Emiatt a témakör miatt nem kívántam még a jelenlétemmel sem befolyásolni a 
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döntést. Szeretném, ha mindenki más így lenne vele, amikor érintett bizonyos 
napirendekben, előterjesztésekben, szavazásokban. Állítólag van összeférhetetlenségi 
szabály, jelezni is kellene. Nem biztos, hogy mindenkit zavarnak ezek a dolgok. Ilyenkor 
hátralépek, de folyik ez a dolog addig, ameddig folyik, aztán pedig a nép dönt. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 10 igen, 1 fő nem szavazott. 
 
125/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartáson 
kívüli forrás átvételéről és átadásáról szóló 14/2014. (XI. 28.) önkormányzati 
rendelet 2. § (8) bekezdésében foglaltak alapján a helyi civil szervezetek részére 
2015. évben biztosított önkormányzati támogatási keretre benyújtott, 2016. január 
1. és 2016. március 31. között megvalósítandó pályázatokat az alábbi mértékben 
támogatja, mely támogatási összeg csak a megjelölt célra használhat fel: 
 
1.  Muszka János Alapítvány                     100 eFt 
  felhasználható: koreográfia 
 
2. Muszka János Alapítvány                      15 eFt 
  felhasználható: játszóház anyagköltég 
 
3. Sárréti Középiskolás Diákokért Közhasznú Alapítvány                   50 eFt 
  felhasználható: működési költség 
 
4.  Zenei Nevelésért Alapítvány                     120 eFt 
  felhasználható: tombola, ajándék, díszletek 
   Összesen:            285 eFt 
 
Határidő: 2015. november 30. 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
 
4/i. Napirend 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A határozati javaslatban a 2. bekezdés, a névtől most eltekintek, azt mondja, hogy 
január 1-től a pályázati eljárás sikeres lebonyolításáig az igazgatói feladatok 
ellátásával megbízza a jelenlegit. Ha véletlenül nem sikerül a pályázat január 31-én, 
akkor pontosan úgy járunk, mint a bentlakásos otthon koordinátorának a 
megbízásával, hogy végtelenségig nyúlhat. Nagyon-nagyon nem megfelelő ez a 
megfogalmazás, még ha a magyar szavak rendjében nincs is ennél megfelelőbb. Azt 
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gondolom, hogy az eljárás önmagában aggályossá válik. Miért nem tesszük azt, hogy 
január 31-én majd új döntést hozunk? 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Azért gondoltuk így a 2. bekezdésnek a megfogalmazását, mert, ha a pályázat 
benyújtásra kerül, akkor akár egy soron kívüli testületi ülésen születhet döntés, akár a 
januári testületi ülésen. Az időpontokban nem voltunk biztosak, azért írtuk azt, hogy 
a pályázati eljárás lebonyolításáig. Ha nem érkezik pályázat, vagy nem megfelelő, 
nyilván a képviselő-testületnek bármikor joga van olyan konkrét döntést hozni, hogy 
konkrét naptári napot megjelölve, vagy más személyt megbízva. Ha beérkezik egy 
pályázat, ami meg fog felelni a kiírásnak, akkor legkésőbb 2016. januári testületi 
ülésen döntés születhet. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Ezzel az új időponttal, hogyan alakul a pályázat lefutásának az időpontja? A törvény 
szabályozza, és, ha jól tudom, csak egyszer lehet hosszabbítani a megbízást. 
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Rájöttem, hogy ez így helyes, hogy az intézményvezető távozott a szünetben. Azzal 
együtt, hogy nincs itt, úgy is látni fogja majd a televízióban, meg ismeri már a 
véleményemet elmondtam többször. Úgy látszik, hogy ez a rendszerhiba kifejezés 
immáron a GESZ-el kapcsolatban állandósuló jelzővé válik. Ebből pedig az 
következik, hogy történt egy lezárult belső ellenőrzési vizsgálat, abban 
megállapítottak törvénysértéseket és visszaéléseket, akkor abban a GESZ 
intézményvezetője részes volt. Ha pedig részes volt, akkor a pályáztatását kizárja. 
Legelőször tisztának, világosnak és átláthatónak kell lennie, jelen pillanatban pedig 
úgy tapasztalom, hogy a hatáskörében történt visszaélések miatt alkalmatlan erre a 
feladatra. Gondoljunk vissza 2012-re, Többcélú Intézmény 77 mFt. Elegendő-e, 
hogy csak az egyik felelősségviselő vonja le belőle a konzekvenciát, a másik meg 
soha? A munkáltatóikról meg nem is beszélve, mert ez a felelősségi kompetencia kör, 
ez leginkább onnan kezdődik, hogy a munkáltató elszámoltatja-e, azokat, akiket 
valamilyen munkával megbízott. Úgy tűnik nekem, hogy ebben a halmazban ez 
nincs. Ha olyan típusú pályázat lesz beadva, ami a jelenlegi intézményvezetőnek a 
neve szerepel, akkor a polgármester asszony bűnrészes, sőt bűnpártoló. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Elhangzott, hogy a belső ellenőrzések során törvénytelenségek voltak, nem tudom, 
képviselő úr konkrétan mire gondol. Úgy tudom, hogy törvénytelenséget nem észlelt 
a belső ellenőrzés. Egyik intézményben sem. 
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KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A múltkori testületi ülésen, amikor azt a kérdést tettem fel a Tájékoztató Központ és 
Kulturális intézmények között, hol fordultak elő ezek a rendszerszintű hibák, azt a 
választ kaptam, az akkor még intézményvezetőtől, hogy mindegyikben. Aztán 
elolvastam a 80 oldalas belső ellenőri jelentést, a 43 pontját, a mellékleteit, a választ rá. 
Ezek után azt mondhatom, hogy azt, amit ott megállapítottak, az minimum visszaélés, 
csak több esetben ettől több. Mivel ez így van és a GESZ-re való utalás állandó, 
folyamatos és logikus, így aztán ezt a dolgot nem lehet kezelni, nem is kezeljük ezt a 
dolgot. Ez 1 hónapja történt velünk, valami, ami egy bizalom megvonással ér fel és a 
polgármester semmilyen lépést nem tesz, hogy ezek a vizsgálatok megfelelnek-e a 
törvényeknek, vagy nem felelnek meg a törvényeknek. Már az is erősen problémás, 
hogy hogyan létezik az, hogy június 15-e óta ez a vizsgálati anyag meg van és a 
polgármester erről nem tájékoztatja a képviselőket. Visszatartott valamilyen 
információt 4 hónapon keresztül, majd nem tudom milyen ráhatásokra megpuccsolnak 
egy intézményvezetőt, úgy, hogy tisztáznák, hogy kinek, mi ebbe a szerepe. Ezek az 
eljárások önmagukban törvénysértőek, az Ön hivatali hatalommal való visszaélése 
folyamatosan jelen van ebben a testületben. Ennél a napirendnél, meg a másiknál is. 
Szeretném figyelmeztetni, hogy ideje volna levonni a konzekvenciákat. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Nem tudom honnan idézte ezt, hogy „valamennyi intézményben van”, nem tudom 
kitől hallhatta, meg mondom őszintén, ilyenről nem tudok. Azt is mondta képviselő 
úr, hogy a választ is elolvasta, nem tudom, milyen válaszra gondol képviselő úr. 
Belső ellenőrzéskor nincsenek levelezések, választ nem kell adni. Amire gondol 
képviselő úr, az egy kötelező, jogszabályoknak megfelelő intézkedési terv lehet. 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
Amikor kapunk egy ellenőrzést, egy kicsit fájdalmas is, de mindenképpen hasznosnak 
szoktam tartani, legyen az bármilyen szervezet, vagy szerv részéről. Rávilágíthat olyan 
hibákra, olyan tévedésekre, amelyet korrigálni, kell ezért mindenképpen hasznosak. 
Ilyen jellegű ellenőrzés a belső ellenőrzés is, amelynek lényegében van egy jogszabályi 
alapja és kerete. Kezdeném azzal, hogy a belső ellenőrzési tervet, jegyző javaslatára, 
minden év decemberében a képviselő-testület fogadja el. A tárgyévben megtörténnek a 
belső ellenőrzések, és a belső ellenőrzési jelentéseket a következő év zárszámadásával 
együtt kell, hogy a polgármester a képviselő-testület elé terjessze. Ez jogszabályi 
előírás, hogy mikor köteles a polgármester ezt megtenni, ez majd 2016 márciusában 
fog lenni. A belső ellenőrzések kapcsán tartott konzultációkból az is kivilágosodott, 
legalábbis én ilyen szemlélettel álltam a dolgokhoz hozzá, amikor ez a „mammut” 
intézmény felállt, több intézmény összevonásából, ez egy új rendszert, új struktúrát, 
egy új szemléletet követelt. Ezért is volt arra szükség, hogy 2014-ben a képviselő-
testület elfogadja azt az ellenőrzési tervet, amelyben szerepelt a Tájékoztató Központ 
belső ellenőrzése. 2015-ben ez megtörtént. Nyilván ezen új intézmény felállása is 
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generált olyan dolgokat, amelyek ebben a belső ellenőrzési jelentésben kiemelésre 
kerültek, amelyeket korrigálásra javasolja a belső ellenőrzés. Egy fontos dolgot 
szeretnék még megemlíteni, nem tisztem az érintetteket minősíteni, de ezen 
konzultációkból az is valamilyen formában előjött, hogy bizonyos kommunikációs 
problémák is voltak, vannak az intézmények között, amely szintén generált ilyen 
jellegű problémákat. Elkészült az intézkedési terv, amely tartalmazza, hogy ezeket 
hogyan kell pótolni, mit kell pótolni, mit kell változtatni. Lesz majd egy utóellenőrzés, 
és nyilván ezzel összefüggésben a jövő évben a képviselő-testület a zárszámadással 
együtt konkrét tájékoztatást kap. Nem csak erről, hiszen 2014 decemberében, ha jól 
emlékszem 5 ellenőrzési pontot fogadott el a testület és ezekről mindről tájékoztatást 
fogunk majd kapni. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 10 igen, 1 tartózkodás. 
 
126/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a közalkalmazottak 
jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 20/A. § (4) bekezdés c) pontjában foglaltak 
alapján a Püspökladány Város Gazdasági Ellátó Szervezete (4150 
Püspökladány, Petőfi u. 40.) igazgatói (magasabb vezető) beosztásának 
ellátására kiírt pályázat benyújtásának határidejét 2016. január 11. napjában, a 
pályázat elbírálásának időpontját 2016. január 28. napjában, a megbízás kezdő 
napját 2016. február 1. napjában jelöli meg. 
 
A jelenlegi igazgatót, Pusztainé Nádházi Ibolya 4150 Püspökladány, Rettegi u. 
3. szám alatti lakost 2016. január 1. napjától a pályázati eljárás sikeres 
lebonyolításáig a Püspökladány Város Gazdasági Ellátó Szervezete igazgatói 
feladatainak ellátásával megbízza. 
 
Határidő: 2016. január 28. 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
 
4/j. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság az előterjesztést megtárgyalta. A 20/2012. 
EMMI rendelet előírja, hogy ki kell kérni a települési önkormányzatok véleményét a 
beiskolázási körzetekről. Ez megtörtént minden évben, az előttünk lévő előterjesztést 
ugyanaz, ami tavaly volt. Mivel semmilyen változás nem történt a hátrányos és 
halmozottan hátrányos gyermekek arányában. Addig, amíg a szülő iskolaválasztása 
felülírja, hogy a körzethatárokat be kelljen tartani, addig túl sok előrelépést nem 
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tudunk ez ügyben eszközölni. A bizottság a körzethatárok megtartásával az 
előterjesztést támogatta. 
 
Kérdések 
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
Az 1. számú mellékletet nem tudom értelmezni. Vannak olyan átfedések az utcák 
között, amelyek mind a két körzetben benne vannak. Hogy van ez? 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős az alábbi választ adta 
 
Tóth László képviselő kérdésére 
 
A körzethatár egyeztetve van a KLIK püspökladányi igazgató asszonyával, illetve az 
oktatási referens asszonnyal. Ez a tavalyi körzetbeosztásnak felel meg. Ők a három 
iskola igazgató véleménye alapján állították össze. Az volt a döntésük, hogy ahol 
találkoznak az utcák, mint az Attila utca, az a szülő eldöntheti, hogy melyik iskolában 
viszi a gyermekét. Ezt nem mi alakítottuk ki, ezt az utcajegyzéket, ahogy elmondta 
képviselő asszony, az előző évi utcajegyzék. Tavaly ezt a képviselő-testület el is 
fogadta, egyetértett vele. Idén is volt egyeztetés a KLIK-kel és nem terveznek 
módosítást az utcakörzetekben. 
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
Ha ez így van, akkor nem értem, hogy a Gárdonyi Géza és a Bolyai utca melyik 
utcával határos? 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős az alábbi választ adta 
 
Tóth László képviselő kérdésére 
 
Elosztás miatt próbálnánk, hogy a halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek 
szüleinek meg legyen az esélye, hogy ne csak a Petőfi iskolába vihesse, hanem 
vihesse a másik iskolába is. Arra is kell ügyelni, nem rég fogadták el a helyi 
esélyegyenlőségi programot, ugyanez meg van a tankerületekben, az iskolákban, 
járási szinten is, annak is eleget kell tenni. Azért van, hogy ilyen utcák több körzetben 
szerepelnek. 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Attila utca mind a három körzetben szerepel. Úgy próbálták a körzethatárokat 
beosztani, hogy ahol sok a hátrányos helyzetű, halmozottan hátrányos gyermek, 
azokat az utcákat mind a három iskolába, pont azért, hogy hátha sikerül megosztani a 
gyermekek arányát a három intézményben. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
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A szavazás eredménye: 11 igen. 
 
127/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Püspökladány 
Város közigazgatási területén működő, állami fenntartásban lévő általános 
iskolák beiskolázási körzeteinek Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal által 
történő meghatározása tekintetében, a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 
CXC. törvény 50. § (8) bekezdése alapján az alábbi véleményt adja:  
Javasolja az 1. számú melléklet szerinti beiskolázási körzetek kijelölését, azzal a 
kitétellel, hogy a Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ Püspökladányi Tankerületével egyeztetve, a 
demográfiai változásokat figyelembe véve, a körzethatárokat szükség esetén 
módosítsa. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné polgármester  
 
 
4/l. Napirend 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen. 
 
128/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CXXXIX. törvény 93. §-ában foglaltak 
alapján a Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ és Gyermekjóléti 
Szolgálat Intézményfenntartó Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítását a mellékletben szereplő módosító okirat szerint elfogadja. 
A Társulási Megállapodás módosítással nem érintett rendelkezései 
változatlanul hatályban maradnak. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a módosítással egységes 
szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodás aláírására. 
 
Határidő: 2015. november 30. 
Felelős: Dombi Imréné polgármester 
 
 
4/m. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság az előterjesztést megtárgyalta. A múlt 
testületi ülésen már egy kisleánynak támogatást adtunk. Most a Petőfi Iskola jelezte, 
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hogy egy 8. osztályos nevelőszülős fiatalembert szeretné, hogyha ebbe a programba 
bekerülhetne és a testület támogatja. Nagyon szoros és fontos kritériumnak kell 
megfelelni ahhoz, hogy egy gyermek bekerüljön. Ez még mindig nem biztosíték arra, 
hogy be is fog kerülni. Csak a lehetőségét adjuk meg, mivel az iskola nyilván 
válogatni fog a tehetséges gyermekek közt. Más, mint a kollégiumi program. Más 
kritérium és más munkarend szerint dolgoznak. Ez a fiú nagyon tehetséges, 
mindenből nagyon jól szerepel, tisztelettudó a pedagógusokkal, társaival szemben. 
Adjuk meg a lehetőségét annak, hogy boldogulhasson. 
 
Vélemények 
 
KOVÁCS KRISZTINA képviselő 
 
Egy roma kisebbségi fiatalemberről van szó, remélem, hogy diplomához tudjuk 
juttatni, hogy kerüljön vissza. Talán lehetőséget kap arra a közössége, hogy 
hasznosítson is ebből az értékből, amit majd magához vesz. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 11 igen. 
 
129/2015. (XI. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Emberi 
Erőforrások Minisztériuma által a 2015/2016. tanév rendjéről szóló 28/2015. (V. 
28.) EMMI rendelet alapján kiírt pályázati felhívásra benyújtja pályázatát az 
Arany János Tehetséggondozó Programban való részvételre.  

 
Támogatja, hogy LOITH ADRIÁN JÓZSEF nyolcadik osztályos tanuló, (an.: 
Lakatos Mária) Püspökladány város képviseletében részt vegyen az Arany 
János Tehetséggondozó Programban.  
Az önkormányzat vállalja, hogy az általa delegált diák számára a programban 
való részvétele idejére (maximum 5 tanévre, tanévenként 10 hónapra) havi 
6.000 Ft ösztöndíjat nyújt. A képviselő-testület ennek fedezetét az 
önkormányzat költségvetésében biztosítja.  
 
Felkéri a polgármestert, hogy a tanuló Arany János Tehetséggondozó 
Programba történő jelentkezéséhez készült pályázatot – a határozattal együtt – 
határidőre a tanuló által első helyen kiválasztott középiskola részére küldje 
meg.  
 
Határidő: 2015. december 10. 
Felelős: Dombi Imréné polgármester  
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Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A bentlakásos otthon napirendjénél feltettem egy kérdést, amire a GESZ vezetője 
nem válaszolt és a polgármester sem. A GESZ aktuális alapító okiratában miért nem 
szerepel építési tevékenység? Ha pedig nem szerepel, akkor hogyan lehetett vele 
szerződést kötni? Ki volt az, aki ezt a hiányosságot nem tartotta törvénysértőnek? A 
GESZ, akiről a közbeszerzési törvény rendelkezik, mint szerződő félről, 
megvizsgálta-e, hogy milyen közbeszerzési szabályok szerint kellene neki a 
tevékenységet elvégeznie? Mivel a közbeszerzési hatóság honlapján nem szerepel a 
GESZ-ről semmilyen ajánlatkérő nyilvántartás. Nem adott fel hirdetményt ezzel 
kapcsolatban. Az a látszat keletkezik, remélem, elosztatható ez a látszat, hogy itt az 
eljárások figyelmen kívül hagytak néhány kardinális, alapvető szabályt. 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Szeretném előre jelezni, hogy írásban fogunk választ adni a képviselő úr által feltett 
kérdésekre. Nem rendelkezem pontosan naprakész információkkal, ezért fogok 
írásban válaszolni. Annyit tudok mondani, hogy a közbeszerzési eljárás kapcsán 
szakértőkkel egyeztettünk, így került a képviselő-testület elé ez az előterjesztés, 
amely a döntés alapja volt. Információm szerint a döntést követően, igazgató 
asszonnyal történtek konzultációk az alapító okirat vélhető módosítására irányuló 
kérdésekben, elsősorban a számlázás vonatkozásában. Amelynek az lett a vége, 
egyeztetéseket követően olyan döntés született, hogy nem szükséges az alapító okirat 
módosítása, de a részinformációknak a pontos körülményeiről 15 napon belül a 
képviselőknek a választ el fogom juttatni. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Az elmúlt időszakban történt lakossági megkeresés a Jobbik frakció felé, miszerint 
egy súlyos természetkárosítást tapasztaltak a Zöldsziget Horgásztó Egyesületnek a 
területén. Erről a hivatalnak van-e információja? 
 
JENEY TIBOR irodavezető az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Nem érkezett megkeresés ezzel kapcsolatban. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Ha ilyen megkeresés érkezett képviselő úrhoz, akkor azt hivatalosan is továbbítanánk 
irodavezető úréknak, mert ezt mindenképpen meg kell vizsgálni. 
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KISS ZSIGMOND képviselő 
 
Mivel a Zöldsziget Horgásztavat a Zöldsziget Horgásztó Egyesület üzemelteti az 
Újtelepen, kérem, hogy engem is tájékoztassanak róla, mert nem érkezett hozzám sem 
olyan megkeresés, aminek bármilyen káros hatása lehetne. 7. éve végzi az egyesület 
ennek a tónak és környékének az üzemeltetését. Az elmúlt időszakban nagyon sok 
építkezési munka folyt a vasút részéről és az útépítéssel kapcsolatban is. Az egyesület 
8,2 hektáron végzi a tevékenységét, amellett, hogy magát a vízfelületet is rendben 
tartja. 2009-ben arra kaptunk felhatalmazást, hogy magát a haltenyésztést elindítsuk, de 
egy elég komoly rehabilitációt is kellett végeznünk, mivel eléggé elhanyagolt 
állapotban volt ez a tó. Azt tapasztaltuk az első évben, holott támogatás ígéretet 
kaptunk arra, hogy minden segítséget megkapunk az önkormányzattól, sajnos 
polgármester úr elhunyt, így nem tudott tovább segíteni bennünket. 2010-es évben egy 
elég komoly károsodás érte a tavat, ami azt veszélyeztette, hogy ott esetlegesen 
mindenféle növénynek és állatvilágnak a megszűnése lehetséges. Voltak a nagy 
belvizek és árvizek Püspökladány környékén. A tónak a környékét ellepte a vasúti 
oldalról a csatornából kiáramló mindenféle szennyeződés. Ennek érdekében, nekünk 
ettől az időszaktól kezdve, egy komoly társadalmi munkával kellett egy gátmegerősítő 
tevékenységet folytatnunk, ami azt vonta maga után, hogy nekünk ahhoz a 
gátmegerősítéséhez anyagot kellett szereznünk. Az önkormányzat részéről ilyen 
segítséget nem kaptunk. Az egyesületnek kellett megtenni mindent annak érdekében, 
hogy ott egy közel 1 méter magas gátat tudjunk emelni, hogy a külső hatásból érkező 
vizek, akár az újtelepi városrészről, vagy a vasút oldaláról ne tudják károsítani, ne 
vegyüljenek a tónak a vizével. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Balázs Sándor képviselő úr kér szót. Az SZMSZ a kérdéseknél egyszer engedi a 
hozzászólást. Megkérem képviselő urat, hogy a megkeresést tegye meg az iroda felé, 
hogy a további intézkedésekben az önkormányzat, illetve a hivatal meg tudja tenni a 
lépéseket. 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Tudom, hogy a terület oda tartozik képviselő úrhoz. Kimentünk a lakossági 
bejelentés alapján, a tóban nagy mennyiségű építési törmelék van, a helyszínen 
fotóztunk is. Nem tudjuk, hogy ki engedélyével van ez, azért szerettük volna 
felvezetni, hogy a közérdekűeknél majd a kérdéseket én tegyem fel. Az a lényeg, úgy 
látszik, hogy erről a hivatal nem tud. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Képviselő úr most konkretizálta, ebben a tóban építési törmeléket fedeztek fel. 
Mindenképpen az iroda felé ezt jelezzük, a dokumentációkat, amik képviselő úréknál 
van, azokat is fogadjuk be és tegyünk intézkedéseket ezzel kapcsolatban. 
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FENYVES VIDOR képviselő 
 
Püspökladányban miért nincsen törmeléklerakó hely? Sokan így oldják meg 
gondolom, hogy valakinek az engedélyével oda vitték. Körülbelül 10-12 pótkocsival. 
Jogszerűtlen, amit itt csinálnak. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Teljesen egyetértek képviselő úrral, ha jól értem itt nem is kis mennyiségről van szó. 
Kérem irodavezető urat, hogy a szükséges lépéseket tegye meg ebben. 
 
 
Közérdekű bejelentések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az elmúlt testületi ülésen, még az elején, Kovács Krisztina képviselő asszony tett fel 
egy kérdést, a kínai befektetők, többes számú „egyeztettünk” című kijelentésével 
kapcsolatban. Mélyebb tartalmú válaszokat vártam volna polgármester asszonytól. 
Ön akkor azt fogalmazta kérdésemre, hogy volt-e tanulmányterv: „maga az a 
tanulmányterv, amit kollégáimnak beadtak, az teljesen érthető”. Úgy tűnik, hogy a 
Városfejlesztési iroda sok mindenről nem tud, az iménti példa is ezt mutatja, mint, 
amiről a polgármester asszony igen. Megérdeklődtem, és nem tudtak semmilyen 
tanulmánytervet mutatni. Ezért a valótlan kijelentésért Ön felelősséggel tartozik.  
 
Van még itt más dolog is, amivel felelősséggel tartozik, elsődlegesen a lelkiismerete és 
a becsülete értelmében, mivel Ön esküjét folyamatosan szegi. 2015. november 3-a, 
Berettyóújfalui Járásbíróság, Kvittek Zrt. ügy, nem mélyednék most bele. Egy dolog 
biztos, a vádlott vallomása szerint, Ön munkaszerződéses viszonyban volt a Kvittek 
Zrt-vel, Ön ebből részesedett, ezért adóbevallás jövedelemigazolást kapott, ezt 
benyújtotta, teljesen úgy tett, mintha Ön tudná, hogy hogyan kell szabályosan munkát 
vállalni egy ismeretlen cégnél. A probléma csak az, hogy ez az ismeretlen cég partnere 
volt az önkormányzatnak. Ön pedig, mint képviselő megszavazta az előterjesztéseket, 
amik ezekhez a cégekhez kötődtek, majd ezek után tartotta a markát, hogy mi jár neki 
ebből vissza. Ha a későbbiekben elmennek a bírósági tárgyalásra az önkormányzat 
részéről, mert nem tették meg most sem, akkor ez a kérdés már nem lenne a humán 
kategóriája, és Ön nem lenne abban a helyzetben, hogy azt tagadja, hogy nem állított ki 
számlát. Senki nem kérdezte, hogy számlán, vagy nem számlán, egy dolog történt, 
hogy Ön részesedett egy olyan fiktív pályázati cselekményből, egy olyan 
tanulmánytervből, amelyik azóta sem valósult meg, a kár az önkormányzaté, a haszon 
pedig az Öné volt. Szeretném jelezni, hogy amit Ön ebben az ügyben elkövetett, az 
többszörös becsületsértés, saját becsületének megsértése, többszörös esküszegés, 
továbbá méltatlanság. Eljött a pillanat, amikor ezzel Önnek el kell számolni. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A tanulmánytervet itt is hagyták. Mint, ahogy elmondtam tisztelt képviselő úrnak, az 
elmúlt testületi ülésen is, a tanulmányterv itt van. Időközben megmutattam a 
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kollégáknak is, egy zöldkötésben lévő tanulmánytervről van szó. Arra nem kaptam 
felhatalmazást, hogy ezt tovább adjam. A befektetők egyetlen egy dologgal keresték 
meg az önkormányzatunkat, hogy a cég alapításakor a bejegyzésnél, a Bocskai u. 2. 
szám legyen megadva. Erről testületi határozat született, más egyéb megkereséssel 
nem éltek az önkormányzatunk felé, amelyben döntési kompetenciánk lenne. Az, hogy 
magát a látványtervet itt hagyták és tájékoztatnak bennünket arról, hogy milyen 
munkafolyamatok zajlanak, ez teljesen az ő kompetenciájuk. Az elmúlt időszakban 
visszaérkeztek a kínai befektetők, a múlthéten ismét tárgyalásokat folytattunk velük, de 
olyan önkormányzati döntések, amelyeket a testület elé kellene, hogy hozzunk, 
ilyennel nem kerestek meg bennünket. A bejegyzés megtörtént, néhány levél érkezett 
még a számukra, amelyeket mindig átvesszünk, de ha megérkeznek, akkor mindig 
átadjuk nekik. 
 
2015. november 3-i bírósággal kapcsolatban. Tisztelt képviselő úr, elfogadom amiket 
mond, tudomásul veszem, de még egyszer szeretném jelezni, hogy semmiféle 
megkeresés felém nem érkezett. Igen, volt az egyik újságban egy ilyen megkeresés, 
az újságírónak is azt a választ adtam, amennyiben valamilyen megkeresés érkezik, 
akkor jelentkezni fogunk, illetve el fogjuk mondani. 
 
DR. LENTE PÉTER képviselő 
 
Az orvosi ügyelet felújítása elkezdődött, ha bármikor sajnos meg kell keresni az 
ügyeletet, legyenek figyelemmel és megértéssel abból a szempontból, hogy nem a 
megszokott helyen, hanem mellette a tüdőgondozóban található. Kérem képviselő-
társaimat is, akinek csak tudják, terjesszék. 
 
 
Interpellációra adott válaszok 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Kérdezem Kincses képviselő urat elfogadja-e az 563-20/2015. számú interpellációra 
adott választ? 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A levélben kapott példányon szerepel egy október 28-i dátum az Ön aláírásával, és 
szerepel egy november 5-i bélyegző, én ezt november 9-én kaptam meg. Ez azt jelenti, 
hogy kerek legyen a mondat, nem, hogy 30 nap alatt nem sikerült válaszolni, hanem 
még a 40 nap is visítva történt meg. A nagyobbik baj, hogy itt okirat hamisítás gyanúja 
van, mert utólag senki nem fogja megtekinteni azt, hogy mikor érkezett az irat, csak azt, 
hogy mikor írták alá. Ezt nem október 28-án írta alá, hanem valószínűleg november 5-én 
írta alá. Ez igazán csak azért érdekes, mert bele illik abba a sorba és körbe, amelyről 
kialakított vélemény egyre negatívabb lesz. Azokat a kérdéseket, amiket feltettem és az 
arra adott válasz egyrészt köszönő viszonyban sincs egymással, ami viszont köszönő 
viszonyban van, az viszont beismerés. Ebből következőleg ez az interpelláció és az arra 
adott válasz az majd a nyomozati szervekhez fog eljutni, az összes többi bizonyítékkal, 
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amit ezzel a beruházással kapcsolatban, Ön vagy Önök elkövettek. Az egyik 
legcinikusabb mondat a végén: „Kié a felelősség a több évben több hónapban át tartó 
leállások miatt keletkezett károkért? Felelősség nem lett megállapítva.” Önt, mi 
megbíztuk 2013-ban ennek a bentlakásos otthonnak a kivitelezésével, hogy Ön ezzel 
kapcsolatban járjon el, kössön szerződést olyan vállalkozóval, aki garantáltan meg fogja 
ezt csinálni. Ön ezt a szerződést az első pillanattól kezdve nem tartotta olyan fontosnak, 
hogy kellő időben, 2013 novemberében, állagmegóvásra kötelezetten szólítsa fel a 
kivitelezőt. Utána érdekes módon, mégis különböző kivitelezési anyagokat átvett a 
kivitelezőtől, amit 1 éven keresztül nem építettek be az épületbe, több része az 
anyagoknak megromlott. Ettől függetlenül a megromlott anyagokat is megpróbálták 
vakolni a falra. Igazán nem szeretnék belemélyedni ebbe a horror történetbe, ami itt van, 
de azt biztosan mondhatom, hogy ez az interpellációra adott válasz az Ön 
alkalmatlanságát és méltatlanságát bizonyítja. Ha Ön annyit képes válaszolni egy 
műszaki ellenőr kiválasztására, - mert azt kérdeztem, hogy milyen eljárás keretében 
választották ki - hogy megbízás, akkor ez azt jelenti, hogy Ön még azt az alapszabályt 
sem akarja tudomásul venni, hogy minimum 3 embertől kell ajánlatot kérni. Úgy tűnik, 
hogy a problémákat át szeretnék tolni a GESZ kompetencia körbe, hogy ő döntött, ő 
választott, ő tudja. Semmi nem úgy történt, itt ugyanis a GESZ bennfentes, magyarán in-
house cég, ezáltal mindenről tudott előtte, inkorrekt volt az egész eljárás, sok szabályt 
sértettek meg. Ebből az következik, hogy mindaz, amit itt leírt, és amiből válaszokat 
lehet kisrófolni: „jelenleg az építkezés a kiviteli terveknek és jogerős építési engedélynek 
megfelelően folyik”, ezt írta le november 5-i pecséttel. Most megtudjuk, hogy mennyi 
minden változott korábban és változni fog még ez után. Hol van ez a kiviteli tervnek 
megfelelő módon? Ezek után megkérdezik még, hogy elfogadom-e az interpellációra 
adott választ? Majd valószínű az ügyész fogja Önt megkérdezni, majd a bíró. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Természetes, hogy át lettek véve azok az anyagok, nagyon sok anyag volt, ami fontos 
volt, hogy átvegyünk. Tudja képviselő úr is, hogy voltak olyan tételek, amelyet az 
előző beruházó, kivitelező úgy írt, bedolgozásra került. Az ellenőrzések kapcsán 
lehetett észrevenni azt, hogy ezek nem kerültek beépítésre, illetve felhasználásra. 
Ezért volt szükséges, hogy egy nagyon alapos átadás-átvételre kerüljön sor. Azt 
mondja képviselő úr, hogy nem tudja elfogadni a válaszokat. Szeretném felhívni a 
figyelmét, az első mondatra, hogy „az alábbi választ adom a GESZ vezetőjével való 
egyeztetés figyelembevételével”. Amilyen válaszokat kaptunk, azt a GESZ 
vezetőjétől kaptuk meg, ezeket írtuk le, mint interpellációs választ. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Most is bebizonyosodott, hogy a felelősséget át akarja tolni a GESZ 
intézményvezetőjére. Ezek az eljárások úgy szabálytalanok, ahogy vannak. Ön ezzel, 
hogy most határidőt módosíttatott és műszaki tartalmat, azt ismerte el, hogy 1 évvel 
ezelőtt, abban a tudatban vette át a D&D Builder Kft.-től a vakolatot, hogy arra 
szükség van. Most meg azt állítják, hogy változott 3,5 cm-re.. Több millió forintot 
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kockáztatott meg, hogy milyen minőség fog majd ebben az épületben idős emberek 
rendelkezésére állni. Ön méltatlan a tisztségére. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Képviselő úr nem fogadta el az interpellációra adott választ, ezért a képviselő-
testületnek kell arról döntenie, hogy a választ elfogadja-e vagy nem. 
 
Aki a Kincses képviselő úr 563-20/2015. számú interpellációjára adott írásbeli 
választ elfogadja, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 7 igen, 4 nem. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület a Kincses képviselő úr 563-20/2015. számú 
interpellációjára adott írásbeli választ elfogadta.  
 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Megköszönöm a megjelenést, az ülést bezárom. 

 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
         D o m b i  Imréné K e s e r ű  László 
         polgármester jegyző 


